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Değerli Voleybol Dostları,

Oldukça yoğun ve tempolu geçen günlerin 
ardından geride bıraktığımız 2011, heyecan 
ve iş dozu yüksek bir yıl oldu. 

Yılın büyük hedeflerine Balkan Şampiyo-
nalarıyla yavaş yavaş ısınan Yıldız Erkek ve 
Bayan Takımlarımız Avrupa Şampiyonası 
ve Olimpik Gençlik Festivalinde, Yıldız Ba-
yan Takımımız Dünya Şampiyonasında, A 
Erkek ve A Bayan Takımlarımız Avrupa Ligi 
ve Avrupa Şampiyonalarında sahne aldılar. 
23 Nisan 2011’de ilki yapılan Dünya Çocuk 
Oyunlarında boy göstererek Dünya İkincisi 
olan küçük kız takımımız da cabası.

Turnuva ve Şampiyonalardaki; Yıldız Ba-
yanlarda Avrupa Şampiyonluğu, Yıldız 
Erkeklerde Olimpik Gençlik Festivali Şam-
piyonluğu olmak üzere iki Avrupa Şampi-
yonluğu, Yıldız Bayanların Olimpik Gençlik 
Festivali, A Bayanların Avrupa Şampiyo-
nası Üçüncülüğü olmak üzere iki Avrupa 
Üçüncülüğü, 14 yaş grubu kızlarımızın 
Dünya Çocuk Oyunlarındaki Dünya İkin-
ciliği, Yıldız Bayanlarımızın Dünya Şampi-
yonluğu ve bir de A Bayanlarımızın Avrupa 
Ligi İkinciliği diye özetleyebileceğim derece-
ler malûm. 

Yıl boyunca basının gündeminde kalan, de-
ğerlendirmelerini yapıp durduğumuz ve her 
yönüyle tartıştığımız tüm bu yüksek perfor-
mansları tekrarlamak istemiyorum.

Söylemek istediğim başka şeyler var.

Bakmayı anlamlı kılan şey görmek ise eğer, 
ben bu önsözde, gördüğüm şeylerden bah-
setmek istiyorum.

2011 yılında, ne Yıldız Bayanlarımızın Av-
rupa Olimpik Gençlik Festivali Üçüncülüğü, 
Avrupa Şampiyonluğu ve Dünya Şampi-
yonluğu, ne de Yıldız Erkeklerimizin Avrupa 
Olimpik Gençlik Festivali Şampiyonluğu 
şaşırttı bizi.

Sevincimiz büyük oldu elbette, ama her de-
fasında, bu başarıların hiçbirinin beklentile-
rimizin ötesinde olmadığını, 

Bizi şaşırtanın, Yıldız Erkeklerimizin Avrupa 
Şampiyonasındaki Sekizinciliği ile A Erkek 
Takımımızın Onbirinciliği olduğunu gör-
düm.

Bizi şaşırtan Avrupa Şampiyonası Üçüncü-
lüğü değil, Final oynayamamasıydı Sultan-
larımızın. Bunu gördüm.

Beklentilerimizin çok başka irtifalara gel-
diğini, voleybol camiasının bu farklı algıyı 

kolayca kabullendiğini ve bu kabullenişin 
hiçbirimizi şaşırtmadığını gördüm ben.

Kanıtlarıyla birlikte, Türk Voleybolunun alt 
yapı milli takım kategorilerinde büyük de-
ğerler ürettiğini ve görev listemize bu değer-
lerin önünün açılması zorunluluğunun ek-
lendiğini, işlerimizin hem zorlaştığını, hem 
de lezzetlendiğini gördüm.

Bu zorunluluğun gerekçelerini gördüm.

2007’den bu yana; bir Dünya Şampiyonlu-
ğu, bir Avrupa Şampiyonluğu, bir Balkan 
Şampiyonluğu, bir Dünya İkinciliği, bir Dün-
ya Dördüncülüğü, bir Karadeniz Oyunları 
Şampiyonluğu, bir Olimpik Gençlik Festivali 
Şampiyonluğu, bir de Üçüncülüğü olan 
Yıldız Bayan kategorisinin başarıya abone 
olmasının rastlantı sayılamayacağını, 

Yapmamız gerekenin; bu dünya çapındaki 
yükseliş hikâyesinin yukarıya taşınmasını 
engelleyecek, başarıyı bu kategoriye hap-
sedecek sebepleri ortadan kaldırmak, Av-
rupa’da ve dünyada yaşıtlarının tümünden 
üstün olduklarını kanıtlayan bu çocukları-
mızın önünü açmak, onları hızla ve inanç-
la lig tecrübesi ile buluşturmak olduğunu 
gördüm. 

Bir gün yendiğimize bir gün yenildiğimi-
zi, bir turnuvada bizi yolumuzdan edene 
(Sırbistan’a) bir turnuva sonra salonu dar 
ettiğimizi, iki defa üst üste yendiğimiz o ta-
kımın formasının göğsünde taşıdığı Avrupa 
Şampiyonluğu etiketinin yanına, bize iki kez 
yenildikten on beş gün sonra Dünya Şampi-
yonluğu etiketini de yapıştırdığını, yani kim-
senin, hiçbir ülkenin boş durmadığını, Yıldız 
Erkeklerimizin Avrupa Şampiyonası Seki-
zinciliğinin bir trajedi olsa dahi başarısızlık 
olmadığını, onların da başarıya en az Yıldız 
Kızlar kadar yakın veya uzak olduğunu, ço-
cuklarımızın milli takım alt yapı kategorile-
rinde aldıkları fiziksel, psikolojik ve mental 
tecrübeleri kulüplerinde de sürdürmeleri hâ-
linde, gelişimini sürdürecek dünyalı akranla-
rına kafa tutmaya devam edebileceklerini ve 
beklenti irtifalarımızın yükselmesinin bizi bir 
daha şaşırtmayacağını gördüm.

Şaşırmadığımız, ama sevindiğimiz alt yapı 
başarılarının artık “devamlılığı sağlanmış”, 
yani gerçek başarılar olduğunu, bunun da 
tuttuğumuz yolun doğruluğunun kanıtı ol-
duğunu gördüm.

A Bayanlarımızın Avrupa Şampiyonasında 
önce İtalya’da, ardından da Sırbistan’da 
fırtına gibi estiğini, hem grupta hem de 
Çeyrek Finalde iki kez yendiği İtalya’nın bir 
ay sonra Dünya Kupasında Şampiyonluğa 
uzandığını,

Erol Ünal KARABIYIK
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Avrupa Üçüncüsü olan Sultanlarımız ile 
Avrupa ve Dünya Şampiyonu olan takım-
lar arasında file bandına çarpıp dönen 
şans toplarından başka bir fark kalmadı-
ğını, ümitlerimizin dünden çok daha fazla, 
Olimpiyatlara katılma rüyasının her za-
mankinden yakın olduğunu gördüm.

Üçüncüsünü düzenlediğimiz Avrupa Ligin-
de ikinci kez final oynayıp yine ikinci kez 
Sırbistan’a 3-2 kaybettiğimizi, 2011 yılında, 
A takım kategorisinde Sırbistan’ın bileğini 
bükemediğimizi gördüm.

Plaj Voleybolumuzun özellikle erkeklerde 
atağa geçtiğini, Avrupa’da ilk onda yer al-
dığını, dünya sıralamasında hatırı sayılır bir 
yükseliş gösterdiğini, tüm prestijli turlara 
ana tablodan katıldığını, nihayet 2012 Kıta 
Elemeleriyle Olimpiyatların kapısına dayan-
dığını gördüm.

Türk Voleybolunun kendi insan kaynakla-
rından beslenmesi, kendi elit voleybolcu sa-
yısını ihtiyacına göre belirleyip üretebilecek 
duruma gelmesi amacıyla bu sezon uygu-
lamaya koyduğumuz; oyundaki yabancı 
uyruklu oyuncu sayısının 2’ye indirilmesi 
kararımızın başlangıçtaki tartışmalara rağ-
men tüm kulüpler tarafından benimsen-
diğini, bu uygulamanın ülkemizi Avrupa 
Kupalarında temsil eden hiçbir takımımızı 
olumsuz etkilemediğini gördüm.

Federasyonumuzun üç yıl önce aldığı bu 
kararın arkasında durmakla mükemmel bir 
iş yaptığını gördüm.

TVF Spor Lisesi Voleybol İhtisas Kulübü pro-
jesinin harikalar yarattığını, iki sene önce 
Yıldız Takımlarda oynayacak durumda 
dahi olmayan gencecik sporcuların, ikinci 
yılın sonunda Birinci Lig kulüplerimizde for-
ma bulacak duruma geldiklerini,

Ve tabii ki sahadaki yabancı uyruklu oyun-
cu sayısını iki ile sınırlayıp bu çocuklara ken-
dilerini kanıtlayabilecekleri bir fırsat dünyası 
yaratmakla çok hayırlı bir iş yapmış olduğu-
muzu,

Çocuklarımızı, Türk Kulüplerinin uluslarara-
sı temsil gücüne halel getirmeden kazana-
bildiğimizi, bu sayede milli sporcu havuzu-
muzun da genişleyip derinleştiğini,

VE bu nedenle de, Türk sporuna kazandırdı-
ğımız dünya çapında tesislerden, doğal ola-
rak artık daha fazla Türk Voleybolcusunun 
yararlandığını gördüm.

Voleybol seyircisinin arttığını, TVF salonla-
rında maç izlemeye gelen voleybolsever-
lerin sayısının da oranının da yükseldiğini, 
Avrupa Ligi Dörtlü Finalinde İstanbul Bur-

han Felek Voleybol Salonunun dolmaya 
yüz tuttuğunu, Yıldız Bayanlar Avrupa ve 
Dünya Şampiyonalarında Ankara Başkent 
Voleybol Salonunun dolup taştığını, TVF 
İzmir Atatürk Voleybol Salonunun Challen-
ge Kupası maçlarına, İstanbul Burhan Felek 
Voleybol Salonunun Şampiyonlar Ligi Dört-
lü Finaline dar geldiğini gördüm.

Türk Kulüplerinin Avrupa Kupalarında ba-
şarıdan başarıya koştuğunu, Vakıfbank Gü-
neş Sigorta Türk Telekom’un Şampiyonlar 
Ligi Şampiyonu ve Dünya Kulüpler Kupası 
İkincisi olduğunu, Fenerbahçe Acıbadem’in 
Şampiyonlar Ligi Üçüncüsü olduğunu, 
ARKAS Spor Kulübünün Challenge Kupası 
Finali oynayıp İkincilik Kupasını müzesine 
götürdüğünü gördüm.

TVF Genel Sekreteri Dr. Sinem MAVİLİ’nin 
CEV Yönetim Kurulunda ve İcra Kurulunda 
yer aldığını, CEV As Başkanı olduğunu,

Nihat ERMİHAN’la CEV Hakem Komisyo-
nunda temsil edildiğimizi, bunun bu Ko-
misyondaki 11 yıllık boşluğumuzun doldu-
rulması anlamına geldiğini, 

Yönetim Kurulu Üyemiz Geza DOLOGH’la 
Finans Komisyonunda,

TVF Sağlık Kurulu Üyesi ve Milli Takım Dok-
toru Operatör Dr. Sinan KÖKSAL ile CEV 
Sağlık Kurulunda,

TVF Kurullar Sekreteryası Müdürü Avukat Ni-
hal İŞÇİ ile Proje Geliştirme Komisyonunda,

Hukuk Kurulu Üyesi Avukat Hüdai EKİNCİ ile 
Uluslararası Uzlaşma Komisyonunda tem-
sil edildiğimizi,

16-17 Eylül 2011 tarihlerinde Viyana’da 
yapılan son Kongrede, temsilci sayımızın 
da artmasıyla hem CEV’deki etkinliğimizin 
arttığını, hem Türk Voleybolunun prestijinin 
perçinlendiğini gördüm.

Uluslararası standartlardaki tesislerimizin 
Ankara ve İstanbul’da olduğu gibi diğer iki 
büyük şehrimize, İzmir ve Bursa’ya da kök 
saldığını, İzmir’de Atatürk, Bursa’da Cengiz 
Göllü Voleybol Salonlarının hızla yükseldi-
ğini, bu tesislerin müsabaka sahaları, ofis 
alanları ve otelleriyle Türk Voleyboluyla ku-
caklaşacağı zamana doğru gün saydığını 
gördüm.

Daha pek çok şey gördüm. 

İdari, yapısal ve fonksiyonel anlamda Türki-
ye Voleybol Federasyonunun CEV Başkanı, 
CEV As Başkanı ve FIVB As Başkanları tara-
fından dünyanın en büyük Voleybol Fede-
rasyonu olarak takdim edildiğini, Spordan 
Sorumlu Devlet Bakanı Sayın Faruk Nafiz 
ÖZAK ve daha sonra Gençlik ve Spor Bakanı 
Sayın Suat KILIÇ tarafından Federasyonu-

muzun ülkedeki Federasyonlara örnek teşkil 
edecek bir durumda olduğunun altının çi-
zildiğini gördüm.

Seneler önce söz verdiğimiz gibi, voleybo-
lun medyatik yıldızının parladığını, bran-
şımızın marka değerinin yükseldiğini, yıllık 
naklen yayın sayısının 400’ü aştığını, gaze-
telerdeki yıllık haber sayısının %282, sütun/
cm oranı olarak ise %356’lık bir ivmeyle 
yükseldiğini, doğal olarak kulüplerimizin 
sponsorluk gelirlerinin ve iddaa’dan aldık-
ları payın 2006’ya göre kat be kat arttığını 
gördüm.

Kurum olarak; hangi işten hangi başarılı 
sonucu almış olursak olalım, “Daha başka 
ne yapsaydık daha iyisi olurdu?” diye sorgu-
ladığımızı, bilgilerimizi sürekli güncellediği-
mizi, kendimizi hiç durmadan yenilediğimi-
zi gördüm.

Sonuçta daha da büyüdüğümüzü, daha 
da güçlendiğimizi, bugüne daha sağlam 
basıp geleceğe daha güvenli baktığımızı, 
kendi beklentilerimizle birlikte camiamızın 
beklentilerini de yükselttiğimizi gördüm.

Bundan böyle voleybol camiasını üçüncü-
lüklerin dahi kolay kolay sevindiremeyece-
ğini gördüm.

Geçmişe bakıp yapılanlardan yola çıkarak 
gelecekte yapılacaklar hakkında bir kanaat 
sahibi olmak nasıl mantıklıysa, geçmişe ba-
kıp gördüklerimizden yola çıkarak gelecekte 
göreceklerimizi yordamlamak, gördükleri-
mizi göreceklerimizin kuvvetli delilleri say-
mak da o derecede mantıklı olsa gerektir.

Bu yüzden de ben;

Ülkemizde voleybola olan ilginin her geçen 
gün daha da büyüyeceğini, okullardan ve 
kulüp alt yapılarından dalga dalga gelen 
yeni voleybolcu nesillerinin voleybola ilişkin 
her şeyin değerini artıracağını,

Yazılı, görsel ve elektronik medyadaki payı-
mızın, dolayısıyla sponsorluk gelirlerimizin 
çoğalacağını,

Türkiye Voleybol Federasyonunun, dünyada 
idari performansının yanına sportif perfor-
mansını da koyabilmiş yegâne Voleybol Fe-
derasyonu olarak anılmaya ve sunulmaya 
devam edeceğini görüyorum artık.

2012’nin Türk Voleybolunun Olimpiyat yılı 
olmasını, mutluluk, sağlık ve huzur getir-
mesini dilerim.

Saygılarımla.
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Çok beğenmesem de kimi zamanlar 
kullanılan bir gazeteci yakıştırması 
vardır; “Boğaza karşı viski yudumla-
yanlar…”

Emekçi arkadaşlarımın büyük, hem 
de çok büyük kısmı böyle değil elbet, 
herkes ekmek peşinde, öyle ya ten-
cerenin kaynaması lazım.

Fakat demem o değil. O değil de 
ona yakın bir şey, herkes için de ge-
çerli değil.

Voleybola sadece İstanbul’dan, An-
kara’dan bakanlara sözüm. 

Bu sayıda Anadolu’da, yakın uzak-
larda durum ne alemde diye baktık.

Ankara’da Kazan’a gittik misal, vo-
leybol sevgisini gördük.

Pursaklar’da maç izledik.

Bor’a gittik örneğin. Voleybolu yaşa-
dık. Bir kentte voleybolun ne demek 
olduğuna şahit olduk.

Tanık olduk ki, Türkiye’de voleybola 
İstanbul’dan, Ankara’dan bakarak 
ahkam kesilmez.

Voleybolumuzun lokomotifi bir kaç 
takım yazmak da yetmiyor işte.

Her yer TVF salonlarındaki gibi dört 
dörtlük değil.

İl müdürlüklerinin soğuk salonların-
da, ekonomik sıkıntılarına karşın öz-
veriyle kurulmuş takımların coşkulu 
seyircilerinin arasına girerseniz, vo-

leybol seviyesi ve sevgisini yaşarsa-
nız, ancak…

Federasyon tarafından yapılmış sa-
lonlarda sıcacık maç izlerken “Şunu 
da, bunu da isterim” diye sızlanmak, 
konan resimlerin yerini beğenme-
mek, resmi sitede yer alan fotoğraf-
lara yalan yanlış kara çalmak, onları 
intihal ederken de tahrifat yapmak, 
toydan sonra nara atmaktır.

Dergiyle devam edelim.

Ereğli’deki sevgiyi de, özveriyi de, 
bağımlılığı da sayfalarımıza taşıdık, 
örnek olsun diye.

Genç sporcuların, deneyimli antre-
nörlerin haberlerini okuyacaksınız.

Milli Takımların yıl sonu raporlarını 
bulacaksınız.

Voleybolun deprem bölgesinde yaralı 
çocuklara nasıl bayram neşesi verdi-
ğini, Eski Başkanlarımızdan Teoman 
Yazgan’ı, voleybolla eğitimin nasıl üst 
düzeyde yürüdüğünü (ODTÜ), vo-
leybolun ödül senesini veya 2011’in 
voleybol yılı olduğunu da.

Burada yer alan isimler noblesse ob-
lige kontenjanından girmediler dergi-
mizin sayfalarına. Yeni sayılarımızda 
Türkiye’de voleybolun Anadolu’da 
nasıl sevildiğini göstermeye devam 
edeceğiz

Aydınlık içinde olacağımız iyi bir yıl 
diliyorum.

2011 Voleybolun Yılı Oldu

Hasan KULAÇ
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İtalya ve Sırbistan’ın birlikte düzenlediği 
27. Avrupa Bayanlar Voleybol Şampiyo-
nası 23 Eylül-2 Ekim 2011 tarihlerinde 
yapıldı. 

A Bayan Milli Takımımız, turnuvanın son 
günü İtalya’yı 3-2 yenerek Avrupa Üçün-
cüsü unvanını elde etti. 

İtalya’nın Monza kentinde B Grubunda 
yer alan Türkiye; İtalya, Hırvatistan ve 
Azerbaycan karşısında aldığı 2 galibiyet, 
1 yenilgi sonunda grubu ikinci sırada ta-
mamladı, play-off grubuna yükseldi. Bu 
turda, İtalya’nın Busto Arsizio kentinde D 
Grubundan gelen takımlardan İspanya ile 
çeyrek finalde de Rusya’yı net bir skorla 
geçerek, dörtlü final grubuna (Sırbistan, 
Almanya, İtalya,Türkiye) yükseldi. 

Sıbistan’ın başkenti Belgrad’da oynanan 
yarı final karşılaşmasında, evsahibinin 
karşısına çıkan “Filenin Sultanları” rakibine 
son anda yenilerek final şansını kaybetti. 

Tarihinde ikinci kez oynadığı yarı final 
maçını kaybeden Ay-Yıldızlı bayanlar, tur-
nuvanın son günü, son şampiyon İtalya’yı 
bir kez daha aynı skorla yenerek Avru-
pa’da üçüncü sıraya adını yazdırdı. 

Tarihinde 10. kez katıldığı şampiyonada 
üçüncülük kupasını kaldırmayı başaran A 
Bayanlar; 1963 Romanya’da (10.),1967 İz-
mir’de (12.), 1981 Bulgaristan’da (12.),1989 
İsveç’te (11.),1995 Hollanda’da (12.), 2003 
Ankara’da (2.), 2005 Hırvatistan’da (6.), 
2007 Belçika’da (10.),2009 Polonya’da (5.) 
sırada yer almıştı. 

Avrupa Şampiyonasında oynadığımız 
maçlara gelince... 

TÜRKİYE : 3 – AZERBAYCAN : 1 
(23-25, 25-17, 25-19, 25-21) 
Monza: 23 Eylül 2011 
SULTAN SOFRASI... 
İtalya Sırbistan ortak yapımı olan Avru-
pa Şampiyonasında Filenin Sultanları ilk 
maçında Azerbaycan’ı 3-1 yenerek B Gru-

bu maçlarına moralli başladı. Ay-Yıldızlı 
kızlarımız Azerbaycan karşısında ilk seti 
kaybetmesine rağmen, rakibine üstünlük 
sağlayarak ilk galibiyetine uzandı. 

Karşılaşma dengeli başlarken, hücumda 
daha etkili olan Azeriler teknik molaları 
üstün kapattı. İkinci teknik molanın ardın-
dan bayanlarımız oyunda bir ara öne de 
geçmesine karşın, yapılan kritik üç hata 
Azerbaycan’ın ilk seti 25-23 kazanmasına 
sebep oldu. 

Büyük çekişmeye sahne olan maçın ikinci 
setinde Azerbaycan ilk teknik molaya 8-6 
önde girmesine rağmen, moladan son-
ra Türkiye toparlandı ve oyuna ağırlığını 
koymaya başladı. Sultanlar etkili servis ve 
hücumdaki ataklarıyla ikinci teknik mo-
layı 16-12 önde geçti. Bu üstünlüğünü 
setin sonuna kadar da sürdürdü ve seti 
25-17 kazanmayı başardı. 

Mücadelenin üçüncü setine, rakibin sa-
vunmadaki zafiyetinden faydalanarak 

Ragıp Tekin
Milliyet Gazetesi Voleybol Yazarı

Filenin Sultanları Avrupa 
Üçüncüsü

10. Kez katıldığımız Avrupa Şampiyonasını üçüncü sırada bitirdik. Sıra olimpyata 
geldi. Neden olmasın? Londra’da buluşmak dileğiyle
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başlayan Sultanlar, bu bölümü de 25-19 
luk üstünlükle geçerek skoru 2-1 yaptı. 

Azerbaycan maçın dördüncü setine hızlı 
başladı.İlk teknik molayı da 8-5 önde geç-
ti. Ancak, Neriman’ın etkisiyle ekibimiz 
kısa sürede toparlanarak seti 25-21 maçı 
da 3-1 kazanmasını bildi. 

Türkiye: 0 – Hırvatistan: 3 
(21-25, 23-25, 22-25) 
Monza: 24 Eylül 2011 
SULTANLAR SUSTU ! 
Avrupa Şampiyonasına Azerbaycan zaferi 
ile başlayan Filenin Sultanları, ikinci ma-
çında karşılaştığı Hırvatistan’dan beklen-
medik bir şekilde set dahi alamadı! 

Karşılıklı sayılarla başlayan ilk sette bayan-
larımız ilk teknik molaya 8-7 önde girdi. 
Fakat, rakibimiz  9-9 da skoru eşitledi. Ar-
dından da 5 sayılık üstünlük sağladı. Ay-

yıldızlı ekibimiz file üstü başarısıyla skoru 
19-19’a taşısa da, seti Hırvatistan 25-21 
önde kapattı. 

Sultanlar ikinci sete iyi başladı. Etkili ser-
vis atarak sayı üretti ve teknik molaları da 
önde geçti. Ancak; setin sonunda pasör 
üst üste hatalar yapınca, bu seti de Hırva-
tistan 25-23 önde kapattı. 

Üçüncü set, Hırvatistan attığı smaç servis-
lerle ekibimizi dağıttı, böylece seti 25-22, 
maçı da 3-0 kazandı. 

Türkiye: 3 – İtalya: 2 
(21-25, 28-26, 25-16, 22-25, 15-9) 
Monza: 25 Eylül 2011 
BİZ ZORU SEVERİZ! 
Avrupa Bayanlar Voleybol Şampiyona-
sı’nda B Grubu’ndaki son maçında, grup 
lideri İtalya’yı 3-2 yenen A Milli Takım Play-
Off Turuna yükseldi. 

Hırvatistan’a beklenmedik bir şekilde ye-
nilerek büyük bir şok yaşayan Sultanlar, ev 
sahibi İtalya karşısına galibiyet parolası ile 
çıktığı. Görev zorluydu ama Sultanlarımız 
başardı. Oyunun genelinde “Play-off’a 
nasıl kalırız?” düşüncesinin oluşturduğu 
aşırı baskıya rağmen mücadele eden ba-
yanlarımız neler yapabileceğini herkese 
gösterdi. 

Tur için iki set alması gereken Türkiye, ilk 
sete iyi başlayamazken, özellikle takımın 
yıldızı Neslihan sakatlığı nedeniyle fazla 
etkili olamadı. Sultanlar rakibin hücumla-
rını durduramayınca seti 25-21 kaybetti. 

İkinci set çok çekişmeli geçti. Neslihan, 
Neriman ve Bahar’ın krıtik sayılarıyla Tür-
kiye zorlu seti 28-26 kazanarak durumu 
eşitledi. 

Milliler, üçüncü sette baştan itibaren üs-
tünlüğü ele aldı. Eda’nın blokları ile de 
rakibi durdurunca, İtalya oyundan düştü. 
Büyük bir mücadele örneği vererek seti 
25-16 kazanan Sultanlar, bu sonuçla tur 
atlamayı da garantiledi. 

İtalya dördüncü set, oyundan kopmadan 
devam etti. Seti 25-22 kazanınca da du-
rum 2-2’ye geldi. 

Tie-break setine çok iyi başlayan Milliler, 
Neriman ile sayı üretirken, Piccinini’nin 
basit hataları da Sultanlara moral kazan-
dırdı. İlk bölümü 8-5 önde dönen bayan-
lar, Esra’nın da katkısıyla seti 15-9, maçı da 
3-2 kazandı. 

Türkiye: 3 – İspanya: 0 
(25-19, 25-17, 25-21)
Monza: 27 Eylül 2011 
BU COŞKU BİTMESİN... 
Filenin Sultanları, Play-off grup maçında 
İspanya’yı ezdi geçti. Muhteşem bir oyun 
ortaya koyarak rakibine set bile vermeyen 
Ay-yıldızlı ekibimiz zorlanmadan çeyrek 
finale yükseldi. 

İlk sete tutuk başlayan ve bir anda 3-0 ge-
riye düşen ekibimiz, daha sonra kendini 
toparladı, 3-3’te rakibini yakaladı. Sultan-
lar, Neslihan’ın smaçları, Eda’nın ikiden 
ürettiği sayılar sonunda teknik molaları 
8-6 ve 16-14 önde kapattı. File üstünde 
etkili olunca seti 25-19 kazanan millileri-
miz 1-0 öne geçti. 

Karşılıklı sayılarla başlayan ikinci set, Nesli-
han’ın köşelerden yaptığı etkili hücumlar, 
ekibimizin teknik molaları 8-7 ve 16-11 
önde geçmesini sağladı. 

Arayı açan Sultanlar seti 25-17 alarak du-
rumu 2-0 yaptı. 

Üçüncü set çok rahat bir oyun sergile-
yen bayanlar teknik molaları 8-5 ve 16-14 
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önde geçerek oyuna ağırlığını koydu. Bu 
seti 25-21, maçı da 3-0 alarak “Çeyrek Fi-
nal” biletini cebine indirdi. 

Türkiye: 3 – Rusya: 0 
(27-25, 25-21, 25-19) 
Monza: 28 Eylül 2011 
DÜNYA GÜZELLERİ. 
RUSYA’YI EZEREK YARIFİNALE... 
Filenin Sultanları, Avrupa Şampiyonası 
çeyrek finalinde karşılaştığı Rusya’nın to-
zunu attı. Uzun bir süredir galibiyet ala-
madığımız, Olimpiyat, Dünya ve Avrupa 
Şampiyonu rakibini muhteşem denecek 
bir oyunla 83 dakikada pes ettiren milli-
lerimiz tarihinde ikinci kez yarı finale adını 
yazdırdı. 

Rusya antrenörü Vladimir Kuzyutkin; “Bu 
maç çok zor geçecek ama sonunda galip 
gelen biz olacağız!” demişti. Dedi, deme-
sine de “Dereyi görmeden paçaları sıva-
manın” faturasını ağır ödedi. 

İki takımın da defansa önem vererek çift 
libero ile oynadığı mücadelenin birinci 
setine Rusya, Gamova’nın sayılarıyla baş-
ladı. 5-2 öne geçti ve teknik molaya da 
8-7 önde girdi. Ardından, Neslihan skoru 
8-8 de eşitledi. Etkili servislerimiz devam 
edince, ikinci teknik molayı bayanlarımız 
16-13 önde geçti. Eda’nın köşeden, Nes-
lihan’ın da geriden yaptığı hücumlarda 
üretilen sayılarla çok çekişmeli geçen seti 
ekibimiz 27-25 aldı. 

Rusya ikinci sete hızlı başladı. Ancak, Sul-
tanlar Esra’nın attığı ve rakibi bunaltan 
taktik servislerle, Rusya’yı 8-8’de yakaladı. 
Oyun bu eşitlikten sonra yüksek tempoya 
çıktı. Bu seti 25-21 önde kapatan Ay-Yıl-
dızlı ekibimiz durumu 2-0 yaptı. 

Filenin Sultanları üçüncü sete fırtına gibi 
girdi. Neslihan’ın karşılanması güç smaç-
ları ile Eda’nın taktik servisleri takımı coş-
turdu. Seti 25-19, maçı 3-0 gibi net bir 
skorla kazanarak Belgrad biletini kaptı. 

Türkiye: 2 – Sırbistan: 3 
(10-25, 22-25, 25-23, 25-23, 12-15) 
Belgrad: 1 Ekim 2011 
BÖYLE OLMASAYDI, İYİ OLACAKTI! 
Filenin Sultanları tarihinde ikinci kez final 
oynama şansını ev sahibi Sırbistan karşı-
sında tie-break setinde kaybetti. 

Önce İtalya, ardından Rusya gibi voleybo-
lun devlerini deviren Sultanlar, yarı final-
de 8 bin 500 kişinin önünde karşılaştığı 
ev sahibi Sırbistan karşısında 2-0 geriye 
düşmesine rağmen pes etmedi, müthiş 
bir geri dönüş ile skora denge getirdi. An-
cak, uzun süre önde götürdüğü tie-break 
setinin son bölümünde iki basit hata ya-
pınca rakibine boyun eğdi. Final şansını 
son anda kaçırdı. 

Nefesleri kesen mücadelenin ilk setini 25-
10, ikinci setini de 25-22 kazanan Sırbis-
tan oyunda 2-0 öne geçti. 

Müsabakanın üçüncü setinde büyük çe-
kişme yaşandı. 2-0 skor üstünlüğü olan 
Sırbistan karşısında pes etmeyen Sultan-
lar, tüm kozlarını ortaya koydu, üçüncü 
seti 25-23, dördüncü seti de aynı skorla 
25-23 kazanarak, rakip taraftarın donup 
kaldığı maçta eşitliği yakaladı. 

Tie-break setinde de “Filenin Sultanları” 
bir anda 5-1 öne geçti. İlk bölümü 8-7 
önde döndü. 12.sayıya kadar büyük çe-
kişme içinde geçen setin son bölümünde 
bayanlarımızın yaptığı iki hatadan yarar-
lanan rakibimiz, banttan seken top ile de 
oyundaki dengeyi lehine çevirince seti 
15-12, maçı 3-2 kazanarak finale yükselen 
taraf oldu. 

Türkiye: 3 – İtalya: 2 
(25-11, 15-25, 25-27, 25-19, 15-10) 
Belgrad: 2 Ekim 2011 
TEŞEKKÜRLER SULTANLAR 
Avrupa Bayanlar Voleybol Şampiyonasın-
da millilerimiz grupta mağlup ettiği, yıl-
dızlar topluluğu İtalya’yı bir kez daha de-
virdi, turnuvayı üçüncü sırada tamamladı. 
Ay-Yıldızlı bayanlar bu başarısıyla 2003 
yılında Ankara’daki ikincilikten sonra en 
iyi derecesini elde etti. 

Filenin Sultanları, İtalya’yı ikinci kez ye-
nince muhteşem voleybol sezonuna bir 
zafer sayfası daha eklendi. Bu sayfada, 
maçın yıldızı ise 31 sayı üreterek en skorer 
sporcu ünvanını alan Neslihan’dı. 

Ay-Yıldızlı ekibimiz ilk sete iyi başladı. Esra 
ve Neriman’ın sayıları sonrası teknik mola-
ları da önde kapattı. Milliler Neslihan’ın da 
devreye girmesiyle ilk seti 25-21 kazana-
rak 1-0 öne geçti. 

Türkiye, ikinci sete de etkili servis atarak 
başladı. Bir anda 5-2 öne de geçmesine 
rağmen, İtalya eşitliği yakaladıktan sonra, 
etkili oyunuyla seti 25-15, üçüncü sette 
de Türkiye teknik molaları önde geçmesi-
ne rağmen, İtalya 21-21’de eşitliği sağladı 
ve seti 27-25 kazandı. 

NESLİHAN Devreye Girince... 
Sultanlar, dördüncü sette, İtalya’nın hü-
cumlarını file üstünde durdurdu. Teknik 
molaları da 8-6 ve 16-10 önde kapattı. 
Neslihan’ın etkili smaç servisleri devam 
edince, rakibin oyun düzeni iyice bozul-
du. Bu durumu iyi kullanan bayanlarımız 
seti 25-19 kazandı. Skoru da eşitledi 2-2. 

Tie-break seti karşılıklı sayılarla sürdü. 
Millilerimiz defansta iyi top karşılayınca, 
Neslihan ile hücum üstünlüğünü de ele 
geçirdi. Seti 15-10, maçı da 3-2 kazanarak 
AVRUPA ÜÇÜNCÜSÜ olmayı başardı. 

Bu başarıyı Türkiye’ye getiren Filenin Sul-
tanlarını şimdi Londra Olimpiyat Oyunları 
kıta elemeleri turnuvası bekliyor. 

Bu kez de Londra biletini Ankara’da ala-
lım... 

Neden olmasın? 

Londra’da buluşmak dileğiyle...
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2011 gitti, 2012 geldi.
Ömrümüzün yeni bir nefesi gibi.

Hayyam güzel tarif etmiş:

Her sabah yeni bir gün doğarken,
Bir gün de yiter gider ömürden.
Her şafak başka bir hırsız gibidir,
Elinde solgun bir fenerle gelen.

Bir yeni güne doğduğumuz an, biz de 
tıpkı yitip giden eski gün gibi gideceğimiz 
zamana bir adım daha yaklaşmış oluruz.
Uzun yaşamımızı kutladığımızda, kalan 
daha kısa zamanı da kutluyoruzdur as-
lında.
Bize biçilen vakit saltanatını nasıl idrak 
edeceğimiz, nasıl değerlendirip nasıl ya-
şayacağımız gene bize bırakılmıştır.

İstersek elimize bir makas alır, kopyala 
- yapıştır yaptığımız fotoğraflardan Baş-
kanın portrelerini kesip görüntüsünü yok 
ederek doldururuz bu vakti, istersek Haz-
reti Muhammed’in dediği gibi; inanıp ha-
yırlı işler işleyerek.
Bize kalmış.

İstersek Mevlânâ’nın dediği gibi; sevgide 
güneş, dostlukta akarsu, hataları örtme-
de gece, tevazuda toprak, öfkede ölü gibi 
olup geçirebiliriz kalan ömrümüzü, ister-
sek kurduğumuz her üç cümleden birinde 
kendimizi övüp kalan ikisinde nifak saça-
rak.
İnsanoğluna bu kredi verilmiştir.

Ben hangi taraftayım; hesaba çekilecek 
ben olduktan sonra, bana verilen bu “Di-
lediğin gibi yaşa!” kredisini ne şekilde kul-
lanıyorum, onu sadece Allah bilir.

Maddi yaşamıma bakınca, Federasyonda 
çalışıyorum. İnandığım bir adamın eteği-

ne yapışmış, inandığım işler yapmak için 
uğraşıyorum.
Açıklamalar, resmi yazılar, bilgi notları, 
performans tabloları, personel koordi-
nasyonu, ulusal ve uluslararası organi-
zasyonlar, tesis işleri, İcra ve Yönetim Ku-
rulu toplantıları, tercümeler, uluslararası 
ilişkiler ve telefon trafiğinin bir yerlerinde 
konuşlanmalar, Federasyonun ve Başka-
nın gündem takipleri, bir kısım ağırlama-
lar, bir kısım uğurlamalar, protokol takip-
leri vesaire vesaire vesaire...
Kimi zaman elimde çekiç - çivi, bir yere bir 
tablo asarken, kimi zaman müzede bir 
kütüphane rafını düzenlerken, kimi za-
man açık havada sigara içer, kimi zaman 
Federasyonun bahçesine sığınmış bir 
kediyi - köpeği doyururken, kimi zaman 
şakalaşıp güler, kimi zaman surat asıp 
çemkirirken görür beni iş arkadaşlarım. 
Sabah sekizde başlarlar görmeye, akşam 
veya gece kaça kadar göreceklerini bir Al-
lah bilir, bir de Başkan.
Bu zaman zarfında çalışır, iş üretirim; gü-
nahı - vebali boynuma.
Bir de Hasan KULAÇ’ın zorlamasıyla Fede-
rasyonun dergisine yazı yazarım arada bir.

Çok şükür, bu yazılarda yoruma kaçma-
dığımı, bir yapıp iki yapmış gibi satmaya 
çalışmadığımı, bırakınız camiayı, bir tek 
kişiyi dahi bir şeylere inandırma tasası 
gütmediğimi anlatmakta fazlaca zor-
lanmadığımın farkındayım. Bunu cami-
anın irfanına borçluyum büyük ölçüde. 
2011’in duygusal açıdan özetini yapmam 
gerekirse, “Teşekkürler Voleybol Camiası” 
desem yeridir.

İyi gazeteciler iyi bilir; eskiden üstat yazar-
lar, gazete yazarı olmak isteyen gençleri 
eğitmeye özel bir ödevle başlarlardı.
“Git evine, bu gece muhtelif eşyayı, mobil-
yayı falan konuştur; onların seni, birbirle-

rini ve bu dünyayı nasıl gördüğünü yaz. 
Dikkat et, yazdıkların tutarlı olsun.”
Mantık belli; eşyayı konuşturabilen, kendi 
kalemini haydi haydi konuşturur.

Köpeksiz köy bulduğu için değneksiz do-
laşan malûm zatın buyurduğu gibi, ben 
sonradan geldim voleybol camiasına. O 
kadar ki, sonradan gelmekle de kalma-
dım, voleybolu bilmem bile. Dekordaki 
nesnelerden biriyim yalnızca. Konçertoyu 
bilmem, ama orkestradaki enstrümanlar-
dan biriyim işte.
Usta gazeteci olduğunu iddia edenlerin 
nesne niyetine beni konuşturmasını, “Ee, 
anlat bakalım, senin bulunduğun yerden 
nasıl görünüyor şu gelişmeler?” demeleri-
ni beklerdim meselâ.
Paganini’nin veya Menuhin’in kemanını 
konuşturabildiğinizi düşünün.
Ama ya doğru soruyu sormayı, ya da din-
lemeyi bilmeniz gerek.

“İki şey hayatımızı karartır: Susacakken 
konuşmak, konuşacakken susmak.” diyen 
ünlü İranlı Şair Sadi Şirâzi, ne zaman ko-
nuşacağını, ne zaman susacağını bir tür-
lü öğrenemeyen insanlar için der ki;
Sormaz ki bilsin,
Sorsa bilirdi.
Bilmez ki sorsun,
Bilse sorardı.

Eğer ben de bilmediği için soramayan-
lardansam, bu sefer de zaman zaman 
kendiliğinden dile gelip konuşan bu nes-
nenin, yani benim, yani bu camiaya dışa-
rıdan gelen kişinin neyi, nasıl gördüğünü 
dikkate alır; öğrenmek için bu fırsatı de-
ğerlendirirdim.

Şu ana kadar değerlendirememişler ola-
bilir diye iki denk kelimeyle özetleyeyim 
altı seneden beri olup biteni:

DEĞMEZ BE BİRADER...

MAKALE

Sezgin Kaymaz 
TVF İcra Kurulu 
Koordinatörü
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1. Değişim
2. Dönüşüm

Tom Robbins’in değişimle ilgili tarifi müt-
hiştir;

“Değişim, kondisyon bisikleti kılığına gir-
miş bir buldozeri sürer.”

Aynen öyledir. Her şey değişir. Sen deği-
şen bir şey olmadığını düşündüğün anda 
bile o değişmediğini düşündüğün şeydeki 
binlerce unsur değişmiş, gelişmiş, kendini 
güncellemiştir. Sen onu yerinde sayan bir 
kondisyon bisikleti zannededur, değişim 
buldozeri çoktan geçmiştir senin üzerin-
den.

Bir derenin kenarında durmuş Heraklei-
tos; her şey sabit, suyun akış şiddeti, hep 
çarpıp sektiği kaya, sonra o kayadan sıç-
rayıp düştüğü nokta bile. O ağaç gene 
orada, bu gökyüzü gene buradadır zaten. 
Ama demiş ki; “Aynı akarsuda iki kere yı-
kanamazsın.”

Ya değişirsin, ya dönüşürsün çünkü.
Ya da hem değişir hem de dönüşürsün.

Bilgisayar ilk çıktığında “Olur mu canım 
öyle şey? Kalem kâğıdın suyu mu çıktı? 
Atılgan’la Kaptan Kirk’ü de eve alalım o 
zaman.” diye devlet televizyonunda ah-
kâm kesen devlet büyüklerimizi hatırla-
rım ben. Biz de annemle oturup hak ver-
miştik o ricale.
Şimdi cep telefonlarında bilgisayar ta-
şıyor aynı büyüklerimiz. Evlerinde de bir 
masaüstü, bir de dizüstü bilgisayarları 
olsa gerek.

Baca briketi boyutlarında ilk versiyonla-
rıyla cep telefonu denilen uzaylı ufukta 
göründüğünde ise ahkâm kesenlerin ba-
şında ben geliyordum.
“Assssssssla hürriyetimi feda etmeyece-
ğim.” diyordum. “Ne demek o, nerede 
olursan ol, telefonun cebinde! Hani hür-
riyet? Katiyen yanaşmam o işe. Beni ara-
yan, eskiden olduğu gibi bir zahmet kıçını 
kaldırıp gelecek, bulacak arkadaş. Yok 
öyle her saniye emrindeyim, müsaitim 
ayakları.” deyip ağır soydan ince boydan, 
değişime kahramanca direnen adam ha-
vası basıyordum bol bol.
Şimdi cep telefonumda iki hat taşıyorum. 
Duymadığım, bir yerde unuttuğum veya 
şarjı bittiği için sitem edenlere de boynu-

mu bükerek teslim oluyorum. Yüzde yüz 
haklılarmış, benim kendime ait bir daki-
kam bile olmamalıymış gibi.
Değiştim ve dönüştüm çünkü.

Yukarıda da söylediğim gibi, ben bu ca-
miada değişime direnen kişilerin yerinde 
olsam, kendi kafa seslerimi değil, eskilerin 
rahle-i tedrisinden geçmekte olan çiçe-
ği burnunda yazar adayları gibi, “beni” 
konuştururdum. Sokaktan geleni. Bu ca-
miaya sonradan geldiği için “Sen bizden 
değilsin.” denileni.
Değişime direnebileceğini zannedenlerin 
karşısına dikilmiş bilgisayar veya cep tele-
fonu sayılırım ben çünkü.

Sesini duymamaya yeminli bile olsam, bir 
kulak verir, elimde Başkanın portrelerini 
kesmek için dolaştırdığım makası bir ke-
nara koyar, kâğıt kaleme sarılıp bir yerlere 
not alırdım.

Sonra kolları sıvar, altı senede yapılanla-
rın değil, 48 senede yapılmayanların he-
sabını sormaya başlardım.
Zordur, anlarım. Kolay değildir soru sor-
mak. Şirâzi’nin dediği gibi, bilmek için sor-
mak, sormak için ise bilmek gerekir.

2011 gitti, 2012 geldi.
Hayat ve memat ikilisinin felsefesini ya-
panların temel sorusudur:
“Aldığımız nefeslerin toplamı mıdır haya-
tımız, kalan nefeslerimizin toplamı mı?”

Sarsıntısız bir yolculukta, camdan dışarı 
baktığımız zaman biz duruyormuşuz da 
etrafımızdaki ağaçlar, evler geriye doğru 
gidiyormuş gibi gelir. 
Hayat yolculuğu da böyledir.
Bize, “zaman geçiyor” gibi gelir. Oysa ge-
çip giden bizizdir.

Sövüp saymaya, kırıp dökmeye, hakaret, 
iftira, gıybet etmeye son versek artık. 
İnanıp barış, hayır ve esenliğe yönelik işler 
yapsak 2012’de.
O da geçip gidecek çünkü. Ve giderken 
bazılarımızı alıp götürecek yanı sıra, ev-
velce hep yaptığı gibi.

Güreştik bugüne kadar.
Ne kazandık?

İnsanlıkta yarışsak 2012’de?
Ne kaybederiz?

MAKALE
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Avrupa Şampiyonasını üçüncü sırada 
bitirerek Türkiye’ye büyük gurur yaşa-
tan A Bayan Milli Takım, Avrupa Şam-
piyonasından getirdiği 22 puanla FIVB 
sıralamasında iki sıra birden yükselerek 
10. sıraya çıktı.

78,5 puanı bulunan Filenin Sultanları 
böylece dünyada ilk 10 arasındaki yeri-
ni almış oldu.

İlk 10’da şu ülkeler bulunuyor:

Bezilya
ABD
Rusya
Japonya
Sırbistan
Çin
İtalya
Küba
Almanya
Türkiye

532 haber
Öte yandan Milli Takımımız, İtalya ve Sır-
bistan’da yapılan şampiyona süresince 
yazılı basında yer alma açısından da bir 
rekor kırdı. Ay-Yılızlı takımımız 500 bara-
jını aşarak şampiyona süresince 532 kez 
yazılı basında kendine yer buldu. 

A Bayanlar Haberin de Sultanı
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Doğal afet günleri, memleket olarak birlik 
ve beraberliğimizin sınandığı günler ola-
rak tanımlanırsa yanlış olmaz herhalde.

23 Ekim 2011 günü Van ve çevresinde 
meydana gelen deprem, ulusal birlikte-
liğimizi bir kez daha gözler önüne serdi.

Depremin duyulmasından hemen son-
ra Türkiye’nin her yanından Van’a, Erciş’e 
yardımlar yağmaya başladı. Zengin-fakir, 
küçük-büyük , ünlü-ünsüz tüm vatandaş-
lar, sivil toplum örgütleri elini taşın altına 
sokmaya başladı.

Türkiye Voleybol Federasyonu da bu afet-
te üzerine düşeni yaptı. Depremin en çok 
vurup hırpaladığı kesim elbette çocuklar-
dı. Onları bir ayrı düşünmek gerekiyordu.

Türkiye Voleybol Federasyonu bu düşün-
ce ile hareket etti; bölgeye, Türkiye’de 
voleybolun okullara girmesini sağlayan 
mini voleybol setleri, kurban bayramının 
birinci günü Van ve Erciş’te olacak şekil-
de Kızılay bölge müdürlüklerinin emrine 
gönderildi.

File, direk, zincir, kurulum bidonları ve 
mini voleybol talimatı içeren 20 mini vo-
leybol seti ile 220 toptan oluşan bayram 
armağanları, Van ve Erciş’te bayramın ilk 
gününde sahiplerine, yani çocuklara tes-
lim edildi. 

TVF trafından bölgeye yollanan, Mini 
Voleybol Kurulu Üyesi Tarık Türker neza-

retinde kurulan ve eğitimi verilen mini 
voleybol setleri hayalleri yıkılan, yürekle-
rinde derin yaralar oluşan çocuklarımızın 
bayramı buruk yaşamamasına bir nebze 
de olsa katkıda bulundu.

Setlerin kurulmasına, eğitim verilmesine, 

Türkiye Voleybol Federasyonu tarafından 
verilen mini voleybol seminerlerinde 
eğitim gören beden eğitimi öğretmen-
lerinin görev alması da yapılan işlerin 
boşuna olmadığını göstermesi açısından 
önemliydi.

Deprem Bölgesinde Bayram Sevinci
Türkiye Voleybol Federasyonu Van ve Erciş’te meydana gelen depremde 
umutları kararan çocuklarımıza bayram armağanı gönderdi. Sedat Simavi 
ödülüne lâyık görülen Yıldız Bayan Milli Takımımız, para ödülünü Van’a 
bağışladı.
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Saffet Eraybar
İsveç Voleybol Federas-
yonu Başkanı

Uzun bir seyahatten sonra 23 Eylül 2011 
Cuma günü, Monza’ya vardığımda saat 
14:00’tü. Trenden indikten sonra bir taksiye 
bindim ve otelime yerleştim. Emekli olduk-
tan sonra Stockholm’de oturmuyorum Got-
land Adası’nın Visby kentine taşındım. Önce 
vapur, sonra tren, sonra uçak... Sabah saat 
06:00’da hareket ettim, seyahatim uzun sür-
dü.

Monza, Milano’nun bir kasabası, 130 bin 
nüfusu var. Burada oturanların çoğu Mi-
lano’da çalışıyor. Bugün, doğum günüm, 
“İnşallah akşamki maçı kazanırız da iyi bir 
kutlama olur”  düşünceleri içinde, resepsi-
yondaki hanıma salona nasıl gideceğimi 
sordum. 

Şok!

Kadın böyle bir salonu bilmediğini, ancak 
tam adresi verirsem bana yardımcı olabile-
ceğini söyledi. 

Tek tek sıralayalım:

Burası bir kasaba, Koskoca Avrupa Şampi-
yonası oynanacak, üstelik voleybolu çok iyi 
bilen bir ülke... Kadının bu bilgisizliği beni 
gerçekten çok şaşırttı.

Derhal odama çıktım, salonun tam adre-
sini veren yazıyı alıp kadına gösterdim. O 
da bana buraya yalnızca taksi ile gidilebi-
leceğini anlattı, Derhal bir taksi çağırmasını 
istedim. 

Nihayet salondayım. Akreditasyonumu 
zamanında yaptırmıştım. Kolayca kartımı 
alıp salona girdim. Salon güzel, seyirci ka-
pasitesi 4 bin 500; yine hayret! Demek ki, 
fazla seyirci beklenmiyor. Bana gösterilen 
yere doğru yürümeye başladım. Tanıdığım 
bir kaç İtalyan gazetecisini selamladıktan 
sonra yerime vardım. İlk gördüğüm Türk, 
sevimli ağabeyimiz Ragıp Bey (Tekin) oldu. 
Hemen laflamaya başladık. En çok merak 
ettiğim Neslihan’ın sakatlığı idi. O bana, 
“Yanıt yok, bekle görürsün” dedi.

Takımlar sahada idi . Hemen gittim, hem 
Azeriler, hem de bizimkilere merhaba de-
dim, şans diledim.

Bizim ilk altı sahaya dizilince Polen’in, Nes-
li’nin yerinde olduğunu gördüm ve böylece 
yanıtımı aldım. Polen hakikaten bu maçta 
yüksek performans göstererek oynadı. Ha-

rika smaçlarla bir hayli top öldürdü. İkiz-
lerimizin de bugün maşallahı vardı; maçı 
kazanmamızda büyük rolleri oldu.  Günün 
ikinci karşılaşmasında İtalyanlar Hırvat ta-
kımını rahatça yendi ve birinci gün beklen-
diği gibi sona erdi.

Gece otele iki İtalyan gazetecisi ile beraber 
döndük, bana Türk takımının Neslihan’ı 
İtalya maçına sakladıklarını duyduklarını 
söylediler. Ben de çok bilirmiş gibi “Herhalde 
öyle düşünüyorlardır” diye cevap verdim . 

İkinci gün gene vaktinde salona geldim, 
etraf biraz daha hoş görünmeye başladı. 
İçim de rahat, Hırvatlar bize karşı direne-
cekler ama işimiz kolay diye kendi kendime 
yorumlar yaptım. Görüştüğüm herkes, bu 
müsabakanın Türk takımı için geçeceği, ve 
hatta Motta’nın her oyuncusunu sahaya 
sürerek kuvvet göstereceği inancındaydı. 
Sonunda maç başladı, Polen yine ilk 6’da. 
Birinci teknik molaya 8-7 önde girdik. Arka 
arkaya puan alan Hırvatlar ikinci molaya 
16-11 önde girdiler. Neslihan 14-11’de saha-
ya girdi, 19-19 olunca içimiz rahatladı. Fakat 
set 25-21 gitti. Ikinci sete Neslihan ile başla-
dık ama bu set de gitti 25-23! Hadi canım, 
toparlanır bizim kızlar. Her setin bir kiymeti 
var şimdi döner bu maç. Hep böyle konuşu-
yoruz, Ragıp abi ile. Aaaa, o da ne? Set gitti 
22-25 ve maç bitti! Eee şimdi ne olacak?

Herkes şaşkınlık içinde. İtalyanlarin mena-
jeri Gavazzi salona yeni girmiş, beni buldu, 
“Takımda sakatlık falan mı var?” diye sordu. 
“Yok” dedim, “Biz bu maçı henüz oynama-
dık, rüya idi geldi ve geçti!”

Şimdi rüyamızda ne gördük diye düşünme-
ye başladık. Akşamın ikinci maçında İtalya 
Azerbaycani 3-1 yendi, hemen hesaplar ya-
pılmaya başlandı.   Turkiye’nin  şampiyona-
ya devam edebilmesi için İtalya’dan en az 
2 set alması veya maçı kazanması gerektiği 
ortaya çıkıyordu.

Bu tablo korkunçtu, zira en az iki set ala-
mazsak İtalya’yı terk etmemiz gerektiğini 
anlamıştık.  O gece uyku yok tabii! Kara 
kara düşünmeye, valiz kapatmaya ayrıla-
cak zamanı, uçak saatlerini ve buna benzer 
praktik konuları düşünüp planlar yaptım. 
En fazla da bizim teknik ekibin, oyuncuları-
mızın neler düşündüğünü, onların da uyu-
yamaz olduklarını düşünüp üzülüyordum. 

İtalya seferberliği...
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İtalya’yı evinde, seyircisi önünde yenmek 
ütopik bir düşünce idi ve bu da benim hayal 
gücümün sınırları içinde değildi. 

25 Eylul Pazar sabahı salona erken gittim. 
Azeri ekibiyle dertleştim Onlara Hırvatistan 
karşılaşması için moral verdim, “Sizin ekip 
ikinci bile olabilir” dedim. Elbette bütün bun-
ları bizim takımın Türkiye’ye geri dönmesin-
den emin olduğumdan söyledim.  Azeriler 
maçı, sadece ilk sette zorlanarak 3-1 aldılar 
ve bir gün evvel konuşulan ortam netleşti; 
İtalya’dan iki set almak zorundaydık!

İki maç arası bir kahve içmek için dışarı çık-
tığımda ilk gördüğüm Alper (Erdoğuş) oldu. 
Ben ona daha üzülmeyin sporda hem yen-
mek de var yenilmek de diyecekken, O bana, 
“Ağabey sen hiç merak etme, bizim kızlar bu 
maçı alacaklar, bak gör!” demez mi? 

Ben tekrar, “Alper, yani yarın evlere dönmü-
yoruz öyle mi?” diye sordum, Alper de bana 
gülen gözlerle “Evet, Abi öyle” dedi.

Koskoca antrenör, bir bildiği, guvendiği var 
ki bana böyle söyledi. Sevine sevine yerime 
geri dönüp oturdum. 

Bir taraftan içimde bir korku, diğer yandan 
Alper’in sağladığı güven... İki duygu maç 
başlayana kadar beni yedi bitirdi. Sınava 
çalışmamış talebeler gibiydim, “Bitse de 
kurtulsak!” diyordum.

Ve maç basladı, İtalya hep önde: 8-5, 16-14 , 
21-17 ve 25-21 birinci set onların . Tribünde-
ki 4 bin seyirci çok bilinçli.

İkinci set, işte hayata geri döndüğümüz o 
ikinci set başlıyor. İtalyanlar gene önde 8-7, 
16-15, 21-20. İşte buradan sonra, başta Eda 
ve Bahar olmak üzere bizimkilerin çok ama 
çok iyi hareketlerden sonra seti 28-26 alıyo-
ruz. İçim biraz olsun rahatladı. “Acaba olur 
mu?” diye düşünmeye başladım hemen 
ama halen kuşkuluyum. Ve üçüncü set baş-
ladı. Bu maçta ilk defa birinci teknik molaya 
önde giriyoruz: 8-5. Derken 16-14 ve çözülüş 
21-15, buzların erimesi, set bizim 25-16! Alper 
haklıymış, geri dönmüyoruz. Dördüncü seti 
İtalyanlar alıyor: 25-22. Fakat son set bizim 
ve hatta tüm yedeklerle oyanayan takımı-
mız seti 15-9, maçı da 3-2 kazanıyor. Bundan 
sonra sırtımız yere gelmez. İnanın 52 senelik 
voleybol hayatımda bu kadar heyecanlı ol-
madım. Böyle güzel bir maç da seyretme-
dim, seyrettimse de hatırlamıyorum. Ev sahi-
bi İtalyanları kendi seyircilerinin önünde 3-2 
yenerek gruptan ikinci olarak çıktık ve çeyrek 
final oynama hakkı kazandık. 

Benim bir huyum var, her müsabakada 
kendi kendime o maçın kahramanını se-
çerim. İtalya karşısında teknik ekip ve tüm 
oyuncuları kahraman olarak seçtim. Başka 

çarem yok, çünkü ONLAR bu maçı söke söke 
aldılar, bu şampiyonanın burada bitmeme-
sini sağladılar. Helal olsun! 

Çeyrek finalin ilk maçı İspanyollara karşı. 
Hırvatistan maçının aynısı olmasından çe-
kiniyorum. Çünkü İspanyollar grupta Rus-
ya’dan 1 set aldılar ve Bulgaristan’ı rahatça 
3-0 yendiler. Fakat 1 saat 14 dakika süren 
maç 25-19, 25-17 ve 25-21 set skorları ile 
bizim. Tribünde sadece 350 seyirci var! 28 
Eylül Çarşamba günü saat 17:30’da maçı-
mız Rusya ile. Merak ediyorum, bugün nasıl 
bir oyun kurar bizimkiler diye. Ruslar grupta 
Hollanda’yı 3-1 yenerek gurup birincisi ol-
dular. Dün de bizim maçımızı izlediler, yani 
hazırlar.  

A Bayan Milli Takımımız sahaya iki libero 
ile çıkıyor. Bu tercihin sonucunu merak edi-
yorum. Fazla beklememe lüzum yok; hem 
Gülden hem Gizem ortaya koydukları oyun 
ile gene bana teknik ekibin ne kadar yerinde 
bir karar aldığını gösteriyor. Birinci seti 27-
25 aldık. İkinci set Ruslar 8-5, 16-15 öndeler. 
Gene fevkalde bir oyun. Müdafada hayret-
ler edilen toplar çıkıyor, Neriman, Eda ve 
Neslihan hücumda iyiler; Bahar da ortadan 
zor durumları değerlendiriyor, seti alıyoruz. 
Ve üçüncü set 8-5, 16-13, 21-18   set 25-19 
maç da 3-0 bitiyor. Bu güzel maçı ancak bin 
100 seyirci takip edebiliyor, yazık.

Benim bu müsabakanın kahramanını 
unuttuğumu zannetmeyin, o kahraman 
Esra idi, manşeti ile Rusları adeta dağıttı. 
Onlar servisi Esra’nın üstüne attılar; O da 
kolayca karşılayıp hücum gücümüzü artır-
dı. Hücumda da yüzde elli ile oynayan kap-
tanımız benim o günkü kahramanım.

Karşımıza sanki şimdiden Avrupa Şampiyo-
nuymuş gibi çıkan Rusya takımı ağır bir ders 
aldı. Bundan sonra onlar bizden korksun, 
biz onlardan değil! 

Sevincimiz sonsuz; İtalya seferberliğinden 
şerefle ayrılan ekibimiz Sırbistan’a doğru 
yola çıkarken, ben de İsveç’e, evime dön-
düm. Yarı final karşılaşmasını ağlayarak 
televizyondan seyrettim. Orada olmayı çok 
isterdim ama kalpten gitmek istemediğim 
için gelmedim. 

Bronz madalyayı İtalya’yı bir kez daha 3-2 
mağlup ederek boyunlarına takan Milli 
Takımımızın tüm fertlerini canı gönülden 
tebrik ediyorum. Darısı erkeklerin başına! 
Bundan sonraki seferberliğin Londra ol-
duğunu şimdiden kalplerinize koyun. Naz, 
Seda ve Natalya gibi isimleri de kadromu-
za katarsak, bir yazım da oradan olur. Ben 
otelde yerimi ayırttım. 27 temmuz 2012’de 
Londra’da buluşmak üzere.
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BVA 13. Genel Kurulu Yapıldı

İstanbul Volley Otel’de yapılan top-
lantıya Türkiye’nin yanı sıra Arna-
vutluk, Bosna-Hersek, Bulgaristan, 
Makedonya, Yunanistan, Romanya, 
Moldova, Karadağ ve Sırbistan Vo-
leybol Federasyonları Başkanları ve 
üst düzey temsilcileri katıldı.   

BVA dönem başkanlığını yürüten 
Voleybol Federasyonu Başkanı Erol 
Ünal Karabıyık’ın başkanlığında ya-
pılan toplantıda, yıldızlardan önceki 
yaş gruplarında da Balkan Şampi-
yonası düzenlenmesine karar veril-

di. Karabıyık, toplantının ardından 
yaptığı açıklamada, 2012 yılında 
erkeklerde 1997 ve daha küçük do-
ğumlular, kızlarda ise 1998 ve daha 
küçük doğumlular Balkan Şampiyo-
nası’nın yapılması kararı aldıklarını 
ifade ederek, “Türkiye bu şampiyo-
naların Küçük Kızlar kategorisine ve 
Genç Kızlar Balkan Şampiyonasına 
ev sahipliği yapacak.” dedi.   

BVA Genel Kurul delegeleri, ayrıca 
TVF 50. Yıl tesislerini gezerek, bu-
rada yapılan Yıldız Milli Takım seç-

me ve değerlendirme çalışmalarını 
izledi.   Daha sonra TVF 50. Yıl Plaj 
Voleybolu kortlarında yapılan TVF 
Plaj Voleybolu karşılaşmalarını izle-
yen delegeler, aile fotoğrafı çektirdi. 
Delegelerin tesislere hayran kaldığı 
görüldü.

Genel Kurul ile birlikte başkanlık gö-
revi Makedonya Federasyon Başka-
nı Petar Jovanovski’ye As-Başkanlık 
ise Romanya Federasyon Başkanı 
Georghe Visan’a geçti.

Balkan Voleybol Birliği (BVA) 13. Genel Kurul toplantısı 
17 Aralık’ta İstanbul’da, tüm üyelerin katılımı ile yapıldı
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2010-2011 Bayanlar Süper Kupa 
Finalinde Fenerbahçe´yi 3-1 yenen 
Eczacıbaşı VitrA kupanın sahibi oldu

Bayanlar Süper Kupa finalinde geçen se-
zonun Aroma Bayanlar Birinci Lig Şampi-
yonu Fenerbahçe Universal ile Bayanlar 
Teledünya Türkiye Kupası Şampiyonu Ec-
zacıbaşı VitrA, Başkent Voleybol Salonun-
da karşı karşıya geldi. 

Kupayı 2008-2009 ve 2009-2010’da olmak 
üzere üst üste 2 kez evine götüren Sarı-
Lacivertli ekip, bu kez rakibine kaptırdı

Lig öncesinde yapılan ilk ciddi sınavda 
zorlu rakibini yenen ve daha formda gö-
züken Eczacıbaşı VitrA, bu sonuçla kupayı 
ilk kez müzesine götürdü.

Karşılaşmanın ardından Eczacıbaşı 
VitrA´ya kupasını Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık 
verirken, Fenerbahçe´ye ikincilik şiltini 
Teledünya Türkiye Kupası isim sponsoru 
Türksat Genel Müdürü Özkan Dalbay tak-
dim etti. 

2010-2011 Sezonu Erkekler Süper 
Kupasını Arkas Sporu 3-0 yenen Fe-
nerbahçe kazandı.

Aroma Erkekler Birinci Ligi Şampiyonu 
Fenerbahçe ile Teledünya Türkiye Kupası 
Şampiyonu Arkas Sporu Başkent Voley-
bol Salonunda karşı karşıya getiren final 
maçının setleri 25-17, 25-20 ve 25-22 
sona erdi.

Bu yıl üçüncü kez düzenlenen Süper Ku-
pa’yı Fenerbahçe Grundig ilk kez müzesi-
ne götürdü.

Finalde ikinciliği kazanan Arkas Sporun 
kupasını Aroma Voleybol Ligleri sponsoru 
Aroma´nın Yönetim Kurulu Başkanı Mah-
mut Atom Duruk takdim etti. Şampiyon 
Fenerbahçe kupasını Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık´ın 
elinden aldı.

Bayanlarda Süper Kupa 
Eczacıbaşı’nın

Erkeklerde Süper Kupa 
Fenerbahçe’nin

BAYANLAR SÜPER KUPAYI KAZANANLAR
2008-2009 Voleybol Sezonu Fenerbahçe Acıbadem
2009-2010 Voleybol Sezonu Fenerbahçe Acıbadem
2010-2011 Voleybol Sezonu Eczacıbaşı VitrA

ERKEKLER SÜPER KUPA
2008-2009 Voleybol Sezonu İst.B.Şehir Belediye
2009-2010 Voleybol Sezonu Ziraat Bankası
2010-2011 Voleybol Sezonu Fenerbahçe Grundig
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Voleybol, ülkemizde her gecen gün gelişmek-
te ve kitleleri arkasından sürüklüyor. Bayan 
takımlarımızın uluslararası müsabakalarda 
aldığı başarılı sonuçlar göğsümüzü kabar-
tıyor. Şu anda dünyanın sayılı ligleri arasına 
giren voleybol liglerimizde oynayan yabancı 
bayan ve erkek sporculara bakıldığında, Türk 
oyuncuların alması gereken bir miktar daha 
yol olduğu açık olarak görünüyor.

Voleybolda ana amaç smaç vurmak ve sayı 
almak gibi görünse de, asıl olan savunma-
dır. Savunma başarılı olursa, karşı takımın 
yapacağı hatalar dahi maçı kazanmanıza 
yeterli olabilir. O zaman; diyebiliriz ki, vo-
leyboldaki öncelikler iyi manşet ile topun 
pasöre verilmesi, savunma, blok müdafaası 
ve smaç ile sayının alınmasıdır. Voleybol an-
trenmanları genel olarak bu amaca yönelik 
klasik kombinasyon çalışmaları ile yapıl-
maktadır. Ancak, birçok yabancı takım bu 
kombinasyonların daha etkili, kısa sürede 
daha çok tekrar, oyuncunun soğumadan 
mücadele ile kendisini geliştirmesi kapsa-
mında yeni teknolojileri de bu çalışmaların 
içine katmaktadır1.

Voleybolun ilk önemli unsuru olan servis- 
manşet çalışmasında, bir veya birkaç kişi 
servis atmakta ve oyuncular manşet karşı-
lamaktadır. Ancak havada uçuşan birkaç 
top, manşet karşılayan birkaç oyuncu, kar-
şılanan topların manşetle rastgele alınması, 
harice atılan veya fileye takılan servisler ile 
dakikada 2-4 adet manşet alma sırası ma-
alesef amacı tam olarak sağlamadığı gibi, 
oyuncuların hatalarının giderilmesi, kabili-
yetlerinin artırılması ve en önemlisi oyuncu 
hakkında bir değerlendirme yapılmasına 
tam olarak imkân vermemektedir. Ama bu 
eğitim makineyle yapıldığında; istenilen yere 
(dip çizgi, 1 veya 5 numaraya) hassas şekilde 
devamlı servis atılabilir, aynı kişi üzerine ıs-
rarla servis atılabilir, anında smaç servisten 
floating servise geçilebilir. Servisler harice 
1- Dünyada voleybol makinelerinin kullanımı, http://www.

sportsattack.com/customers/volleyball_customers.php, 

21 Kasım 2011

atılmadığı ve fileye takılmadığından, kısa 
sürede eğitim tekrarlama adedi, klasik tarz-
da yapılana nazaran 4-5 misli daha fazla 
olur. Diğer taraftan, analiz ve değerlendirme 
sayısal olarak yapılabileceğinden sporcular 
arası ve makineye karşı mücadele sporcuları 
teşvik ederek başarıyı daha da arttırır.

Diğer taraftan voleybol antrenmanındaki 
en önemli çalışmalardan birisi de serbest 
smaç çalışmasıdır (karşıda blok yok, pasö-
rün attığı topa smaçörün smaç vurması). 
Bu çalışmadan amaç, smaçörün daha yük-
sekten, arzu ettiği yere smacı vurabilmesi ve 
kendisini geliştirmesidir. Burada en önemli 
nokta, bu smaç çalışması pasörün attığı iyi 
pas ile doğru orantılıdır. Atılan hatalı paslar, 
smaçörü ileri götüreceğine geriletebilir ve en 
önemlisi yanlış stillere sahip olmasına neden 
olur ki, bu yanlışlıkların düzeltilmesi ileride 
uzun zaman alabilir. Klasik antrenmanda, 
“pas kaldıran pasör de antrenman yapmış 
olur, pasör her zaman iyi top atmayabilir, 
ama maçta da durum aynıdır” yaklaşımı 
yanlış değildir. Bu düşünceyle bu eğitimin 
yapılması da şarttır. Ancak, özellikle yeni ye-
tiştirilen sporcuların smaç stillerinin düzgün 
olarak gelişmesi ve gereken düzeltmelerin 
verilebilmesi için standart ve güzel paslarla 
çalışmaya ihtiyaç vardır.  Smaçörün stilini 
düzeltmek veya topa daha yüksekten ve is-
tenilen şekilde vurması için bir analiz-değer-
lendirme yapmak çok önemlidir. Bu analizin 
hatasız yapılması zordur ve pasörün attığı 
top ile doğrudan ilgilidir.2 Pas makinesi ile 
pas-smaç çalışması yapıldığında;  istenilen 
yere hassas ve devamlı pas kaldırılabilin-
diğinden, smaçörün adımlama, zıplama 
ve smaç kolu düzgün olarak gelişir veya 
antrenör tarafından hatalar düzeltilebilir. 
Smaçörden keskin çapraz, paralel veya çap-
2- Shaw Don, Former Women’s/ Men’s Volleyball coach, Stan-

ford University “The attack machine has proven to be a versati-

le and valuable part of our training. Its capability in high sped 

and high intensity repetitions has saved several players and 

coaches from shoulder strains….and provide more accurate 

feedback”. http://www.sportsattack.com/volleyball-mac-

hine/, 21 Kasım 2011. 

raz vurması istenir ve kontrol edilebilir, Aynı 
zaman aralığında, klasik çalışmaya nazaran 
çok daha fazla sayıda oyuncu çalışır ve aynı 
oranda fazla smaç antrenmanı yapılır. Bu 
eğitim;  her zaman, istikrarlı bir pas atılaca-
ğından, antrenörün smaçörün smaç tekni-
ğine yoğunlaşmasına imkân verir ve antre-
nörün uygulatacağı küçücük değişikliklerle 
smaçörün kısa sürede aşama kaydetmesine 
imkan tanınır.3 

Yakın geçmişe baktığımızda, göreceğiz ki, 
smaç vurma durmadan gelişmektedir. Doğ-
ru adımlama, yaklaşma, kol açısı ve vurma 
gücü, topa verilecek maksimum gücü etkile-
mektedir ki bu bir smaçör için çok önemlidir. 
Bunları doğru yapmayan profesyonel voley-
bolcuların dahi eksiklikleri maçlarda hemen 
göze çarpmaktadır. Pas-smaç makinesiyle 
smaçör kendi başına dahi kısa zaman dili-
minde, geleneksel tarzda iki saatte yapacağı 
eğitimi kısa zaman diliminde yapar ki, bu ça-
lışma ona stil ve tekniğin yanı sıra çök önem-
li bir zıplama ve çabukluk kondisyonu da 
kazandıracaktır.4 Profesyonel voleybolcular 
makineyi devamlılık, kondisyon, daha yukarı 
sıçrama açısından çok değerli bir eğitim seti 
olarak kullanmaktadır.5 Özellikle üç metre 
3- Eliot Jennifer University of Tennessee “The AcuSpike Trainer 

is especially useful, because it takes the human error out of re-

petitive drills.” http://acuspike.com/testimonials, 23 Kasım 

2011.

4- Alves, Joe, Director, Cal Coast VBC, Grover Beach CA, “Acus-

pike Team trainer, I wanted to let you know that this has been 

a huge benefit to our volleyball program. I was very impressed 

by the construction and functionality of the product. Even in 

the short time that we’ve hat it, the improvements in our player 

has been fantastic.” http://acuspike.com/testimonials, 22 

Kasım 2011.

5- Haley, Mick, Head Women’s Volleyball Coach, University of 

Southern California, “We use The ….Volleyball machine al-

most every day in practice for serve receive, spike reception and 

simulating back row attack. It can simulate floating serves and 

top spin serves. This machine provides maximum repetition.” 

http://www.sportsattack.com/volleyball-machine/, 21 

Kasım 2011.

Voleybol Sporundaki 
Teknolojik Gelişmeler

MAKALE
Ergun Mengi
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MAKALE

gerisinden yapılan smaçlar, ayrı bir teknik ve 
çalışma gerektirmektedir. 

Sonuç olarak, makineler, antrenörün istediği 
değişiklikleri anında yapmasına ve özellikle 
bir oyuncunun yelpazesini genişletmeye ve 
zayıf tarafının güçlendirilmesine imkan tanı-
maktadır. Basitten başlayarak, zorlaştırılan 
kombinasyonlar, antrenörün bir işaretiyle 
oyun sırasında yapılabilir ve kombinasyon 
zenginliği ile gerçek oyunun bire bir benze-
tim yapılmasına olanak sağlanarak takıma 
gerçekten ilave katma değer sağlayabilir. 
Voleybolcuların klasik antrenmanların yanı 
sıra, bazı eksiklerini gidermeleri ve maksi-
mum güç uygulaması, daha hızlı tempolu 
çalışma için özel antrenmanlara vakit ay-
rılması gerektiği bir gerçektir. Bu çalışmalar 
ancak makine ile yapıldığında kısa sürede 
inanılmaz yetenekler kazanılabilmektedir. 
Sporda başarı küçük ayrıntılarda gizlidir. 
Küçük ayrıntılarda başarılı olmak için tekno-
lojinin tüm imkânlarından faydalanılması 
gerektiği değerlendirilmektedir.
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Avrupa Şampiyonalarında 56 maçta 
25 galibiyet...
Tarihinde 10. kez Avrupa şampiyonası 
finallerine katılan Filenin Sultanlarının 
bugüne kadar bir ikinciliği ve bir de be-
şinciliği bulunurken bu derecelere Avru-
pa Üçüncülüğü de eklendi. A Bayan Milli 

Takım, tarihteki en büyük ikinci başarısını 
da bu şekilde yaşadı.

27 ŞAMPİYONANIN 10’UNA 
KATILDIK
İtalya ve Sırbistan’ın evsahipliğinde 27’nci-
si düzenlenen Avrupa şampiyonalarına 
Türkiye, bugüne kadar 10 kez katıldı. Türki-

ye, bugüne kadar şampiyonalarda oynadı-
ğı 63 maçta 25 galibiyet ve 38 mağlubiyet 
aldı.   Devam etmekte olan şampiyonaya 
kadar 21 galibiyet ve 37 mağlubiyet alan 
voleybolcularımız, İtalya’da 4 galibiyet, 1 
mağlubiyet; Sırbistan’da ise 2 galibiyet ve 
1 mağlubiyet almış durumda.

Türkiye, bayanlarda Avrupa Şampiyona-
sı’na ilk kez 1963 yılında katıldı. Roman-
ya’da düzenlenen şampiyonada Türkiye, 
grubunda Bulgaristan ve Rusya’ya yenil-
dikten sonra 9-13’üncülük maçlarına çıktı. 
Burada Danimarka ve Almanya’yı mağlup 
eden voleybolcularımız, Hollanda’ya mağ-
lup olarak 13 ülke arasında 10’ncu oldu.

İstanbul ve Ankara’nın evsahipliğinde 
1967 yılında düzenlenen şampiyonada 
Türkiye, grupta İsveç’i geçerken, Bulga-
ristan ve İsrail’e mağlup olunca, 9-15. sıra 
maçlarına çıkmak zorunda kaldı. İsviçre 
ve Belçika’yı yenen Ay-yıldızlılar, İtalya, Al-
manya ve Romanya’ya mağlup olunca 15 
ülke arasında 12’nci sırayı aldı.

1967’den 14 yıl sonra 1981’de Bulgaris-
tan’da düzenlenen şampiyonaya katılan 
voleybolcularımız 12 ülke arasında so-
nuncu oldu. Grupta, Macaristan, Bulga-
ristan ve Almanya’ya, sıralama maçlarında 
ise Romanya, Hollanda, Yugoslavya ve 
İtalya’ya yenilen bayan voleybolcularımız 
son sırada kaldı.  Bayan voleyboycuları-
mız 1989 yılında Almanya’nın evsahipli-
ğinde düzenlenen şampiyonada ise 12 
ülke arasında 11’nci oldu. Grupta, Finlan-
diya’yı yenen milliler, Rusya, Almanya, Yu-
goslavya ve Romanya’ya yenilince 9-12. 
sıra maçlarına çıktı. Fransa’ya yenilen vo-
leybolcularmız, Finlandiya’yı mağlup ede-
rek şampiyonayı 11’nci sırada tamamladı.

1995 yılında Hollanda’da düzenlenen 
şampiyonada grubunda Hırvatistan, Hol-
landa, Bulgaristan, İtalya ve Çek Cumhu-
riyeti’ne mağlup olan voleybolcularımız, 
son sırada kaldı. O sene sıralama maçları 
yapılmadığı için Türkiye, 12 ülke arasında 
9’ncu sırayı 4 ülkeyle paylaştı.

2003 yılı Türkiye için dönüm noktası oldu. 
Ankara’da düzenlenen şampiyonada 
Türkiye, A Grubu’nda Rusya, Romanya, 
Sırbistan ve Slovakya’yı mağlup ettikten 
sonra Almanya’ya yenilerek grubu 2’nci 
sırada tamamladı ve yarı finale yükseldi. 
Yarı finalde Hollanda’yı 3-0 mağlup eden 
Filenin Sultanları, finalde Polonya’ya aynı 
skorla yenilince gümüş madalyada kaldı.

SULTANLARIN AVRUPA KARNESİ

ŞAMPİYONA GEÇMİŞİMİZ
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2003 DÖNÜM NOKTASI OLDU 
1949 tarihinden itibaren düzenlenen 
şampiyonalarda 2003 yılına kadar başa-
rılı olmakta zorlanan Milli Takımlarımızın, 
Ankara’da elde edilen Avrupa İkinciliğinin 
ardından bir ivme yakaladığı görülüyor. 
2003 yılına kadar düzenlenen 22 şam-
piyonanın 5’ine katılan voleybolcuları-
mız, 2003’den itibaren düzenlenen tüm 
şampiyonalarda boy göstermeyi başardı. 
2003 yılında Avrupa İkincisi olan Filenin 
Sultanları, 2009 yılında beşinci olmayı ba-
şarmıştı.   

2 KEZ EVSAHİPLİĞİ YAPTIK 
Bugüne kadar 27 kez düzenlenen Avrupa 
şampiyonalarına Türkiye, 2 kez evsahipliği 
yaptı. 1967 yılında İstanbul ve Ankara’da 
düzenlenen şampiyonada Türkiye, 15 
ülke arasında 12’nci olurken, Ankara’nın 
evsahipliğinde 2003 yılında düzenlenen 
şampiyonada Türkiye, 12 ülke arasında 
gümüş madalya kazanmıştı. 

13 ÜLKENİN MADALYASI VAR 
1949 yılından bu yana yapılan Avrupa 
şampiyonalarında bugüne kadar 13 ülke 
madalya kazanmayı başardı. 26 şampiyo-

nada Rusya, topladığı 24 madalyayla dik-
kat çekiyor, 17 altın, 4 gümüş ve 3 bronz 
madalyası bulunan Rusya, sadece 2000 
ve 2003 yıllarında podyuma çıkamamıştı. 

Rusya’nın ardından Polonya 2 altın, 4 gü-
müş ve 5 bronz ile toplam 11 madalyayla 
ikinci sırada bulunuyor. Çek Cumhuriyeti 
9 madalyayla üçüncü sırada bulunurken, 
son iki Avrupa şampiyonu İtalya’nın da 6 
madalyası bulunuyor. Türkiye, 1 gümüş 
ve 1 bronz madalyayla, derece yapmış 13 
ülke arasında 11’nci sırada.

2005 yılında Hırvatistan’da düzenlenen 
Avrupa Şampiyonası’na gümüş madalya 
apoletiyle gelen voleybolcularımız, 12 
ülke arasında 6’ncı oldu. Grupta Bulga-
ristan ve İspanya’yı mağlup eden voley-
bolcularımız, Rusya, İtalya ve Hollanda’ya 
yenilince 5-8. sıra maçlarına çıktı. Evsahibi 
Hırvatistan’ı 3-1 yenen Türkiye, Fransa’ya 
aynı sonuçla yenilince 6’ncı oldu.

Belçika ve Lüksemburg’un ortak olarak 
düzenlediği 2007 Avrupa Şampiyonası’na 
16 ülke katılırken, Filenin Sultanları 10’ncu 
sırayı aldı. İlk grupta Hırvatistan’ı yenen 
voleybolcularımız, Rusya ve Fransa’ya 
yenilince üçüncü olarak, ikinci tur grup-
larına kaldı. Burada oynadığı maçlarda 

Azerbaycan’ı yenen, Almanya ve İtalya’ya 
mağlup olan Ay-Yıldızlılar şampiyonayı 
10’uncu sırada tamamladı.

2009 yılında Polonya’da düzenlenen 
şampiyonada Türkiye, o güne kadarki 
en büyük ikinci başarıyı yakaladı, 16 ülke 
arasında 5’inci sırayı aldı. İlk tur grubunda 
Fransa’yı yenen ancak İtalya ve Almanya’ya 
mağlup olan Filenin Sultanları, üçüncü 
olarak yükseldiği 2. tur grubunda Sırbis-
tan, Azerbaycan ve Çek Çumhuriyeti’ni 
yenmesine rağmen yarı final bileti alama-
dı. Bayan voleybolcularımız, bu sonuçlarla 
şampiyonayı beşinci olarak tamamladı.

İtalya ve Sırbistan’ın evsahipliğinde ya-
pılan 2011Avrupa Şampiyonasında ise 

Türkiye,   tarihinde ikinci kez yarı finale 
yükselmeyi başardı. İlk turda beklenme-
dik şekilde Hırvatistan’a yenilen Filenin 
Sultanları, Azerbaycan’ı 3-1 ve son Avrupa 
şampiyonu İtalya’yı kendi seyircisi önün-
de 3-2 mağlup ederek play-off oynama-
ya hak kazandı. Play-off müsabakasında 
İspanya’yı 3-0’la geçen Filenin Sultanları, 
çeyrek finalde son Dünya şampiyonu 
Rusya’yı set vermeden mağlup etmeyi 
başardı. 

A Milliler, yarı finalde Sırbistan’a 3-2 yeni-
lerek finale kalamadı. Üçüncülük müca-
delesinde karşı karşıya geldiği İtalya’yı bir 
kez daha (3-2) yenerek Avrupa Üçüncüsü 
oldu.
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Eski Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Teoman Yazgan:

Voleybol, Türkiye’nin Tanıtımını 
Dışişleri Bakanlığından Fazla Yaptı

Çünkü 
sporcularımızı 
görüyorlar; 
Avrupa’daki 
sporculardan 
daha gösterişli 
ve sportmenler
20



50 yılı aşan bir geçmişe sahip Türkiye Vo-
leybol Federasyonu zaman içinde 9 deği-
şik isim tarafından yönetildi. Bazı başkan-
larımız  birden fazla dönem görev yaptı. 
Bol Bol Voleybol Dergisi olarak emekleri-
ni, bilgi ve becerilerini, zamanlarını Türk 
voleybolu için harcayan sayın başkanları-
mızı tanıtmak istedik.

Bundan sonra her sayımızda bir başkanı-
mızla yapılmış bir söyleşiyi sayfalarımıza 
taşıyacağız. İlk konuğumuz 1988-1991 
yılları arasında başkanlık yapan Teoman 
Yazgan. 

Okumuş, yazmış, yönetmiş, eğitim ver-
miş, bürokrasiyi bilen bir gönül adamı.

Voleybola emeği geçmiş Yazgan renkli 
ilişkilerini, dönemin spor ve voleybol or-
tamını kendi üslubu ile anlattı.

Bize de kendi ağzından aktarmak kaldı.

Köken olarak eski bürokratım. Siyasal 
Bilgiler Fakültesini bitirdikten sonra bir 
yıl kadar kaymakamlık da yaptım. Uzun 
yıllarımı Ziraat Bankası Teftiş Kurulunda 
geçirdim. Ziraat Bankasında üst yönetici 
olmanın yanında bir çok kuruluşta da üst 
düzey yönetici olarak çalıştım. Örnek ola-
rak Dışişleri Bakanlığı TİKA’yı verebilirim. 

Bir kaç yıl önce emekli oldum. Şu anda, 
kurucuları arasnda yer aldığım İstanbul 
Kültür Üniversitesinde öğretim görevlisi 
olarak görev yapıyorum. Burada 13 yıldır 
bankacılık ve sigortacılık dersleri veriyo-
rum. 

Bu arada, Ankara’da yeni bir üniversite 
kurduk, Tıp ağırlıklı hizmet verecek bu 
kurumun adı Bilge Üniversitesi. Eğitime 
2012 yılı içinde başlayacak.

Bankacılıktan, gazeteciliğe, üniversite öğ-
retim üyeliğinden program yapımcılığına 
geniş bir yelpazede ilgi ve çalışma alanına 
sahibim. 

Voleybol zerafetin 
simgesidir, altya-

pının simgesidir ve 
halkın sporudur

Basın mensubu olarak Teoman 
Yazgan
Basınla olan ilgime gelince…

1987 yılının Ocak ayında merhum Çetin 
Emeç Bey, Ankara’da yarım gün çalışmam 
kaydıyla ekonomik haberler sorumluluğu 
teklif etti. O dönem boş zamanım bulun-
duğundan kabul ettim. Hatta, Ertuğrul 

Özkök’ün Ankara temsilcisi olduğu ve 
kendisiyle birlikte çalışacağım müjdesini 
verdi.

Siyasal Bilgiler Fakültesinden tanıdığım 
Hulki Cevizoğlu, Şükrü Karaşahin, Muhar-
rem Sarıkaya gibi gazeteciler nedeniyle, 
basınla kaynaşmam çabuk oldu. Ekonomi 
ile sınırlı kalmadım, spor haberleri ile de 
bir iki defa manşete çıktım. Böylece bası-
nın bu sihirli dünyasına girmiş oldum.

Bununla yetinmeyip arkadan televizyon 
programcılığı ve radyoya da girmiş ol-
dum. TRT 2’de yapımcılığı ve sunuculu-
ğunu yaptığım programlar yayınlandı. 
Ankara Radyasondaki yayın periyodu 
tamamlandı, yeniden başlayacağız; An-
kara’da yaşayan ünlü simaları konuk edi-
yoruz. Polis Radyosunda da program ya-
pıyorum, dünyada çok dinlenen bir yayın 
yapıyoruz. 

Bir saptama yapmam gerekirse, voleybol 
ailesi, takım sporları içinde birbirini en iyi 
tanıyan camiadır. Arkadaşlığı daha kolay 
olan bir yerdir, bunu ben yaşadım. Radyo 
programlarında, gittiğim yerlerde ya “Bir 
voleybolsever” veya “Eski Voleybol Fede-
rasyonu Başkanı” olarak lanse edilmem 
bir hoşluk yaratıyor.

Eski-yeni gazeteciler açısından da böyle. 
Örneğin Hıncal Uluç hemşerimdir, Siya-
sal’da da beraberdik. Ben Başkanken sık 
sık voleybol yazıyordu. Buradan şu an-
laşılıyor; Türkiye’de büyük medyada yer 
almak için, batı ülkelerinden farklı olarak 
tanışıklık büyük rol oynuyor. 

O yıllarda biz bir temel attık ama voleybol 
şimdilerde büyük br patlama yaptı. Mese-
la yıldız takım dünya şampiyonu oldu, na-
sıl haber yapmasınlar! Fakat ulusal basına 
haber olmak, geçmişte ilişkilere, duyulan 
sempatiye bağlıydı.

Benim basınla olan ilişkime yeniden dö-
nersem... Ziraat Bankasında Halkla İlişkiler 
Daire Başkanı iken basınla diyaloğum ol-
muştu. Hatta Hasan Pulur, benim kitap-
larımla ilgili bir yazısında durumu aynen 
böyle açıklamıştı. Basında çevremin geniş 
olduğunu bildiklerinden Gençlerbirliği 
Yönetiminden temsilciler ziyaret edip 
bana yönetime girme teklifinde bulun-
dular. Ben de o arada Mülkiyespor Başka-
nıydım. Basketbolun dışında İkinci Lig’de 
oynayan bir de voleybol takımımız vardı. 
Gençlerbirliği’nin önerisini kabul ettim. 
Reklam karşılığı olarak kulübe biraz yar-
dımda da bulunduk. Yönetimde ikinci 
başkanlığa kadar yükseldim sonraki yıl-
larda. Gençlerbirlği’nde İlhan Cavcav’dan 
daha önceyim.

Voleybol Fedeasyonu Başkanlığı
Ben böyle sporun içindeyken, voleybola 
damga vuran isimlerden Naci Bayamlıoğ-
lu arkadaşımız yurtdışında bir kalp krizi 
geçirdi. Hastalanınca keyfi kaçtı. O esnada 
Gençlik ve Spor Genel Müdürü Kemal Ka-
miloğlu sağlığını düşünerek bırakmasını 
istemiş. Voleybol, o zamanlar çok yaygın 
ve popüler değildi.  Yöneticilik zor bir işti 
ve para asla yetmiyordu. 

Hal böyle olunca, zamanın TSYD Ankara 
Şubesi Başkanı, rahmetli Erol Yaşar Tür-

21



kalp’in aklına ben gelmişim. “Hasan Celal 
Güzel’e açık mektup” başlıklı bir yazı yaz-
dı. Özetle, “Voleybol iki aydır başkansız. 
Teoman Yazgan bir an evvel Federasyon 
Başkanı olarak atanmalıdır” dedi. Cengiz 
Tokgöz dahil bir dolu köşe yazarı da bu 
öneriye olumlu destek verdiler. Hürri-
yet’ten destek geldi.  Günaydın’da Metin 
Gören yazdı. Genel Müdür Kemal Kami-
loğlu bu kamuoyu desteğini görünce ve 

başka da talipli olmayınca beni Voleybol 
Federasyonu Başkanlığına layık gördü. 

Voleybol camasını o zaman futbol dün-
yası kadar çok tanımıyordum. Voleybo-
lun önde gelenlerini bir araya getirdim. 
Küsenleri, unutlanları toplantılarımıza 
dahil ettim. Kafalarında bir metod olup 
olmadığını sordum. Küçük bir soruşturma 
neticesinde kimin hangi mevkide başarılı 
olabileceğini öğrendim. Bu konsensüs, 

voleybolun medyada patlama yapmasını 
sağladı. O kadar ki, kimileri bu patlama-
nın nedenlerini araştırmışlar. İstanbul’dan 
bazı arkaaşlarım işin başında benim oldu-
ğumu öğrenince durumu kavramışlar. 

Vakıfbank Spor Kulübü nasıl 
kuruldu?
Voleybola yaptığım en büyük katkının, 
kamu kuruluşlarına voleybol şubesi açtır-
mak olduğunu düşünüyorum. Ziraat Ban-
kası Spor Kulübünün hem kurucusu hem 
ilk başkanıyım. İkinci olarak; değerli büyü-
ğüm İsmet Alver, Başbakan Turgut Özal 
tarafından Vakıflar Bankası Genel Müdürü 
olarak atandı. İsmet Bey de hemen beni 
buldu. Federasyon Başkanı iken kendisi-
ne de danışmanlık yapıyordum. Bir gün 
bana, “O kadar başarılı işler yapıyorum, 
yine de basında yer alamıyorum. Bir spor 
kulübü kurmazsak yürümeyecek” diye 
dert yandı. Kendisine hak verdim. O dö-
nemde Birinci Ligden düşmek üzere olan 
Ruto Spor vardı. Kulübün başkanı da bir 
müteahhit. Kredi işleri falan oluyor. Ken-
disini arayıp “İsmet Bey seninle görüşmek 
istiyor” deyince müthiş heyecanlandı.

Kulüple Vakıflar Bankası arasında isim bir-
likteliği içeren bir protokol yaptık. Genel 
Müdür, Özal destekli olduğundan para da 
vardı. Kulübün adı daha sonra Vakıfbank 
Spor Kulübü oldu. İsmet Bey, “Yahu spor 
ne kadar enteresanmış. Her gün gazete 
sayfalarında yer alıyoruz.” diyerek mutlulu-
ğunu dile getirdi. Öyle ya özel hiç bir şey 
olmasa, maç sonucu bile verseler adınız 
geçiyor. Bu tarihi bir olaydır, çünkü voley-
bola derinlik kattı.

O dönemde ilk kez Cumhurbaşkanlığı 
Kupası düzenlendi. İlk kez Kenan Evren 
ve Turgut Özal geldiler. Çünkü o zamana 
kadar cumhurbaşkanları kapalı alanlar-
daki spor müsabakalarına gelmiyorlardı. 
Olumsuz tezahüratlardan etkileniyorlar-
mış. Biz ikisini birden ikna ettik. Olay ge-
nişledi tabi. Sürekli Vakıfbank’ın adı geç-

Bu arada, hoş bir anımı anlatmadan ge-
çemeyeceğim. 1988 yılının sonuydu. O 
günlerde İsviçrede düzenlenen meşhur 
bir Noel Kupası vardı. Avrupa’da isim ya-
pan 6-7 takım çağrılıyordu. Bizi de davet 
ettiler. Bakan Bey de katılmamızı istedi ve 
davete uyduk. Turnuva Zürih’te yapılıyor-
du. Biliyorsunuz orada da çok Türk işçisi 
var. Gelip bizi buldular. Türk bayrakları, 
davul zurna ile salonu doldurdular. Fa-
kat beyinlerde bir kuşku vardı. Sendika 
Başkanları, temsilciler gelip, “Bizi mahçup 
etmeyin.” diye ricada bulundular. Çünkü 

genellikle Türk takımları oradan mahzun 
bir şekilde ayrılıyorlardı. Merak etmeme-
lerini söyledik. 

Antrenörümüz Sayın Cengiz Göllü olmak 
üzere biz, İsviçre’nin voleybolda yeni ol-
duğunu biliyorduk. Takımları zayıftı. Bi-
zim takımımız ise Nalan, Sonay, Büyük ve 
Küçük Arzu ile Arzu Göllü’nün yer aldığı 
efsane bir ekipti. Maç servis bizde olarak 
başladı. Arzu Göllü servis atmaya başla-
dı, skor 14-0 oldu. Bizim işçiler zevkten 
bayılacaklardı adeta. Herkes şaşırdı tabi. 
İsviçre’nin de morali bozuldu. O seti 15-1 

aldık, maçı da kazandık zaten. Hatta Fran-
sa ve İtalya’nın önünde turnuvayı da ka-
zandık. Maç bittikten sonra davul-zurna 
herkes sahaya hücum etti. Maça şehrin 
belediye başkan yardımcısı da gelmişti. 
Adam bana, “Sizi temin ederim, artık 10 
yıl boyunca burada Türkler aleyhine bir 
olay çıkmaz” dedi. Türk algısı çok farklıy-
dı çünkü. Voleybol Türkiye’yi temsil etme, 
tanıtma anlamında çok büyük işler yaptı. 

Hal böyle olunca gittiğimiz ülkelerdeki 
büyükelçilerimiz maçlara, antrenmanlara 
gelmeye başladılar.

NOEL KUPASI ANISI 
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meye başladı. İsmet Bey acele transfer 
istedi. Nalan, Sonay, Büyük Arzu transfer 
edildi, kadro güçlendi. Takım bir takımı 
yeniyor. Büyük puntolarla “Vakıfbank ezdi 
geçti” gibi bir başlık atılıyor. Bu durum 
İsmet Bey’i müthiş etkiledi. Bir basın top-
lantısı yapmak istedi. Toplantıyı ayarladık, 
o kadar çok basın mensubu geldi ki, ba-
kan bir toplantı yapsa bu kadar gazeteci 
toplanmazdı. Bu durum, spor basınının 
heyecanını ve gücünü gösteriyor. İsmet 
Bey şaşırdı. “İki yıldır Genel Müdürüm. Ne 
arayan ne soran vardı!” dedi. 

Aklı olan sponsor olur
Buradan şuraya getiriyorum: Aklı olan 
sponsor olur! 

Kamu kuruluşlarının, paralı kuruluşların 
sporun, voleybolun içine girmesi lazım. 
Ziraat Bankası, Emlakbank, Vakıflar Ban-
kası’nın voleybola girmesi sporcuların 
moralini yükseltti. Hiç unutmuyorum, Bü-
yük Arzu’ya talip olduk, teklifimize olumlu 
yanıt verdi. Arzu transfer parasıyla bir da-
ire satın aldı. Bir gün kamp yapılan ote-
lin lobisinde yanıma geldi, teşekkür etti; 
“Değerimiz böyle bilinirse, biz harikalar 
yaratırız.” dedi.

Voleybolun altyapısı var
Bana göre Türkiye’de voleybolun müthiş 
bir altyapısı var. Futbolu bir yana bırakır-
sak, basketbolun, hentbolun altyapısı 
yok. Voleybolun altyapısı ise uygulama 
kolaylığından geliyor. İlkokul, orta okul, 
lise ve askeri birliklerde düz bir alan ve 
file… Hepsi bu. Çok önemli. O yüzden 
bu çok önemli. Voleybola sihirli bir değ-
nek değse, patlamanın yaşanacağı bel-
liydi. Basketbol için pota, futbol için saha 
genişliği lazım. Sadece askeri birliklerde, 
okulda değil, piknikte, hapishanede vo-
leybolun oynama kolaylığı var. 

İlk voleybol okulu
Ayrıca, voleybol bayanlara çok yakışan 
bir spor. Ortada bir file olduğu için sert 
müdahaleler söz konusu olamıyor. Bu-
nun yanında bayan voleybolcular sahaya 
görsel bir güzellikle çıkıyorlar. Oyun zevki 
de iyi. Bütün bunları toplayınca biz o yıl, 
ilk defa voleybol okulu kurduk. 60 kadar 
öğrenci ilgi gösterdi. Okullardan yetenek-
li çocukları topladık. Devletin kontrolü ve 
ödeneği içinde olduğundan okulun açılı-
şını da Bakan Sayın İsmet Özarslan yaptı. 
Çocukları servisle evlerinden alıp, sonra 
da evlerine bırakıyorduk. 

Uluslararası alanda
TRT’nin tek kanal olduğu yıllardı. Spor 
Müdürü rahmetli Kenan Onuk ve Ercan 
Taner voleybolu ana haberlerde ikinci ha-
ber derecesine kadar yükselttiler. Devlet 
Başkanının demecinin ardından, “Bayan 

Voleybol Milli Takımı Avrupa Bahar Kupa-
sında şampiyon oldu” haberini verdi TRT.

Biliyorsunuz ben 1988-91 arasında Fede-
rasyon Başkanlığı yaptım. Dönemimdeki 
en büyük olay, A Bayan Milli Takımımızın 
Avrupa Şampiyonası finallerine katılma 
hakkı kazanmasıydı. Finaller Almanya’da 
yapıldı. İyi bir derece yapamadık ama ora-
ya gitmek de önemli bir başarıydı. 

Helsinki’de Rusya dışındaki Doğu Blo-
ku ülkeleri, İtalya’nın katıldığı Bahar Ku-
pası’nı kazandık. Voleybol, yurt dışında 
Türkiye’nin tanıtımını Dışişleri Bakanlı-
ğından fazla yaptı. Çünkü sporcularımızı 
görüyorlar; Avrupa’daki sporculardan 
daha gösterişli ve sportmenler. O önyar-
gılı düşünce hemen beyinleri terkediyor. 
Helsinki’de, son maçı oynadık. Rusya’da 
forma giyen oyuncularını getirmişlerdi. 
Kendi sahalarında 3-0 yendik. Maçın bit-
mesiyle, belki de Türkiye’nin yerini bilme-
yen kızlı erkekli taraftarlar sahaya koşarak 
imza alma yarışına girdiler. Bunu unut-
mam olanaksız. Sporun işte bu yönü-
nü iyi kullanmak lazım. Türkiye o akşam 
Finlandiya televizyonunun haberlerinde 
baş sırada yer aldı. 

Bir yıldan az 
sürede bir salonun 

bitirilmesi, 
bunun üst üste 
tekrarlanması 

mucize kabilinden, 
takdire şayan işlerdir
Mucize kabilinden işler
Son olarak diyeceğim; voleybol zerafetin 
simgesidir, altyapının simgesidir ve halkın 
sporudur. Voleybolumuzun bugünlere 
gelmesinde tüm başkanlarımızın katkısı 
olmuştur. Ama bu sporun geçmişini iyi 
bilirim, bürokrasiyi de iyi bilirim. Bir yıldan 
az sürede bir salonun bitirilmesi, bunun 
üst üste tekrarlanması mucize kabilinden, 
takdire şayan işlerdir. Erol Bey’i yakından 
izliyorum. Çok çalışıyor ve parasal işlerin 
yönetilmesinde de çok başarılı. Küçük bir 
örnek vereyim. GSGM’deki odamız haki-
katen içler acısı bir durumdaydı. Masalar, 
sandalyeler kırık. Dosylalar yerlere dizil-
miş. Bunları değiştirmek istedik, ödenek 
bulamadık. Nereden nereye gelindiğini 
iyi anlatan bir örnektir bu. 

Teoman Yazgan kimdir
Teoman Yazgan Gaziantep’te 
doğdu. Siyasal Bilgiler Fakülte-
sinden mezuniyetini takiben 
bir süre kaymakamlık yaptıktan 
sonra Ziraat Bankasında müfet-
tişlik ve üst yöneticilik görevle-
rinde bulundu.

Bankacılık yaptığı yıllarda ya-
yımlanmış ve “Türkiye’de Banka-
cılığın Gelişimi, “Türk Bankacılık 
Sistemi” ve “Türkiye’de Bankacı-
lık” adlarını taşıyan üç kitabı da 
bulunan Yazgan, Mülkiyeliler 
Birliğinin 1973 yılında düzen-
lediği bir yarışmada Birincilik 
Ödülü de kazandı.

TRT’de yapımcı ve sunucu ola-
rak çeşitli programlar yapan Te-
oman Yazgan’ın Tekin Yayınevi 
tarafından yayınlanan “Bürok-
ratlar Nereye Koşuyor”, “Kendi-
lerine Yalan Söyleyen İnsanlara 
Mektuplar” ve “Önce Radyo Var-
dı” isimli kitapları bulunmak-
tadır. Bu kitaplara son olarak 
“Örnek Bir Cumhuriyet Kurumu 
Devlet Tiyatrosu” isimli kitabı ek-
lendi.

Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanlığı da yapan Yazgan ayn 
zamanda Türkiye Milli Olimpiyat 
Komitesi Üyesi.

Bir süre gazetecilik yapması ne-
deniyle sarı basın kartına sahip 
Yazgan, halen İstanbul Kültür 
Üniversitesinde öğretim görev-
lisi olarak görev yapıyor.
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Türk bayan voleybolu 2011 yılında birbi-
rinden önemli başarılara imza attı. Türk 
voleybolu açısından bir altın yıl oldu de-
nirse yanlış olmaz.

Yıl biterken bayan voleybolunun yıl için-
deki performansını A Bayan Milli Takımlar 
Antrenörü Marco Aurelio Motta ile ko-
nuştuk.

Kendi ağzından anlattı.

Bu yıl dört önemli derece yaptık, madalya 
aldık. Bunlar Yıldız Kızların Avrupa ve Dün-
ya Şampiyonlukları, EYOF Üçüncülüğü ve 
A Bayan Milli Takımın kazandığı Avrupa 
Şampiyonluğu. Bu dereceler üst düzey, 
dünya çapında elde edilmiş oldukları için 
ayrıca önemli. 

Avrupa Ligi İkinciliği de var ama onu çok 
önemsemiyorum.

Bu dereceleri yaparken bir de tüm kate-
goriler için programlar oluşturuyorsunuz. 
Türk voleybolunun geleceği açısından bu 
çok önemli.

A Bayanlar Avrupa Şampiyonası
Avrupa Şampiyonası ile ilgili olarak altını 
çizmek istediğim bir konu var. Şampiyo-
nada üçüncü olduk ama FIVB sıralamasın-
da üst sıralarda yer alan takımları yendik. 
Oynadığımız üst düzey 5 maçın 4 tanesi-
ni kazandık. Rusya ve İtalya’yı yendiğimizi 
anımsatmadan geçemeyeceğim. Sırbis-
tan müsabakasını kaybetsek de orada 

oynanan oyundan gurur duydum, oyun 
hep başa baş gitti. 

Biz Türk Milli Takımı olarak kazanabilir 
veya kaybedebiliriz. Önemli olan bu se-
viyede mücadele etmek, hep yukarıda 
tutunmak. Zor durumda iken, mutlak ka-
zanmamız gerekiyorken kazanan bir ta-
kım olduk, bunu önemsiyorum. İlk İtalya 
maçı örneğin… 

Takımımız savaşıyor. Bir çok sağlık proble-
mine karşın, mental açıdan da güçlü bir 
ekip olduğumuzu gösteriyor. Bir takımın 
savaşçı kimlik yakalaması önemli. Biz kon-
santre olduğumuzda her takımla başa 
baş oynayabiliriz.

Altyapı başarıları
Bu yıl yıldızlarda Avrupa ve Dünya Şam-
piyonasını kazanma başarısını gösterdik. 
Hazırladığımız programa inanan ve bu 
program doğrultusunda çalışan bir grubun 
ödülü oldu bu şampiyonluklar. Antrenörler, 
sporcular hep birlikte çalışarak başarıyı elde 
ettik. Bir çok kulüpteki antrenör de yaptığı-
mız programı yürütürken bize yardımcı 
oldu. Başardığımız işi onlarla uyum içinde 
yapmaya çalıştık. Belki kulüplerle Federas-
yon arasında kağıt üzerinde görülen bir 
protokol yoktu ama özellikle bazı kulüpler 
bize çok büyük destek verdiler; hep birlik-
te oyuncuların gelişmesine katkı sağladık. 
Onlarla bir çok paylaşımımız oldu. Spor-
cularımızın takım antrenörleri projeye çok 
yakındı. Bu da projeye pozitif katkı sağladı. 

Bahsettiğimiz jenerasyon iki turnuva 
oynadı, finale kaldı ve şampiyon oldu. 
Beklentinin büyük olması, televizyon ya-
yınları, salonu dolduran seyirciler genç 
sporcularımızı strese soktu. Büyük bir zi-
hinsel dayanaklılık göstererek zorlukların 
üstesinden geldiler. 

Gelinen noktada kızlarımız, bütün dünya-
da argüman olan, “Bayanlar psikolojik etki 
altında kalırar, duygularıyla hareket eder-
ler” gibi bahaneleri de ortadan kaldırdı. O 
sorun ortadan kalkınca da bizim dikka-
timiz sadece teknik konulara yöneldi. İyi 
bir takımınız varsa, iyi çalışıyorsanız ve bir 
şeyleri iyi yapıyorsanız kazanırsınız. 

O nedenle bu grubun başardıkları Türk 
voleybolunun geleceği için de çok 
önemli işlevler yüklenecektir.

Şunu da göstermiş oldular; sporcular, an-
trenörler, kulüpler birlikte iyi çalışırlarsa, 
bütün bu zihinsel faktörlerin üstesinden 
gelebilirler. 

İhtiyacımız olan plan yapmak ve bunu iyi 
çalışarak uygulamak. Eğer bunu hayata 
geçirirsek, dünyadaki en iyilerden biri ol-
mayı sürdürürüz. 

Bu yıl kazandıklarımız gelecek için çok 
önemliydi.

Bir benzerini İtalya’da da yaşadık. Bugün 
Dünya Kupasını kazanan İtalya takımının 
hemen tamamını bu sistemle yetiştirdik.

Fabrika 
Çalışmaya 
Devam 
Ediyor
Geleceğin Yıldız Kız Milli 
Takımını oluşturmak 
için 1996-97 doğumlu 
sporcularla çalışıyoruz. 
1998-99 doğumlu 
kızlar için de bir çalışma 
başlattık. İllerde oyuncu 
seçimlerine başladık
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Tekrarlamam gerekirse; zihinsel, bedensel 
ve taktiksel açıdan güçlü olmalısınız. Son-
ra kazanır veya kaybedersiniz. Fakat bun-
lara sahipseniz her zaman en yukarıya 
yakın olursunuz. Sırbistan maçını örnek 
vereyim. Onlarla 5 maç yapsak, ya 3’ünü 
biz 2’sini onlar, veya 2’sini biz 3 tanesini 
onlar kazanır. Aslolan, orada oynayacak 
seviyeyi yakalamak. 

İhtiyacımız olan plan 
yapmak ve bunu iyi ça-
lışarak uygulamak. Eğer 
bunu hayata geçirirsek, 
dünyadaki en iyilerden 
biri olmayı sürdürürüz

Programlar
Orta vadedeki programda, geleceğin 
Yıldız Kız Milli Takımını oluşturmak için 
1996-97 doğumlu sporcularla çalışıyoruz. 
Bu grup için daha önce bir seçme çalış-
ması yaptık. Bu yaz onların da kampları 
olacak. Balkan Şampiyonası oynayarak 
uluslararası deneyim kazanacaklar. 2012-
2013 organizasyonları için hazır bir grup 
olduğunu söyleyebilirim.

1998-99 doğumlu kızlar için de bir çalış-
ma başlattık. İllerde oyuncu seçimlerine 
başladık.

Bu grup için kulüplerle birlikte yürütme-
yi planladığımız iki yıllık bir çalışma var. 
Sporcuların bireysel gelişimlerini kulüp-
lerle yardımlaşarak yürüteceğimiz bir 
program bu. 2014’te Milli Takımda oyna-
yacaklar ama biz kolları şimdiden sıvadık. 
Onları küçük kamplara alacağız. Antre-
nörleri için seminerler düzenleyeceğiz. 
İki yıl boyunca bu çalışmayı sürdüreceğiz. 
Yıldız Milli Takıma geldiklerinde en üst 

düzeye ulaşmış olmalarını önemsiyoruz. 
Bunu yapmak için iyi bir atmosfer oldu-
ğunu düşünüyorum, herkes bu konuda 
heyecanlı. Kulüpler de voleybolun gele-
ceği için çalıştıklarının farkında oldukla-
rından heyecanlılar.

Bu yılın belki de en olumsuz sonucu Genç 
Milli Takımın Dünya Şampiyonasına gide-
memesi oldu. Elemeler öncesinde onlarla 
çalışacak fazla zamanımız yoktu. En fazla 
iki haftamız vardı. Sporcuların ise bir dolu 
problemi bunuyordu; sakatlıklar, ameli-
yatlar… Kimileri formsuz, kimilerinin de 
kulüplerinde oynayamadıkları için maç 
ritimleri yoktu. Bazıları fazla kiloyla kampa 
katıldı. Bu oyuncular kötü oyuncu olduk-
larından değil, kötü durumda geldikleri 
için başarılı olamadılar. Bunu özellikle be-
lirtmek isterim.

Yeni Genç Milli Takımın bunları yaşama-
ması için şimiden düşünmemiz lazım.

Bu arada, çözmemiz gereken sorunlardan 
biri de Genç Milli Takıma almayı düşün-
düğümüz oyuncuların kendi takımların-
da oynayamaması. 2011’in Yıldız milli ta-
kımında 10 oyuncu Birinci ve İkinci Ligde 
forma giyiyordu. Bu sayı bugün sadece 4.

Teşekkür ve son söz

Özellikle kulüp antrenörlerine 
çok teşekkür etmek istiyorum. 
Bize sezon boyunca her anlam-
da çok yardımcı oldular. Prog-
ramların hayata geçirilmesi, seç-
melerin yapılması, özetle Türk 
voleybolunun gelişmesi için hiç 
bir yardımı esirgemediler. Ken-
di ellerindeki bilgileri ve çalış-
maları paylaşarak profesyonel 
olgunluk gösterdiler. Onlara bir 
kez daha teşekkür ediyorum. Bu 
politik bir davranış değil, gerçek 
düşüncelerimi ifade ediyorum. 

Son olarak söylemeliyim ki, fab-
rika çalışmaya devam ediyor. 
Hem bugün, hem sonraki jene-
rasyonlar için fabrika üretmeyi 
sürdürüyor. Durmuyoruz, çalışı-
yoruz. Mesajımı da buradan ve-
reyim: Tren gidiyor, koşup yaka-
larsan bu trenin içinde olursun.

Sonuçlar
Aldığım bilgilere göre Federas-
yonun voleybol okuluna talep-
ler iki katına ulaştı. Talebe yanıt 
verilemiyor. Başka kulüplerde 
de aynı sıçramanın yaşandığını  
düşünüyorum.

Çok önemli bir gelişme olarak 
daha fazla çocuk voleybol oyna-
mak istiyor, voleybolu seçiyor. 
Bu başarılar voleybolun med-
yada yer alma oranını da artırdı. 
Bu durumun da olumlu etki ya-
pacağına inanıyorum.
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Tercihim Türkiye oldu

Voleybolumuzdaki ivme yabancı oyun-
cuların tercihlerini Türkiye’den yana 
kullanmalarına neden oluyor. Çin’den 
ABD’ye kadar geniş bir coğrafyadan spor-
cuların Aroma Liglerinde forma giymesi 
de bundan.

Pursaklar Voleybol İhtisastan Sonja New-
combe de bu oyunculardan. İzleyip be-
ğendiği ligde oynamak istemiş ve Sonja 
Pursaklar’da.

Takımın en skorer oyuncusu, bu perfor-
mansı Sonja’yı ligde de en çok sayı kazan-
dıran oyuncu yaptı.

Türkiye ve takımına alışmış durumda. 
Sporcu eşiyle birlikte sadece voleybolla 
meşgul bir yaşamları var.

Sempatik sporcuyla evinde sohbet ettik.

Neden Türkiye’yi tercih ettin?
Türkiye’de voleybolun gelişmiş olduğunu, 
ligin üst düzeyde oynandığını çeşitli çev-
relerden duymuştum, bunu biliyordum. 
Fransa’ya transfer olmak üzereydim. Bazı 
sorunlar çıktı, ben de burayı tercih ettim. 

Voleybolun Türkiye’de gelişmiş 
olduğunu nereden biliyordun, 
merak ettim gerçekten.
Eşimle birlikte Şampiyonlar Ligini izledik. 
Fenerbahçe Universal, Eczacıbaşı VitrA 
gibi takımları gördük. Aklımızda İtalya 
veya Türkiye vardı. Türkiye Ligine geldim.

Beklediğin kaliteyi ve voleybol 
ortamını buldun mu?
Evet. Antrenman kalitesi yüksek, oynanan 
maçlar da öyle. Antrenörümüz Salih (Yer-
gin) çok iyi idman veriyor. Oynadığım ve 
izlediğim karşılaşmaların kalitesi de üst 
seviyede. İyi salonlarda oynuyoruz. Bura-
da olmaktan memnunum, tercihim ne-
deniyle pişman olmadım.

Salih’in idmanları alıştığın formatın 
dışında mı?
Salih’in antrenman mantığını çok beğe-
niyorum. Üniversitede yaptığımız antren-
manlarla hemen hemen aynı. Hiç sıkıntı 
çekmiyorum.

Organizasyon açısından eksik 
gördüğün birşeyler var mı?
Aradığım her şeyi bulum, eksik bir yan 
göremiyorum.

Beğendiğin takımlar hangileri?
Vakıfbank Türk Telekom, Galatasaray, Fe-
nerbahçe Universal ve Eczacıbaşını sa-
yabilirim. Bir gün o takımların formalarını 
giyebilirim. 

Fransa Liginde bir takıma gidecekken, gelişmeler Sonja Newcombe’yi yakından 
bildiği Aroma Bayanlar Birinci Ligine getirip Pursaklar forması giydirmiş

Haber: Nilüfer Shimonsky
Fotoğraf: Hasan Kulaç
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Bu senenin şampiyon adayları kim 
sana göre?
Bana göre bu yılın şampiyon adayı Fener-
bahçe.

Voleybol geçmişin hakkında neler 
anlatırsın?
Voleybola 14 yaşında başladım. Sma-
çördüm. 4 yıl boyunca kolejde de oyna-
mayı sürdürdüm. Daha sonra Porto Rico 
ve Fransa’da profesyonel deneyimlerim 
oldu. Bildiğiniz gibi şimdi de Türkiye’de-
yim.

Söz gelmişken, ABD’de voleybola 
başlamak nasıl oluyor? Altyapı 
sistemi hakkında bilgi verir misin?
Üniversite öncesinde kulüp ve okul ta-
kımları arasında maçlar oynanıyor. Ocak 
ve Haziran ayları arasında eyalet turnuva-
ları yapılıyor. Zaten biliyorsunuz ABD’de 
profesyonel lig yok. Oyuncular bu az 
önce sözünü ettiğim okul ve kulüp takım-
larında eğitiliyor. 

Dünyada bir çok kaliteli ABD 
menşeli oyuncu forma giyiyor. 
Milli Takımları her zaman favoriler 
arasında. Lig olmadan bunu nasıl 
başarıyorlar?
Profesyonel lig yok ama kulüp çalışmala-
rı benim ülkemde profesyonel liglerdeki 
kadar ciddi ve üst düzeyde. Bu kulüpler 
her eyaletteki turnuvalara ellerinden 
geldiğince katılmaya çalışırlar. Böylece 
deneyimleri artar ve birer lig oyuncusu 
kıvamına gelirler.  Profesyonel organizas-
yonlardan tek farkları bunu para almadan 
yapmaları.

Bu arada, yıldız ve genç milli takımlar için 
de çalışmalar yapılıyor. Bu sırada başarılı 
bulunanlar milli takımlara çağrılıyor. 

Türkiye’de bir plaj voleybolu ligi 
oynandığından haberin var mı?
Evet biliyorum. Bana çok ilginç geldi.

California’da yaşadım. Orada plaj voley-
bolu gerçekten çok sevilen bir spor dalı. 

Ama ben dağlık bölgede bulunduğum 
için çok ilgim olmadı, fırsat da bulama-
dım. Ama bir gün oynamak isterim. Çün-
kü salondan yetişen bana çok enteresan 
geliyor.

Ankara’ya uyum sağladınız mı? 
Antrenman dışındaki hayat nasıl 
geçiyor?
Buraya geldiğimde, takım arkadaşlarım 
gitmem gereken alışveriş merkezlerini 
söylediler. Buraları geziyoruz, bol bol yü-
rüyüş yapıyoruz. Arta kalan zamanları-
mızda oyun oynuyor, Amerikan filmlerini 
izliyoruz. Şimdiye kadar hiç sıkılmadık.

Peki yemekler, onlara alıştınız mı?
Kulüple çok seyahat ediyoruz. Maçlara gi-
derken yollarda durduğumuz mola yerle-
rinde yemek yiyoruz. Geleneksel yemek-
leri yemeye çalışıyorum daha çok. Çok 
güzeller doğrusu ve çok hoşuma gidiyor.

Evde sen yemek yapıyor musun?
Dışarıda çok güzel restoranlar var ama sa-
bah ve akşam kendimiz yapıp yemeyi ter-
cih ediyoruz. Yemekleri çok zaman eşimle 
birlikte hazırlıyoruz.
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Plajda Zor ve Başarılı Bir Sezon

Selçuk Şekerci-Volkan 
Göğtepe ikilisi FIVB World 
Tour  Sıralamasında 129. 
olarak başladığı 2011 
sezonunu 49. olarak 
tamamladı. CEV Avrupa 
ülkeler sıralamasında 
Türkiye 10.’luğa yükseldi
2010 yılında CEV Turnuvalarında ve Con-
tinental Cup Sub Zone Phase (Olimpiyat 
Kıta Elemesi 1. Etap) Turnuvasında başarılı 
bir grafik çizen Plaj Voleybolu Erkek Mil-
li Takımımız, 2011 sezonuna hedeflerini 
büyüterek başladı. 

Yeni hedefler; FIVB World Tour (Dünya 
Turu) Turnuvalarında elemeleri geçerek 
ana tabloya girebilmek ve Avrupa’nın en 
iyi 32 takımının mücadele edebileceği 
Avrupa Şampiyonası Final Turnuvasına 
katılabilmekti. Ayrıca Continental Cup 
Zone Phase (Olimpiyat Kıta Elemesi 2. 
Etap) Turnuvasında başarılı olup bir üst 
tura, yani yarı final turnuvasına katılmak 
ve olimpiyat şansını devam ettirmekti.

Bu hedefler doğrultusunda ilk hazırlık 
kampımızı ABD’nin Kaliforniya Eyaletinde 
TVF Plaj Voleybolu Proje Danışmanımız 
Troy Tanner eşliğinde yaptık. Amacımız 
plaj voleybolunun doğduğu sahillerde 
üst düzey Amerikalı oyuncularla ve kamp 

yapmaya gelen diğer ülkelerin takımla-
rıyla birlikte antrenman yapmak, hazırlık 
maçları oynamaktı. Üç aşamalı olarak 
gerçekleşen 37 günlük süreç sonucunda 
hem oyun anlayışı  hem de vizyon açısın-
dan önemli kazanımlar elde etmiş, ulusla-
rarası turnuvalarda karşılaşmamız muhte-
mel rakiplerimizi tanımış olduk.

2011 sezonu boyunca Selçuk Şeker-
ci –Volkan Göğtepe  ikilisi 6 adet FIVB 
World Tour Open, 5 adet FIVB World Tour 
Grand Slam, 3 adet CEV Satellite, 1 adet 
CEV Challenger, 2 adet CEV Masters, CEV 
Avrupa Şampiyonası Final Turnuvası ve 
Continental Cup Zone Phase (Olimpiyat 
Kıta Elemesi 2. Etap) Turnuvası olmak üze-
re toplam 19 turnuvaya katıldı. CEV Tur-
nuvalarının tamamında ana tabloda yer 
alan takımımız en başarılı sonucu Novi 
Sad Masters Turnuvasında final oynaya-
rak elde etti ve altın madalyayı Norveç’li 
Horrem-Hordwik ekibine tie-break setin-
de 16-14 kaybederek kaçırdı. 

FIVB Turnuvalarında ise 6 kez elemelerin 
3. ve son turunda kaybederek ana tabloya 
giremeyen ekibimiz Finlandiya’nın Aland 
Adasında organize edilen FIVB Open 
Turnuvasında şeytanın bacağını kırdı; sa-
dece ana tabloya girmekle kalmayıp aynı 
zamanda 7.’lik gibi çok önemli bir derece 
elde ederek sezonun zirvesini yaşadı. Oy-
nadığı iyi oyun ve aldığı sonuçla uluslara-
rası camianın dikkatini bir kez daha çekti.

Bu turnuvada ana tabloya çıkabilmek için 
elemelerin son turunda dünyanın sayı-

lı takımlarından Brezilya’lı Bruno-Maciel 
ikilisini yenmek zorundaydık. Milli ikilimiz 
bu maçı 2-0 kazanarak ana tabloya yük-
seliyor ve rakibi son dünya şampiyonu 
Brezilya’dan Alison-Emanuel takımı olu-
yordu. İyi mücadele ettiğimiz maçı 2-0 
kaybetmemize rağmen olumlu eleştiriler 
alarak mağluplar tarafına geçtik. Orada sı-
rasıyla ABD’li Gibb-Rosenthal ekibini 2-0, 
Norveç’li Skarlund-Spinangr ekibini 2-1, 
İsviçre’li Schnieder-Gabathuler ekibini 
2-0, ardından da 3 kez üst üste Avrupa 
Şampiyonu ve bu yıl Avrupa üçüncüsü 
olan Hollanda’lı Nummerdor-Schuil eki-
bini 2-0 yenerek yolumuza doludizgin 
devam ettik. 3 günde 8 maç oynayan 
takımımız dördüncü gün sabahı Alman-
ya’dan Klemperer-Koreng ekibiyle karşı-
laştı. Aniden soğuyan hava, şiddetli esen 
rüzgar ve yağmur nedeniyle çok çetin bir 
mücadeleye sahne olan maçı 2-0 kaybe-
derek turnuvayı yedinci olarak tamamla-
dık.

Yoğun tempo
Katıldığımız turnuvaların tarihlerinden 
de anlaşılacağı üzere çok yoğun bir se-
zon geçiren milli takımımız aralardaki her 
boşlukta çalışmalarına devam etti; İstan-
bul, Ankara ve Alanya’da kamplar yaptı.

09-11 Eylül 2011 tarihleri arasında Dani-
marka’nın Kopenhag şehrinde mücadele 
edeceğimiz Continental Cup Zone Phase 
(Olimpiyat Kıta Elemesi 2. Etap) Turnuva-
sına hazırlanmak amacıyla TVF Plaj Voley-
bolu Proje Danışmanı Troy Tanner ülkemi-

Atay Doğu
Plaj Voleybolu Milli Takımlar Antrenörü
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ze geldi. Selçuk Şekerci-Volkan Göğtepe 
ve Murat Giginoğlu-Nuri Şahin ikililerin-
den oluşan takımımızla Side’de gerçek-
leştirilen 1 haftalık kampın ardından hep 
beraber Kopenhag’a gidildi. Statü gereği 
ülkelerin ikişer takımının birbirleriyle oy-
nadığı maçlarda yarı finalde Danimar-
ka’yla, üçüncülük mücadelesinde de 
İtalya’yla karşılaştık. Her iki seride de 2 
maç kazanıp 2 maç kaybederek altın set 
oynamak durumunda kaldık. Her 2 altın 
seti de  kaybettik ve 6 ülke içinde gurubu 
dördüncü olarak tamamladık. Bu sonuçla 
2012 yılının Mayıs ayında yapılacak olan 
Continental Cup Semi Final (Olimpiyat 
Kıta Elemesi Yarı Final) Turnuvasına katıl-
maya hak kazandık.

Yıl boyunca katıldığımız FIVB ve CEV Tur-
nuvalarından elde edilen puanlarla Sel-
çuk Şekerci-Volkan Göğtepe ikilimiz FIVB 
World Tour sıralamasında 129. olarak baş-
ladığı 2011 sezonunu 49. olarak tamam-
ladı. Diğer ikilimiz Murat Giginoğlu-Nuri 
Şahin ise 171. sıradan 124. sıraya yükseldi. 
CEV Avrupa sıralamasında Selçuk Şeker-
ci-Volkan Göğtepe 16, Murat Giginoğ-
lu-Nuri Şahin 44. sırada yer alıyor. Ayrıca 
CEV Avrupa ülkeler sıralamasında Türkiye 
11.’liğe yükseldi.

Yeni yıla girerken hedefimizi 2012 Lond-
ra Olimpiyat Oyunlarına katılabilmek için 
bütün imkanları zorlamak olarak belirle-
dik. Bu yolda hem FIVB Turnuvalarından 
ve Avrupa Şampiyonası Final Turnuva-
sından toplayacağımız puanlar, hem de 
Continental Cup (Olimpiyat Kıta Eleme-
si) ve World Cup Olympic Qualification 
(Dünya Kupası Olimpiyat Elemesi) Turnu-
valarında alacağımız sonuçlar belirleyici 
olacak.

2011 yılında katıldığımız turnuvalar ve elde 
ettiğimiz dereceler şöyle: 
CEV Satellite Alsmeer (05-09.01.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   3.
Murat Giginoğlu- Hakan Göğtepe   7.
CEV Satellite Anapa (24-27.02.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   9.
Murat Giginoğlu- Hakan Göğtepe   9.
FIVB World Tour Brasilia Open (18-
23.04.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
Murat Giginoğlu- Hakan Göğtepe   57.
FIVB World Tour Shanghai Open (02-
07.05.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
Murat Giginoğlu- Hakan Göğtepe   41.
FIVB World Tour Prague Open (17-
22.05.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
FIVB World Tour Beijing Grand Slam (06-
11.06.2011)

Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
CEV Satellite Lausanne (16-19.06.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   5.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   13.
FIVB World Tour Stavanger Grand Slam 
(28.06-03.07/2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
FIVB World Tour Gstaad Grand Slam (05-
10.07.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   33.
CEV Satellite Constanta (06-10.07.2011)
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   5.
FIVB World Tour Moscow Grand Slam (12-
17.07.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   41.
CEV Masters Novi Sad (13-17.07.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   2.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   13.
CEV Masters Niechorze (19-24.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   13.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   13.

FIVB World Tour Stare Jablonki Grand 
Slam (26-31.07.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   41.
CEV Challenger Varna (27-31.07.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   5.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   17.
CEV Avrupa Şampiyonası Finali Kristian-
sand (09-14.08.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   25.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   25.
FIVB World Tour Aland Open (16-
21.08.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   7.
Murat Giginoğlu- Nuri Şahin   41.
FIVB World Tour Hague Open (23-
28.08.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   41.
FIVB World Tour Agadir Open (04-
09.10.2011)
Selçuk Şekerci –Volkan Göğtepe   25.

2011 TURNUVALARI
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Orta Anadolu’da büyük bir ilçe, nüfus 100 
bin civarında, bağlı olduğu Konya’nın gü-
neybatısında. Aksaray, Niğde, Karaman ve 
Mersin’le komşu.

Ereğli ilçesinde kullanılan şivenin Batı Ana-
dolu ağızları içindeki konumu, Prof. Dr. 
Leyla Karahan’ın Anadolu Ağızlarının Sınıf-
landırılması (Türk Dil Kurumu Yayınları: 630, 
Ankara 1996) adlı çalışmasına göre, Kon-
ya’nın diğer ilçelerinden farklı bir grupta.

Tarihi de kültürü de zengin bir ilçe.

Ereğli ekonomisi ağırlıklı olarak tarıma 
dayalı bir yapıya sahip. Bir de kirazı var 
Ereğli’nin, tadına doyulmaz. Zaten ihraç 
malları arasında ilk sırada.

İlçeyi voleybol camiası için böyle tanıta-
biliriz kısaca.

Vatan toprağının, her yönü bizi ilgilendiri-
yor ama dergimizin konusu itibarıyla vo-
leybolu daha fazla enterese ediyor.

Ereğli Belediyespor, hepimizin malûmu. 
9 yıllık bir takım. Bunun, bu yıl da dahil 
4 yılını Aroma Bayanlar Birinci Liginde 
geçirdiler. Kısa sürede gelinen bu nokta 
önemli. Önemli bir nokta daha var; şehir 
voleybolu, voleybolcuları sevip bağrına 
basıyor. Takımın bireyleri de kenti seviyor. 
Başarılı bir birliktelik için iyi bir başlangıç 
herhalde.

Zaman zaman Ereğli Belediye ile ilgili ha-
berler okuyoruz. Biz de uzun zamandır 
arzuladığımız şeyi gerçekleştirdik ve bir 
Ereğli Belediyespor haberi yaptık.

Başta da okuduğunuz gibi önce Ereğli ile 
ilgili kısa bir bilgi verdik.

Başkent Voleybol Salonunun tribünlerin-
de otururken, adeti olduğu üzere “sosyal 
yaşam” falan diyoruz.

Takımın deneyimli kaptanı Antonina Kry-
vobogova hemen, “Ne sosyal yaşamı abi?” 
diyor. Sonra da kimilerini kıskandıracak 
güzel Türkçesiyle ekliyor:

“Biz oraya voleybol oynamak için gittik. 
Sosyal hayat yaşamaya gitmedk ki! Doğ-
rusu güzel de bir yaşantımız var. Saygı, 
sevgi görüyoruz. Hakkını da yemeyelim, 
iki alışveriş yeri ile bir sinemamız var.”

Tabii sohbetin geri kalan kısmında inciler 
dökülüyor bir bir.

Konakladıkları tesis, salonla iç içe. Bekarlar 
burada kalıyor. Gece yarıları ağırlık topları 
ile futbol oynandığını, çıkan gürültü yü-

Voleybol Kenti Ereğli
Ereğli’de oynayan da, halk da memnun. İrili ufaklı sıkıntıları olsa da 4 yıllık 

Birinci Lig deneyimi ile Ereğli, halkının voleybol yatkınlığı ile bir voleybol 
kenti olarak adlandırılabilir
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zünden kaptanın genç oyuncuları fırçala-
dığını öğreniyoruz.

Sonra, boş zamanlarında domates topla-
maya gittiklerini öğreniyoruz. Tarım faali-
yetlerine karpuzu, kirazı da eklemişler…

Boş zamanlarında gün düzenliyorlarmış. 
Kısır, kek yiyip, çay içiyorlarmış. 

Hangisi ile konuşsanız Ereğli’de olmaktan 
ve oynamaktan memnun olduklarını söy-
lüyorlar. “Paralarımızı da zamanında alıyo-
ruz.” diyorlar.

Sorularımızı buradan Antrenör Mustafa 
Çayır’a yönlendiriyoruz.

Yanıtlıyor:

“Voleybol sporu tam bize göre. Şehrimiz 
bu sporu çok sevdi. Hiç bir salona bizimki 
kadar seyirci geldiğini sanmiyorum. Çev-
re illerden, ta Mersin’den bile seyirci gelir. 
Ancak, koltuk kapasitemiz yeterli olmadı-
ğından bir çok voleybolsever içeri giremi-
yor. Biz de salon dışına dev ekranlar ko-
yup dışarıdakilerin de maçları izlemesini 
sağlıyoruz. Birinci sorunumuz salon.”

Altyapıda problem var
Mustafa Çayır, altyapılarının istedikleri dü-
zeyde olmamasından da muzdarip. “Taşı-
ma suyla değirmen dönmez. Altyapıdan 
oyuncu çıkartmadığımız sürece transfere 
yönelmek zorunda kalıyoruz. Bu da bizim 
gibi kulüpleri çok zorluyor” diyerek bir 
başka problemi daha işaret ediyor.

2+1 kuralı
Takımın deneyimli antrenörü 
Mustafa Çayır da hayatından 
memnun. Takımda bir çok deği-
şiklik yaptığını, bu değişimden 
iyi voleybol ve sıralamadaki yer 
olarak olumlu dönüt aldıklarını 
söylüyor.

Yabancı sınırlaması konusunda-
ki fikrini sorduğumuz Mustafa 
Çayır, “Ben şahsen memnunum. 
Bakın o sayede hem benim takı-
mımda hem de diğer kulüpler-
de bir dolu genç oyuncu forma 
şansı bulmaya başladı. Bizim ge-
leceğimiz bu çockların elinde. 
Artık herkes kendi yağıyla kav-
rulmak zorunda.” diyerek düşün-
celerini açıkladı.
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Milli takımlar ve kulüp takımları bazında 
2011 yılında büyük başarılara imza atan 
voleybol, bu başarılarının haklı gururunu 
yaşıyor. 

Türkiye Gazetesi’nin 2011 yılı sportif de-
ğerlendirmesinde “Yılın Spor Adamları” 
kategorisinde Türkiye Voleybol Federas-
yonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık ilk sırayı 
aldı. Aynı şekilde, “Yılın Takımları” kate-
gorisinde Avrupa Şampiyonlar Ligi Şam-
piyonu Vakıfbank Türk Telekom 1. sıraya 
oturdu. “Yılın Takımları” kategorisinde A 
Bayan Milli Takım 3. sırada yer aldı.

“Yılın Takımları” kategorisinde Yıldız Milli 
Takım 4. sıraya yerleşti. “Yılın Teknik Di-
rektörleri” kategorisinde Vakıfbank Türk 
Telekom Antrenörü Giovanni Guidetti 
kürsünün en üst basamağına çıktı. Aynı 
kategoride Şahin Çatma da 4. sırada yer 
aldı. 

YILIN SPOR ADAMLARI 
Erol Ünal Karabıyık 
(Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı) 
1- Voleyboldaki istikrarlı yükselişin arka-
sında onun ismi vardı. Filenin Sultanları, 
Yıldız Kızlar ve Vakıfbank Türk Telekom 
2011’de tarih yazdı 

YILIN TAKIMLARI 
1- Vakıfbank Türk Telekom Avrupa Şam-
piyonlar Liginde kürsünün en tepesine 
çıkan Vakıfbank Türk Telekom, Katar’daki 
Dünya Kulüpler Kupasında ikinci oldu. 

3- A BAYAN MİLLİ TAKIMI
Sırbistan’daki Avrupa Şampiyonasnda fi-

nal oynama hakkını son topta kaybeden 
Filenin Sultanları, güçlü İtalya’yı yenerek 
üçüncülükte kaldı. 

4- YILDIZ KIZ MİLLİ TAKIM 
2011 yılı onlar için unutulmazlar arasına 
girdi. Aynı yıl içinde hem Avrupa, hem de 
Dünya Şampiyonluklarını yaşayan Yıldız 
Kızlar, gelecek için umut verdi. 

YILIN TEKNİK ADAMLARI 
1- Giovanni GUİDETTİ (Vakıfbank Türk Te-
lekom Antrenörü)

2008’de Vakıfbank’a imza atan Guidetti, 
istikrarlı çizgisini Avrupa’da zirve yaparak 
sürdürdü. İtalyan teknik adam aynı za-
manda Almanya Bayan Milli Takımını da 
çalıştırıyor. 

4- ŞAHİN ÇATMA (Yıldız Kız Milli Takım 
Antrenörü)
Yıldız Kız Milli Takımı ile birlikte Bursa Ni-
lüfer Belediyesi Takımının antrenörlüğü-
nü yapan Şahin Çatma, kızları hem dünya 
hem de Avrupa şampiyonluğuna taşıdı.

Türkiye’nin ‘Şeref Kürsüsü’ne 
Voleybol Oturdu

Türkiye Gazetesi’nin geleneksel “Yılın Şeref Kürsüsü” seçiminde kürsünün en üst basamağına 
voleybol çıktı. Voleybol, 6 ayrı kategoride Şeref Kürsüsüne çıkma başarısı gösterdi 
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25 yılı aşkın süredir Türk voleyboluna 
yetiştirdiği gençlerle,  ülkemizin dünya 
voleybolunda güçlü ve saygın bir ko-
numa ulaşmasında  büyük rol oynayan 
VakıfBank, verdiği bu desteği eğitim ala-
nına da yaydı. Sağlıklı, eğitimli ve sportif 
gençler yetiştirilmesine destek veren Va-
kıfBank, 100 bilgisayar ve 2 projeksiyon 
cihazını öğrencilerin kullanımına sundu.

Türkiye’nin ilk voleybol okulu Türkiye Vo-
leybol Federasyonu Güzel Sanatlar ve 
Spor Lisesine öğrencilerin kullanımına 
sunulmak üzere 100 bilgisayar ve 2 pro-
jeksiyon cihazı hediye etti. TVF Güzel Sa-
natlar ve Spor Lisesinde düzenlenen tö-
rene VakıfBank Genel Müdürü Süleyman 
Kalkan, TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık ile 
TVF Güzel Sanatlar Lisesi Müdürü İlhan 
Arslan katıldılar.

VakıfBank Genel Müdürü Süleyman Kal-
kan ve TVF Başkanı Erol Ünal Karabıyık’ın 
öğrencilerle bir araya gelip sohbet ettiği 
törende, öğrenciler VakıfBank’a teşekkür-
lerini ilettiler. Türk voleyboluna aydınlık 
bir gelecek hazırlamak ve çocukların vo-
leybolla tanışmasını sağlamak amacıyla 
kurulan TVF Güzel Sanatlar ve Spor Lisesi-
ne devam eden öğrenciler, açılan bilgisa-

yar laboratuvarıyla, daha bilimsel şartlar-
da eğitimlerini sürdürebilecekler.

Destek alanı genişliyor
VakıfBank Genel Müdürü Süleyman Kal-
kan yaptığı konuşmada, VakıfBank olarak 
spora verdikleri önem doğrultusunda 
spora ve sporcuya olan yatırımlarını 25 
yıldır aralıksız sürdürdüklerini belirtti.

Kalkan, “Türkiye Voleybol Federasyonu, 
son yıllarda voleybolu tüm Türkiye’ye ta-
nıtmak ve sevdirmek için bir çok çalışma 
yapmış, bu çalışmalar sayesinde Türk vo-
leybolu büyük aşama kaydetmiştir.

VakıfBank olarak bizler de Türk voleybolu-
nun gelişimi için desteğimizi sürdürüyor, 
kendi takımımızın yanı sıra Bayan Milli 
Takımlarımızın da ana sponsorluğunu 
üstleniyoruz. Bu sayede, bir taraftan mad-
di destek verirken bir taraftan da kulübü-
müzde yetiştirdiğimiz oyuncularımızla 
Milli Takımlarımızın iskeletini oluşturuyo-
ruz.” diye konuştu.

Süleyman Kalkan, voleybola verdikleri 
desteği, eğitim boyutuna da taşıyarak ge-
nişlettiklerini ifade ederek, “Bu okulumu-
zun bilgisayar ihtiyacı olduğunu öğren-
diğimizde hiç düşünmeden elimizdeki 

bilgisayarları hediye etmeye karar verdik. 
Çocuklarımızın daha iyi bir eğitim almala-
rı için elimizden geleni yapmaya devam 
edeceğiz.” dedi.

TVF Güzel Sanatlar ve Spor Lisesi Müdürü 
İlhan Arslan da verdikleri destek için Va-
kıfBank ve Türkiye Voleybol Federasyonu-
na teşekkür ederek bilgisayarların demir-
başa kaydedilmek üzere teslim alındığına 
dair belgeyi VakıfBank Genel Müdürü Sü-
leyman Kalkan’a takdim etti. 

VakıfBank’tan Eğitime Bilgisayarlı Destek
Türk voleyboluna her yönden büyük destek veren Vakıfbank, TVF Güzel Sanatlar ve Spor 
Lisesine armağan ettiği 100 bilgisayar ve 2 projeksiyon cihazı ile destek alanını genişletti

Gelecek daha başarılı olacak

Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık da, 
TVF Güzel Sanatlar ve Spor Lise-
sinde eğitim gören sporcuların 
bir bölümünün yaşamlarını vo-
leybolcu olarak sürdürecekle-
rine, bir kısmının da farklı alan-
larda eğitim alsalar da voleybol 
ailesinin içinde kalacaklarına 
vurgu yaparak “VakıfBank gibi 
Milli Takımlarımıza sponsorluk 
yapan kuruluşlar Türk sporu için 
çok önemli. Takım sporlarının 
yüz aklarından voleybol da, bu 
desteğin karşılığını fazlasıyla 
vermek için elinden geleni ya-
pıyor diye değerlendiriyorum. 
İleriki dönemde çok daha başa-
rılı bir Türk voleybolu izleyece-
ğimizden şüphem yok. Çünkü 
altyapıdan çok başarılı gençler 
geliyor. Avrupa ve Dünya Şam-
piyonu olan Yıldız Kız Milli Takı-
mımız, Avrupa Olimpik Gençlik 
Oyunları Şampiyonu olan Yıldız 
Erkek Milli Takımımız bunun is-
patı niteliğinde. Sporun ve spor-
cuların, hem sportif hem de eği-
tim anlamında her zaman des-
teklenmesi gerekir ki Vakıfbank 
bunu voleybolda çok güzel ba-
şarıyor. Bu nedenle VakıfBank 
Genel Müdürü Sayın Süleyman 
Kalkan’ın şahsında tüm Vakıf-
Bank Ailesine katkıları için te-
şekkür ediyorum.” diye konuştu.
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Aynı yıl içinde Avrupa ve Dünya Şampi-
yonluklarını ülkemize kazandıran Yıldız 
Kız Milli Takımımız, bu başarısının karşı-
lığını verilen onur ödülleri ile de alıyor. 
Bu onurlu ödüllerden biri de Türkiye’nin 
Pulitzer Ödülü” olarak nitelenen, Türkiye 
Gazeteciler Cemiyeti (TGC) Sedat Simavi 
Gazetecilik Ödülleri Spor Ödülü oldu.

Necmi Tanyolaç Başkanlığında Orhan 
Ayhan, Togay  Bayatlı,  Onur Belge, Gür-
can Bilgiç, Halit Deringör,  Şenes Erzik, 
Arif Kızılyalın ve Uğur Vardan’dan oluşan 
Spor Ödülleri Seçici Kurulu Yıldız Kız Mil-
li Takımını Dünya ve Avrupa Şampiyonu 
olarak büyük bir başarıya imza atması; bu 
başarının gençler ve büyükler kategori-
sinde olası başarıların müjdecisi olması 
ve voleybol branşının en fazla kadın spor-
cuyu bünyesinde barındıran branş olması 
sebebiyle ödüle değer gördü.

Orhan Ayhan: Başarının ardında özveri var
22 Aralık’ta, İstanbul’da düzenlenen Ödül 
töreninde konuşan deneyimli gazeteci 
Orhan Ayhan şunları söyledi:

 “Önce, bu gördüğünüz muhteşem tablo, 
bu çocukların hepsi 1994-95 doğumlu. 
Dünya Şampiyonu olmadan önce TRT’de 
yaptığım programa Damla ve Sayın Erol 
Ünal Karabıyık’ı davet ettim. Damla şam-
piyon olacaklarını söyledi. bana, Neden 
bu kadar emin olduğunu sordum. Avru-
pa Şampiyonu olduklarını, sıranın dünya-
ya geldiğini anlattı. 

Gencecik, çocuk dediğimiz insanlar... 
Dostluk ve arkadaşlık içinde kenetlenmiş-

ler, ‘Biz şampiyon olacağız’ diyorlar. Ger-
çekten bir hafta sonra şampiyon oldular. 
Bu şampiyonluğun altında ve arkasında 
neler yatıyor? 55 yıllık bir spor yazarı ola-
rak diyorum ki özveri yatıyor ve aynı za-
manda eğitim yatıyor. Gördüğünüz Erol 
Ünal Karabıyık, Türkiye Voleybol Federas-
yonu Başkanı. Şu ana  kadar yaptığı spor 
salonu sayısı beş civarında. Bu da yetme-
di, okul açtı Ankara’da; bu kızlar hem oku-
la gittiler, hem spor yaptılar; ondan sonra 
da dünya şampiyonluğu geliyor, kolay iş 
değil! Siz bakmayın medyada pek fazla 
yer almaz, gerektiği değeri almaz sporcu-
lar ve bu büyük şampiyonluğa değer ve-
rilmez. Biz futbolda Avrupa Şampiyonası-
na gidemeyiz, bu kızlar Dünya Şampiyo-
nu olurlar, yine de gerektiği yer ve gerekli 
ilgi kendilerine gösterilmez. Esas bunlar 
öz evlattır fakat üvey evlat muamelesi 
görürler! Kendilerini candan kutluyor, ba-
şarılarının devamını diliyorum.”

Erol Ünal Karabıyık: Bir ilki başardılar
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık’ın ödül töreninde yap-
tığı konuşma şöyle:

“Öncelikle Orhan Ayhan’a çok teşekkür 
ediyor, saygılarımı sunuyorum. Bizim 
üvey evlat olmak gibi bir yakınmamız yok 
ama dışardan öyle görünüyor. En azından 
Türkiye Gazeteciler Cemiyeti ve Seçici 
Kurulu bize öz evlat muamelesi yaptılar, 
onlara da çok teşekkür ediyorum. Hoş 
görünüze sığınarak, kızlarım diyeceğim 
sporcu arkadaşlarım, çok büyük bir özveri 
gösterdiler.

2009 yılında bir projeyle 2011 dünya ve 
Avrupa Şampiyonalarını Türkiye’de yap-
ma kararı aldığımızda bir araya geldik. İki 
yıl boyunca gece gündüz çalıştılar ama 
önce inandılar, “Hem Avrupa, hem Dünya 
Şampiyonu olacağız” dediler, inandılar is-
tediler ve çalıştılar. Belki, Türkiye’de takım 
sporlarında dünya şampiyonu olarak bir 
ilki başardılar ama dünyada da  bazı ilkler 
olduğunu ifade etmek istiyorum. Mesela 
yıldız ve gençler kategorisinde 56 dünya 
şampiyonası yapılmış ilk kez ev sahibi 
ülke olarak biz dünya şampiyonu olduk. 
Yine bir ilk; aynı yıl Avrupa ve Dünya şam-
piyonluğunu ilk kez bizim Yıldız Milli takı-
mımız kazanmış oldu. Ben huzurunuzda 
çok teşekkür ediyorum; ailelerine çok te-
şekkür ediyorum, antrenörlerine, kulüple-
rine çok teşekkür ediyorum.”

Damla Çakıroğlu: Mutluyum
Milli Takım Kaptanı Damla Çakıroğlu mut-
luluğunu dile getirdiği ödül gecesi ko-
nuşmasında şunları söyledi:

“Burada olmaktan ve başarımızı sizinle 
paylaşmaktan çok mutluyum. Öncelik-
le şunu söyleyeyim; bizi bu ödüle layık 
gören Türkiye Gazeteciler Cemiyeti ve 
seçkin spor ödülü kuruluna çok teşek-
kür ediyorum. Bu başarıda en büyük 
payı olan Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Erol Ünal Karabıyık olmak üzere 
tüm ailelerimiz ve şu an yanımızda bu-
lunmayan antrenörlerimiz ve tüm takım 
arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. Bizim 
için verdikleri maddi ödülü de Van’a gön-
deriyoruz.”

Sedat Simavi Spor Ödülü Yıldızlara

TGC Sedat Simavi Spor Ödülü Yıldız Kız Milli Takımına gitti. Yıldız Kızlar kendilerine 
verilen maddi ödülü Van depremzedelerine bağışladı
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Milliyet Gazetesi’in Geleneksel Yılın Sporcusu Anketinde aslan payını voleybol aldı. 
Gazetenin okuyucuları Başkan Karabıyık’ı Yılın Spor Adamı ödülüne layık gördü

Haber: Yusuf Yalkın

Milliyet Ödülleri Voleybola

Türkiye Voleybol Federasyonu Başka-
nı Erol Ünal Karabıyık Yılın Spor Adamı 
olarak seçildi. Yıldız Kız Milli Takım Yılın 
Takımı, Şahin Çatma Yılın Antrenörü seçi-
lirken, Yılın Sporcusu anketinde Neslihan 
Darnel ikinci oldu.

YILIN SPOR ADAMI EROL ÜNAL 
KARABIYIK 
(Türkiye Voleybol Federasyonu 
Başkanı)
Milliyet’in 58. Geleneksel anketinde Yılın 
Spor Adamı Ödülü, Türkiye Voleybol Fe-
derasyonu Başkanı Erol Ünal Karabıyık´ın 
oldu. Oylama sonucunda Bisiklet Fede-
rasyonu Başkanı Emin Müftüoğlu ikinci, 
Vakıfbank Genel Müdürü Süleyman Kal-
kan da üçüncü sırayı aldı.

Özellikle son yıllarda Avrupa´nın devleri 
arasına adını yazdıran ve elde ettiği ba-
şarılarla adından sık sık söz ettiren Türk 
Voleybolu Milli takım ve kulüpler bazında 
peş peşe gelen zaferlerle en şaşalı döne-
mini yaşıyor. Filedeki bu göz kamaştıran 
yükseliş projesine plan, program, inanç 

ve sabırla imza atan Federasyon Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, geleneksel ankette 
Yılın Spor Adamı gibi onurlu bir unvanın 
da sahibi oldu. Milliyet okurları, Voleybolu 
okullu yapan ve bugünlerde bu emeği-
nin karşılığını almaya başlayan Karabıyık 
başkanı kürsünün en üst basamağına 
çıkardı.

YILIN ANTRENÖRÜ Şahin Çatma
(Yıldız Kız Milli Takım Antrenörü) 
Aynı yıla hem Dünya hem de Avrupa 
şampiyonluğu sığdırmayı başaran Yıldız 
Kız Voleybol Takımı’nın Dünya Şampiyo-
nasında elde ettiği tarihi başarıda “tek-
nik patron” koltuğunda oturan antrenör 
Şahin Çatma en önemli rollerden birini 
üstlendi. Güçlü rakipleri karşısında Yıldız 
Sultanları çok iyi motive eden Çatma, 
özellikle final karşılaşmasında olağanüstü 
bir kenar yönetimi sergiledi. Grup maçla-
rında yenildikleri Çin’i final karşılaşmasın-
da yenebileceklerini oyuncularına tek tek 
anlatan ve buna inandırarak takım ruhu 
yaratan Şahin Çatma, 3-0 gibi farklı bir ga-
libiyetle gelen dünya şampiyonluğunun 
baş mimarlarından biri oldu.

Şahin Çatma, ilk sayım sonrası ele geçirdi-
ği liderliği anket sonuna kadar koruyarak 
geleneksel unvanın sahibi oldu. Dünya 
Şampiyonu Yıldız Kız Milli Takım Antre-
nörü Çatma, Milliyet okurlarının oylarıyla 
taçlandırıldı. Avrupa Basketbol Şampiyo-
nası’nda bir ilke imza atan ve tarihinde ilk 
kez final oynayıp ikinci olan Kadın Bas-
ketbol Takımının antrenörü Ceyhun Yıl-
dızoğlu anketi ikinci sırada tamamlarken, 
Avrupa Şampiyon Kulüpler şampiyonu 
Vakıfbank’ın İtalyan antrenörü Giovanni 
Giudetti geleneksel yarışı üçüncü sırada 
tamamladı.

YILIN TAKIMI YILDIZ KIZ VOLEYBOL 
MİLLİ TAKIMI
Geride bıraktığımız 2011 yılı içinde “altın” 
bir sezon yaşayan Türk Voleybolunda ta-
rihe geçen en muhteşem başarı Yıldız Kız 
Voleybol Milli Takımından geldi. Ankara’da 
yapılan Dünya Şampiyonasında ev sahibi 
olmanın avantajını en iyi şekilde kullanan 
filenin genç fidanları salondan “dünya 
şampiyonu” unvanıyla ayrılmayı başardı. 
Grup maçlarında yenildiği dünya devi Çin’i 
final maçında 3-0 gibi net bir skorla geçen 
Yıldız Sultanlar bir ilki gerçekleştirmenin 
coşkusunu yaşadı. Bu dev organizasyonda 
Damla Çakıroğlu “en iyi servis atan-en de-
ğerli” oyuncu seçilirken Dilara Bağcı da “En 
iyi libero-en iyi manşet alan” sporcu olarak 
bu şampiyonluğa ayrı bir anlam katmış 
oldu. Yıldız Kızlar bu başarının yanı sıra Av-
rupa şampiyonluğuna da ulaşarak 2011’de 
çifte zafere imza atmış oldular.

Bu eşsiz zaferler Milliyet’in 58. Geleneksel 
Yılın Sporcusu Anketinde Yılın Takımı un-
vanı Yıldız Milli Takımına getirdi. Ankara’da 
yapılan Yıldız Kızlar Dünya Şampiyona-
sında fırtına gibi esen Türk voleybolunun 
genç filizleri tarihe altın harflerle yazılacak 
bir başarıya imza attılar ve Dünya şampi-
yonu oldular. Türkiye’ye voleybol tarihinin 
ilk dünya şampiyonluğunu armağan eden 
Yıldız Kızlar Avrupa şampiyonluğunu da 
rakiplerine kaptırmadı. Milliyet okurları 
bu önemli başarının sahibi yıldız sultanla-
rı oylarıyla zirveye taşırken, yine tarihinde 
ilk kez Avrupa ikincisi olan Basketbol Ka-
dın Milli Takımı ikinci, Kıtalararası Dünya 
şampiyonluğunu bir kez daha Türkiye’ye 
getiren Galatasaray Tekerlekli Sandalye 
Basketbol Takımı üçüncü sırada yer aldı.

Yılın Takımı
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Türkiye’de İyi Voleybol Oynanıyor
Türkiye’de oynanan voleybol yüksek seviyede, kaliteli. Şampiyonlar Ligi final-four 
maçları İstanbul’da yapıldı. Katılan dört takımdan ikisi Türk takımıydı
“Kolejliler” Ankara’da farklı bir yere sahip-
tir. Spordaki yeri de yadsınamaz elbette. 
Uzun yıllardır küçük bütçelerle iyi işler 
yapmayı, camianın dinamiklerini de ha-
rekete geçirerek becerirler.  Özellikle salon 
sporlarına yaptıkları yatırımlar, gençlerin 
spor yoluyla da toplumda yer edinmesi 
için önemli bir platform oluşturur. 

İBA Kimya TED Kolejliler, kısa bir ara ver-
diği Aroma Bayanlar Birinci Liginde iki 
yıldır yeniden yarışıyor. Takım bu yıl bir 
değişim geçirdi. Antrenör ve oyuncu ba-
zında nöbet değişimi yaşandı.

Biz de takımın Antrenörü Velibor Ivano-
vic’i dergimize konuk ettik, voleybol üze-
rine söyleştik.

Takımınız İBA Kimya TED Kolejliler’i 
anlatmanızı istesek, neler 
söylersiniz?
Geniş bir kadroya sahibiz. Genç ve dene-
yimli oyuncuların bir karışımı olarak nite-
lendirebilirim. Takımı gruplara bölersem; 
bir grup 17-18 yaş grubu. Çok genç ve 
istekliler. Türk oyunculardan oluşan çok 
tecrübeli bir grubumuz daha var. Kapta-
nımız Banu, Aslıhan  ve iki yabancı oyun-
cumuzu da bu gruba dahil edebiliriz. Bu 
oyunculardan iyi bir karışım elde etmeye 
çalıştık. Sanırım başarılı da olduk.

Ligde çok kuvvetli olarak 
tanımlayabileceğimiz dört takım 
var. Bu durum ligin kalitesini 
olumsuz etkiler mi?
Bu her yerde böyle. Genellikle 3-4 takım 
ligi forse eder. Fakat gerçek şu ki, Türki-
ye’de iyi voleybol oynanıyor. Bu nedenle 

de bir problem oluşturmuyor. Birbirine 
denk 12 takım olsaydı, daha ilginç oludu 
elbette. Ama daha küçük bütçeli bir ta-
kım Fenerbahçe’yi yendiğinde çok büyük 
bir sürpriz oluyor, ilgi çekiyor. 

Şampiyonlar Ligi final-four maçları İstan-
bul’da yapıldı. Katılan dört takımdan ikisi 
Türk takımıydı. 

Türkiye’de oynanan voleybol yüksek se-
viyede kaliteli. Dünyanın her yanında bu 
kalitedeki liglerde genellikle ilk dört veya 
ilk altıdan söz edilir. Kalite böyle artar.

Diğer kulüpler de bu sayede genç oyun-
culara yer veriyor. Hal böyle olunca da 
bu genç oyuncular sürekli forma giyerek 
kendilerini geliştriyorlar. Lig sürekli iyi 
oyuncuların kendilerini gösterdiği, kaliteli 
bir kimliğe bürünüyor.

Türkiyede’ki voleybol ortamını 
nasıl buldunuz; Ligi Avrupa’daki 
eşdeğerleriyle karşılaştırdığınızda 
ne gibi farklar buluyorsunuz? 
Daha önce de belirttiğim gibi, Türkiye’de-
ki ilk dört takım gerçekten kuvvetli ve iyi 
voleybol oynuyorlar. Fransa’da böyle vo-
leybol oynayan bir tek Cannes var. İtalya, 
zaten biliyorsunuz düşüşte, hani belki iki 
takım Avrupa’da birşeyler yapabilir. Türki-
ye sadece belki Rusya, Polonya veya Azer-
baycan ile  karşılaştırabilir. Fakat Azerbay-
can’ın sistemi farklı, dünyanın dört bir 
yanından oyuncuları toplayıp altı takıma 
dağtıyorlar. 

Türkiye’de en önemli pozitif gelişim ola-
rak bir çok kulüp gençleri oynatıyor, bu 

İddialı organizasyonlar
Lig Organizasyonu ile ilgili neler 
söylebilirsiniz? Deplasmanlar, sa-
lonlar, tesisler, tv yayınları, hakem-
ler… Yeterli buluyor musunuz?

Türkiye’ye kısa süre önce geldim 
ve çok yeri göremedim. Bu anlam-
da bir genelleme yapamam. 

Bu zamana kadar gördüklerim pro-
fesyonel organizasyonlar gerçek-
leştirebiliyor olmanız. Televizyon 
yayınlarının özellikle sık olması 
olumlu ve pozitif etki yaratacak ve 
voleybolun sevilmesini sağlaya-
caktır. Bunun yanında, 2011 Yıldız 
Kızlar Dünya Şampiyonası da bu-
rada yapıldı. Maçlar tamamen dolu 
salona oynandı. Bu da çok önemli 
bir gelişme. Bliyorum ki Federas-
yon oldukça iyi ve çok başarılı.

Haber ve fotoğraflar: Mert Bülent Uçma

36



da gençleri daha çok geliştiriyor. İşte bu 
sayede en iyi Türk oyuncular en iyi ku-
lüplere gidiyor ve Şampiyonlar Liginde 
oynuyorlar. Çizdiğimiz bu resim, Türki-
ye’deki  pozitif olarak ilk izlenimim. Bence 
Türkiye’deki lig,  Avrupa ligleri arasında en 
iyi ve en kaliteli liglerden biri.

Ankara voleybolu ile ilgili bir gözlem 
yapma şansınız oldu mu?
Pursaklar ile ilgili bilgi sahibi değilim. İl-
ler Bankası,   Ankaragücü ve biz... Bu üç 
takım olukça iyi olanaklara sahipler. İyi 
salonları, iyi kondisyon merkezleri var.  
Bir sporcunun çalışması için gerekli im-
kanları bu kulüpler sporcularına sunu-
yor. Ayrıca İller Bankası ve Ankaragücü 
maçlarını başkent Voleybol Salonunda 
yapıyor. Bu salonun aynısı İstanbul’da da 
var; bütün şartlar Ankara’daki sporcuların 
gelişmesi yönünde.

Türk takımlarının Şampiyonlar 
Ligindeki şansları hakkında 
öngörüleriniz nelerdir. 
Bu sene zaten şampiyonlar liginde oyna-
yan bütün takımlar ciddi, başarılı takım-
lar. Yine de Türk takımlarının derece elde 
edeceklerinden eminim. Bununla birlikte 
siz de biliyorsunuz ki, Avrupa’nın son 16 
takımının bir performansları, oyuncuların 
kalitesi birbirine çok yakın. O nedenle, o 
gün artık kimin günüyse, kim iyi oynarsa 
maçı kazanan o olacaktır.

Şampiyonluk adaylarınız kimler?
Şampiyonluk yarışı bence Fenerbahçe 
Universal, Vakıfbank Türk Telekom, Ecza-
cıbaşı Vitra arasında geçer. Galatasaray’ın 
da iyi ve sağlam bir takımı var, belki onlar 
da sürpriz yapabilir.

Önümüzdeki yıllarda Ankara’dan da 
bir şampiyon çıkar mı?
Bu biraz da genç oyunculara bağlı. Baş-
ta da söylediğim gibi, gençlerin ne kadar 
hızlı geliştikleri önemli. Burda oynayan 
çok genç oyuncu var, bunlar ne kadar hız-
lı gelişirlerse o kadar iyi olur. İller Bankası, 
bizim takım çok iyi alt yapılara sahipler. 
Bu gelişme zamanında sağlanırsa neden 
olmasın? 

Birden bir takım çıkar, bütün oyuncuları 
da alabilir veya bütün oyuncuları da da-
ğıtabilir. Voleybol her yıl değişiyor. Ayrıca 
sezon çok uzun, play offlar’da çok değişik 
maçlar oynayabiliriz.

Balkan Voleybolunu 
değerlendirirmisiniz?
Balkanlarda biliyorsunuz ki geleneksel bir 
voleybol oynanıyor; Bulgaristan güçlü bir 
lige sahip, hem bayanlar hem de erkekler 
böyle. Ayrıca Türkiye, Sırbistan ve Bulga-
ristan’ın genç oyuncuları ve sağlam alt 
yapıları var. Avrupa Şampiyonaları ve Av-
rupa Liginde bu ülkelerin ulusal takımları 
derece alıyorlar. Dünya Şampiyonaların-
da da Balkan etkisinden söz edebiliriz… 
Fotoğrafa bakınca, seviyenin ne kadar 
yüksek olduğunu gösteriyor, ben gayet 
güçlü olduklarını düşünüyorum...

Ülkenizdeki alt yapı ve özkaynak 
düzeni ile ilgili bilgi edinmek 
isteriz… 
Şöyle bir yol var; genç bir jenerasyon alır, 
4 yıl verirsiniz. Bu 4 yıl boyunca tecrübe 
kazanmasını beklersiniz. Bir yandan da 
kulübün para kazanması için oyuncuyu 
yetiştirip satmanız gerekir. Benim an-
trenör olarak istediğim, uzun bir sürede 
genç oyuncularla çalışıp onlarla devam 
etmektir. Bir de finansal yanı var tabi. 
Kulüplerin oyuncuyu bulup yetiştirip 
satma isteği var. Bütün Avrupa’da kaza-
nılan bonservis paraları kulüp açısından 
önemli. Benim antrenör olarak seçimim 
oyuncuyu yetiştirip onlarla devam etmek. 
Sırbistan Voleybol Federasyonunun yap-
maya çalıştığı şey, 23 yaşına kadar oyun-
cuların büyük transfer yapmalarını engel-
lemek. Sırbistan’da çok genç oyuncu var 
17-18 yaşında birden çekip gidebiliyorlar. 
Sırbistan Voleybol Federasyonunun yap-
maya çalıştığı, sporcunun 23 yaşına ka-
dar en azından kendi klübünde oynayıp 
17-18 yaşında 3-4 yıllık kontrat imzalayıp 
kulübünde kalması. Burada kulübün tavrı 
önemli. Kulüp, “Bu oyuncuyu gönderiyo-
rum, satıyorum” derse, Federasyonun ya-
pacağı bir şey kalmaz.

Bence, Sırbistan, genç oyuncuların yetişe-
bilmesi için bir okul, hem genç bayanlar 
hem de erkeklerde çok yetenekli sporcu-

lar var. Elbette, eninde sonunda para ka-
zanmak istiyor sporcular. Sırbistan zengin 
bir ülke değil, bu yüzden gidiyorlar. Bu 
durum sadece voleybolda değil; basket-
bol, futbol, hentbol sporlarında da geçer-
li. Hepsinde aynı ama çok iyi spor okulları 
var Sırbistan’da... En alttan alıp en üste 
çıkarmayı hedefliyorlar.

Yarınlarınız olmaz
Yabancı oyuncu sayısı hakkındaki 
düşünceleriniz neler?

İki yabancı kuralı Türk oyunculara 
daha çok şans tanınmasını sağ-
ladı. Bu sayede genç oyuncular 
daha çok şans almaya başladılar. 
Cannes’da veya Azerbaycan Ligi 
takımlarında yabancı oyuncu sınırı 
yok, belki daha kolay takım kura-
biliyorlar. 

Bu sistemin avantajları da deza-
vantajları da var. Siz gençlere yö-
nelik yatırım yapıyorsanız, kulübü-
nüzün yararına olur. Ama yabancı 
ağırlıklı kadrolarınızın yanında 
gençlere de önem vermiyorsanız 
bu size dezavantaj olur. Daha doğ-
rusu yarınlarınız olmaz.

Voleybol geçmişinizi 
anlatır mısınız?
Voleybol kariyerime oyuncu ola-
rak başladım. Ülkemin Yıldız Milli 
Takımında oynayarak ilk kez milli 
oldum. Daha sonra A Mİlli Takıma 
kadar yükseldim. Aktif voleybol 
kariyerimin son iki yılını da Belçi-
ka’da geçirdim.

Oyunculuktan sonra antrenörlük 
deneyimim başladı. Çalıştırıcılık 
kariyerime erkek takımları ile baş-
ladım, bayan takımları ile devam 
ediyorum. Çalıştırdığım takımlar-
la bir çok Avrupa Kupası maçına 
çıktım. Olimpiyakos gibi önemli 
takımlarda görev yaptım. 

Şampiyonlar Liginde Volero Zürih 
takımında antrenörlük yaparken 
dörtlü finale kaldık. Sonraki yıl da 
ilk altı takım arasında yer aldık. An-
kara’ya Türk Telekom’la oynamaya 
geldik, iki maçı da 3-0 kazandık. 
O dönem Telekom’u Üzeyir Durak 
çalıştırıyor, Bahar, Aguero gibi yıl-
dız isimler forma giyiyordu.
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Türk voleybolu 2011 yılını coşku ve gurur 
yılı olarak yadedeceği başarılarla yaşadı.

Yıldız Kız Milli Takımımızın destansı başa-
rıları, A Bayan Milli Takımın Avrupa Üçün-
cülüğü, Yıldız Erkek Milli Takımın Avrupa 
Gençlik Oyunları Şampiyonluğu... Hepsi 
tarihe altın harflerle yazılacak başarılardı.

Yıl içinde kulüp takımlarımız da uluslara-
rası arenada ülkemizi onurlandıracak so-
nuçlara imza atıp madalyalar kazandılar.

2011 yılında voleybolda yaşanan olaylar 
kronolojik sıraya göre şöyle:

OCAK

27 Ocak: Avrupa Voleybol Konfederasyo-
nu (CEV), Bayanlar Avrupa Liginde 2011 
yılı Dörtlü Finali düzenleme hakkını Türki-
ye’ye verdi.

ŞUBAT

26 Şubat: Voleybolda Avrupa kupaları 
tarihinde şampiyonluk kazanan ilk Türk 
erkek takımı Arkas Spor, 2009’da kazandı-
ğı GM Capital Erkekler Avrupa Challenge 
Kupasında ikinci kez final oynama hakkı 
elde etti.

MART

13 Mart: Arkas Spor, GM Capital Erkekler 
Avrupa Challenge Kupası finalinde İtal-
ya’dan Lube Banca Marche takımına ye-
nilerek ikinci oldu.

20 Mart: Vakıfbank Güneş Sigorta Türk 
Telekom, İstanbul’da düzenlenen Voley-

bol Bayanlar Avrupa Şampiyonlar Ligi 
Dörtlü Finalinin son maçında Azerbaycan 
ekibi Rabita Bakü’yü 3-0 yenerek şampi-
yon oldu.

Aroma Erkekler Voleybol 1. Liginde sezo-
nun son hafta maçında kendi sahasında 
Maliye Milli Piyangoya 3-1 mağlup olan 
Beşiktaş, ligden düştü.

NİSAN

16 Nisan: Ankara’da yapılan Avrupa Yıldız 
Erkekler Voleybol Şampiyonasında Tür-
kiye 8. sırada yer aldı. Sırbistan’ın birinci 
olduğu şampiyonada, Fransa ikinci, Rusya 
üçüncü sırada yer aldı.

17 Nisan: 2011 sezonu Teledünya Bayan-
lar Türkiye Kupasını, finalde Nilüfer Bele-
diyeyi 3-0 mağlup eden Eczacıbaşı Vitra 
kazandı.

24 Nisan: Aroma Erkekler Voleybol 1. Ligi 
play-off finali üçüncü maçında Arkasspo-
ru 3-0 yenerek seride durumu 3-0 yapan 
Fenerbahçe, 2010-2011 sezonu şampiyo-
nu oldu.

30 Nisan: Ankara’da düzenlenen Avru-
pa Yıldız Bayanlar Voleybol Şampiyonası 
finalinde İtalya’yı 3-0 yenen Yıldız Milli 
Takım, Türkiye’ye voleybol tarihinde milli 
takımlar düzeyindeki ilk Avrupa şampi-

2011 VOLEYBOL YILI OLDU
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yonluğunu getirdi. İtalya ikinci, Sırbistan 
üçüncü oldu.

MAYIS

11 Mayıs: Aroma Bayanlar Voleybol 1. 
Ligi Play-Off final serisi üçüncü maçında 
Vakıfbank Güneş Sigorta Türk Telekomu 
3-2 yenen Fenerbahçe Acıbadem, seride 
durumu 3-0 yaparak 2010-2011 sezonu-
nun şampiyonu oldu.

13 Mayıs: Türkiye Spor Yazarları Derneği-
nin geleneksel spor gazeteciliği yarışma-
sının yanı sıra yıllık sportif iletişim ve ba-
şarı ödüllerinde, Yılın Yöneticisi ödülüne 
layık görülen Türkiye Voleybol Federasyo-
nu Başkanı Erol Ünal Karabıyık ve A Bayan 
Milli Takım oyuncusu Neslihan Darnel 
ödüllerini aldı.

24 Mayıs: Türkiye Milli Olimpiyat Komi-
tesi (TMOK) Fair Play Komisyonunun dü-
zenlediği “2010 Türkiye Fair Play Ödülleri” 
sahiplerini buldu. Okulun voleybol takı-
mını kendi kredi kartını kullanarak Türki-
ye şampiyonasına götüren Manisa Salihli 
Alpaslan İlköğretim Okulu Müdürü Salim 
Ateş, “Şeref Diploması”na layık görüldü.

HAZİRAN

6 Haziran: Avrupa Voleybol Konfede-
rasyonu (CEV), 2011-2012 sezonunda 
Bayanlar Şampiyonlar Liginde, wildcard 
hakkını Eczacıbaşı VitrA’dan yana kullana-
rak Türkiye’nin organizasyonda bu yıl da 3 
takımla temsil edilmesine karar verdi.

TEMMUZ

4 Temmuz: Atina Özel Olimpiyatları 13. 
Dünya Yaz Oyunlarının son gününde 
Türkiye Karma Voleybol Takımı olimpiyat 
şampiyonu olurken, özel sporculardan 
oluşan voleybol takımı ise ikincilik elde 
etti. 

16 Temmuz: İstanbul’da Burhan Felek 
Voleybol Salonunda yapılan Bayanlar CEV 
Avrupa Ligi final maçında Sırbistan’a 3-0 
yenilen Türkiye 2. oldu.

29 Temmuz: Yıldız Kızlar EYOF Üçüncüsü. 
Trabzon’da yapılan Avrupa Gençlik Oyun-
larında Yıldız Kız Milli Takımımız bronz 

madalya kazandı. Arsin Spor Salonunda 
yapılan üçüncülük maçında Polonya ile 
karşılaşan Yıldız Kız Milli Takımımız mü-
sabakayı 3-0 kazandı. Maçın setleri 25-12, 
25-20 ve 25-15 sona erdi.

30 Temmuz: Yıldız Erkekler EYOF Şam-
piyonu. Türk voleybolu bir destan daha 
yazdı. Yıldız Erkek Milli Takımımız Avrupa 
Gençlik Oyunları final maçında Rusya’yı 
3-1 yenerek altın madalya kazandı.

AĞUSTOS

21 Ağustos: Ankara’da, yapılan Dünya 
Yıldız Kızlar Voleybol Şampiyonası finali 
Çin ve Türkiye Yıldız Milli Takımları ara-
sında oynandı. Başkent Voleybol Salonu-
nu tamamen dolduran 7 bin 500 seyirci 
önünde oynanan müsabakada Çin’i 3-0 
yenen Türkiye şampiyon oldu.

EYLÜL

10 Eylül: Türk voleybolunun efsane pa-
sörü Arzu Göllü, İstanbul’da kendisi için 
düzenlenen etkinlikte voleybol kariyerini 
noktaladı. Voleybol camiası, 32 yıllık spor 
yaşamında 300 kez milli formayı giyen 
Göllü’ye, Burhan Felek Voleybol Salo-
nu’nda düzenlenen organizasyonla veda 
etti.

14 Eylül: Avusturya’nın başkenti Viya-
na’da yapılan Avrupa Erkekler Voleybol 
Şampiyonasında Türkiye, grup maçlarının 
ardından çıktığı play-off maçında Fran-
sa’ya 3-1 yenilerek elendi.

17 Eylül: Avrupa Voleybol Konfederas-
yonunun (CEV) 32. Genel Kurulu yapıldı. 
Andre Meyer’in, yeniden başkanlığa geti-
rildiği kurulda, Türkiye Voleybol Federas-
yonu Genel Sekreteri Dr. Sinem Mavili ile 
Liechtenstein adına seçime katılan eski 
CEV Asbaşkanı Banu Can Schürmann da 
yönetim kurulu üyeliklerine seçildiler.
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18 Eylül: Avrupa Erkekler Voleybol Şam-
piyonası finalinde İtalya’yı 3-1 yenen Sır-
bistan şampiyon oldu.

23 Eylül: Avrupa Bayanlar Voleybol Şam-
piyonası, İtalya’da başladı. A Milli Takım, B 
Grubundaki ilk maçında Azerbaycan’ı 3-1 
yendi.

24 Eylül: Avrupa Bayanlar Voleybol Şam-
piyonasında, A Bayan Milli Takım, gru-
bundaki ikinci maçında Hırvatistan’a 3-0 
yenildi.

25 Eylül: Avrupa Bayanlar Voleybol Şam-
piyonası B Grubunda yarışan A Bayan 
Milliler, gruptaki üçüncü ve son maçında, 
İtalya’yı 3-2 yenerek Play-Off’a yükselmeyi 
başardı.

28 Eylül: Avrupa Bayanlar Voleybol Şam-
piyonasında Filenin Sultanları, çeyrek fi-
nalde son dünya şampiyonu Rusya’yı 3-0 
yenerek, tarihinde ikinci kez Avrupa şam-
piyonası yarı finaline yükseldi.

30 Eylül: Bursa´yı uluslararası standartta 
voleybol salonuna kavuşturacak TVF Cen-
giz Göllü Voleybol Kompleksinin temeli 
törenle atıldı. 

EKİM

1 Ekim: Avrupa Bayanlar Voleybol Şam-
piyonası yarı finalinde Türkiye, ev sahibi 
Sırbistan’a 3-2 yenildi.

2 Ekim: Sırbistan’da yapılan Avrupa Ba-
yanlar Voleybol Şampiyonasında İtalya’yı 
3-2 yenen Türkiye, Avrupa üçüncüsü oldu 
ve böylece 2003 yılında elde ettiği ikin-

ciliğin ardından, şampiyona tarihindeki 
2. madalyasını kazanmış oldu. Şampiyo-
nanın final maçında ise Almanya’yı 3-2 
yenen Sırbistan tarihinde ilk kez Avrupa 
Şampiyonu oldu.

14 Ekim: Vakıfbank Türk Telekom Bayan 
Voleybol Takımı, Katar’ın başkenti Do-
ha’da yapılan Dünya Kulüpler Şampiyo-
nası finalinde, Azerbaycan’ın Rabıta Bakü 
takımına 3-0 yenilerek, ikinci oldu.

KASIM

29 Kasım: Türk voleybolunun efsane 
isimlerinden Değer Eraybar’ın kardeşi 
Saffet Eraybar, İsveç Voleybol Federas-
yonu başkanlığına seçildi. Uzun yıllardır 
İsveç’te yaşayan Eraybar, 26 Kasım’da 
yapılan İsveç Federasyonu Olağanüstü 
Kongresinde başkanlığa getirildi.

ARALIK

5 Aralık: Uluslararası Voleybol Federas-
yonları Birliği (FIVB) Erkekler Dünya Kupa-
sı, Rusya’nın şampiyonluğuyla sona erdi. 
Japonya’da düzenlenen organizasyon, 
4. tur maçlarıyla sona ererken, Rusya, 11 
maçta 10 galibiyet, 1 yenilgi ve 28 puan 
alarak kupanın sahibi oldu. Rusya’nın ar-
dından Polonya ikinci, Brezilya üçüncü 
sırada yer aldı. Kupada ilk 3 sırayı alan ta-
kımlar, 2012 Londra Olimpiyatlarına doğ-
rudan katılma hakkı kazandı.

22 Aralık: Aynı yıl içinde Avrupa ve Dün-
ya Şampiyonu olmaları nedeniyle Sedat 
Simavi Gazetecilik Ödülleri, Spor Ödülü-
ne layık görülen Yıldız Kız Milli Takım, ödül 
ve plaketlerini aldı.
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Voleybolda istatistiğin önemi her geçen 
gün artıyor. Antrenörler gerek maç için-
deki müdahaleler, gerekse sezon içindeki 
biçimlendirmelerde istatistiki bilgilerden 
yararlanıyorlar. Reklam panolarının ardın-
da, dikkatlerini bilgisayarları ve maçtan 
başka bir yere vermeyen, çalışırken se-
lamı bile almayan istatistik antrenörleri 
arasında biri var ki, diğerlerinden ayrılıyor. 

Pursaklar Voleybol İhtisas Kulübünün İs-
tatistik Antrenörü Filiz Pehlivan. Filiz Peli-
van, ligin tek bayan istatistik antenörü. Bu 
özelliği nedeniyle kendisiyle söyleştik.

Filiz Hocam, kendinizden bahseder 
misniz?
21 Temmuz 1981 yılında Ankara’da doğ-
dum. Emlak Bankası Spor Kulübünün kü-
çük yıldız ve genç takımlarında voleybol 
oynadım. Gazi Üniversitesi Beden Eğitimi 
ve Spor Yüksekokulu, Spor yöneticiliği 
bölümünden 2005 yılında mezun oldum.

Mezun olduktan sonra TOKİ Spor Kulübü 
spor okullarında iki yıl antrenörlük yap-
tım. Ardından iki yıl SGK Voleybol İhtisas 
Kulübünde antreörlük deneyimim oldu. 
Bu yıl da Pursaklar Voleybol İhtisas Kulü-
bünde antrenörlük yapıyorum. 

Sanırım şu an Aroma 
Liglerindeki tek bayan istatistik 
antrenörüsünüz...
Bu yıl yıl Pursaklar Voleybol İhtisas Kulü-
bünde hem A takım istatistik antrenörlü-
ğü, hem de küçük ve minik takım antre-
nörlüğü yapıyorum. Ligdeki takımlarda 
görev yapan tek bayan istatistikçiyim ve 
bu benim için çok gurur verici bir durum.

Eşiniz de voleybol antrenörü. Bu 
nasıl bir duygu?
Eşim Gazi Üniversitesi Spor Kulübünde A 
takım yardımcı ve genç takım antrenörü. 
Eşimle aynı işi yapmamın benim için çok 
büyük artıları var. Voleybolda ilerlemem-
de bana katkı yapıyor, destek veriyor.

Olumlu bir yanı daha var. Şöyle ki, bizim 
işimiz zaman ve özveri isteyen bir iş. Çok 
çalışmak gerekiyor. O nedenle birbirimizi 
daha rahat anlayıp destek olabiliyoruz. 
İkimizden biri başka bir işle ilgileniyor ol-
saydı birbirimize karşı bu kadar anlayışlı 
davranıp destek olamayabilirdik.

Birbirimize vakit ayıramamak da işin tek 
olumsuz yanı.

Bir gün eşinizle rakip takımlarda 
antrenörlük yaparsanız ne 
hissedersiniz?
Sanırım çok eğlenceli bir durum olurdu 
ve bunu yaşamayı gerçekten çok isterim.

Bu arada, istatistik antrenörlüğü biz ba-
yanlara daha fazla yakışan bir meslek. 
Bilindiği gibi bayanlar, böylesi dikkat iste-
yen işlerde daha başarılı oluyorlar. Bayan 
arkadaşlarıma istatistik antrenörlüğüne 
yönelmeleri, kulüplere de bayanları daha 
çok değerlendirmeleri konusunda çağrı 
yapmak isterim. 

Ligin Tek Bayan İstatistik Antenörü
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Anadolu’dan bir voleybol öyküsü

Ömürpen Bor Şekerspor

“Akşamın bir vakti Kayseri’ye gittik. Mat-
baanın sahibini evinden araba ile aldık. 
10 bin adet şapka yaptırmak istiyorduk. 
Ertesi gün maçımız vardı çünkü. Makine-
ler çalıştı, baskı başladı.

Fakat o da ne! Aksilik işte, makine bozul-
du. Kafama koymuştum bir kere.

Bu makineyi tamir edecek ustanın nerede 
olduğunu sordum. 

Tarif ettiler. Saat 02.00 gibi bu sefer de 
ustayı yatağından kaldırıp makineyi tamir 
ettirdik. Baskı yapıldı ve şapkalarımızı er-
tesi gün maç girişinde dağıttık.

Bununla da kalmıyor tabi. Salon girişin-

de mısır dağıtıyoruz, bir makine getirdik. 
Gelen herkese patlamış mısır dağıtıyoruz. 
Ayrıca, tribünlere şeker atıyoruz maçlar-
dan önce. 

Bunları duysunlar da bizi desteklemeye 
gelsinler istiyoruz. Ama artık başardık, 
salonumuz tamamen doluyor. Dışarıda 
kalanlar oluyor...”

Ömürpen Bor Şekerspor’un sponsoru 
Ömürpen’in Yönetim Kurulu Başkanı Lüt-
fü Ede anlatmıştı bunları.

Arayı soğutmadık, bir hafta sonra maçla-
rına gittik. Söyledikleri tamamen gerçekti. 
Hediyeler, mısırlar, dolu tribünler, tribün 
arkaları…

Ama en önemlisi çoşkulu bir seyirci. Dışa-
rıda kalanlar.

Centilmen bir seyirci, “Ooh, çok güzel 
oldu!” diye bağırıyorlar, her sayıdan sonra, 
hepsi o.

Herkes ayakta, fakat koltukların üstünde 
zıplayan yok. Kadınlı erkekli bir bayram 
havası. 

Protokol tribününde iki milletvekili, yerel 
basın…

Maç da kazanıldı, bayram, zafer kutlama-
larına dönüştü.

Önce takım
Başkan Ede, kibar da bir insan. Sporcula-

Bor’da voleybola ilgi, sevgi ve nezaketle bakılıyor. Hafta sonları iple çekiliyor. 
Ömürpen Şekerspor bu voleybol ortamının hazırlanmasının baş kahramanı
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rının üzülmemesi, sıkıntı çekmemesi için 
elinden gelen gayreti gösteriyor. Maaşlar 
gününden önce ödeniyormuş. Galibiyet 
primleri de öyle. Maçlardan önce takıma 
gül veriyormuş, moralleri yüksek olsun 
diye. Hatta geçenlerde hem takımın öde-
meleri hem şirketin ödemeleri çakışmış. 
Başkan Lütfü Ede, “Takımın ödemeleri ön-
celikli” diye talimat vermiş.

Takımdaki oyuncuların tümü Bor’da kal-
mıyor. Başka şehirlerden gelen sporcular 
var. Onları da Şeker Fabrikasının konu-
kevinde konuk ediyorlar. Tesis gerçekten 
mükemmel. Çam ağaçlarının arasında. 
Her türlü dış etkiden uzak, sessiz. Spor-
cular büyük dikkatle konuk ediliyor, saygı 
duyuluyor.

Deplasmanlara da Şeker Fabrikasının 
verdiği otobüsle gidiyorlar. Onlardan tek 
beklenen başarı.

Salon sıkıntısı
Başkan Ede anlatıyor:

“Ben buranın salonunu beğenmiyorum. 
Yalıtım yok, soğuk ve küçük, ısıtamıyoruz. 
Biz paltoyla, kabanla üşüyoruz. Sporcular 
nasıl antrenman yapsın. Sakatlanabilirler. 
Maçlar için de aynı şey söz konusu. Yetkili-

ler yer göstersin, kendi salonumu yapaca-
ğım. Önceleri okul yaptırmak istiyordum 
ama spor tesisi de okul kadar kutsal. O 
nedenle her türlü ihtiyaca cevap verecek 
bir salon yapmak isterim; sosyal alanları, 
sporcuların kalacağı odalar, kondisyon 
salonu, sauna…

Hasan Bey’i kırmayalım, bir de plaj voley-
bol alanı yapalım. Ama salon için beledi-
yenin yer vermesi gerekir.”

Bir ara bizim bilmediğimiz bir yerdeki ar-
sasından bahsediyor, “Oraya mı yapsam, 
yoksa?”

Aile ve ortakları bir ağızdan karşı çıkıyor. 
Galiba değerli bir bölge.

Biz haberimizi yazarken aradı, “Müjde, 
Niğde Üniversitesi’nin salonu bizim maç-
lar için tahsis edildi” dedi.

“E, orası biraz uzak değil mi?” diye sordu-
ğumda da “Ne olacak canım otobüs tutar, 
seyirciyi yine oraya götürürüm” diye ya-
nıtladı.

Anadolu’dan bir voleybol hikayesi sun-
duk. Sanırım Ankara-İstanbul odaklı ya-
şayınca Anadolu’daki bu gelişmeleri gör-
mek pek mümkün olmuyor.

Hiç bir bilgim yoktu
Başkan Lütfü Ede şöyle devam 
etti:

“Ben voleyboldan falan anla-
mazdım. Benim firmam Niğ-
de’nin en büyük sanayi kuruluş-
ları arasında. Türkiye’de de kendi 
alanında en büyüklerden biri. 
Ben de Niğde’ye, Bor’a bir kat-
kım olsun diye kabul ettim. Bir 
kaç hafta sonunda da heyeca-
nım arttı, voleybolu çok sevdim. 
Kendi işlerimden çok takımla 
ilgilenmeye başladım. Pasörü, 
liberoyu, servisi, diğer terimle-
ri öğrendim. Şu andaki idealim 
İkinci Lige çıkmak. Bunun için 
gereken ne varsa yapacağız, ya-
pıyoruz.“

“Ayrıca” diyor, “Ben Bor Şeker-
spor’la sponsorluk anlaşması 
yaptım. Bir de benim Ömürpen 
olarak kendi takımım var. 100 
kadar minik sporcu altyapı ola-
rak voleybol eğitimi alıyor. Biz 
kazandıkça, ortam güzelleştikçe 
aileler daha önce istemedikleri-
ni yapıyor, çocuklarını hem vo-
leybol okuluna hem trbünlere 
gönderiyor. Bu ilginin temelin-
de Yıldız Milli Takımımızın elde 
ettiği şampiyonlukların büyük 
etkisi var, biliyoruz.”
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Voleybolda, daha doğrusu sporda alt ya-
pının önemi gün geçtikçe artıyor. Artan 
maliyetler, liglerdeki mücadelenin sevi-
yesinin yükselmesi, rekabetin artması, 
kulüpleri koşmaya, düşmemek için dur-
madan koşmaya yöneltiyor. Taşıma suyla 
değirmenin dönmeyeceğini bilenler alt-
yapılarını oluşturuyor, özkaynak düzeni 
kuruyor.

Bunlara önemli bir örnek olarak İller Ban-
kası’nı vermek olası. Yıllardır yatırımlarını 
gençlere yapan başkent kulübü, bunun 
semeresini aldı, alıyor. İçinden Dünya 
Şampiyonasının En Değerli Liberosunu 
çıkarması da bundan.

Yatırım yapılan gençlerden biri de 1993 
doğumlu Meliha İsmailoğlu. Kulübün 
Bosna doğumlu smaçörü dergimizin ko-
nuğu oldu.

Voleybola nerede ve nasıl başladın?
Voleybola 8 yaşında Bosna’da başladım…
Kuva isminde bir kulüpte oynuyordum. 
Bosna’nın önemli voleybol kulüplerinden 
biriydi. Bir süre burada eğitilip oynadıktan 
sonra, 16 yaşında Türkiye’ye geldim

Türkiye’ye geliş maceranı anlatır 
mısın?
Elif Uzun’un menajeri vardı, onunla ko-
nuştum. Biliyorsunuz, Elif de Bosna do-
ğumlu. Zaten, İller Bankası Bosna’daki 

genç oyuncularla her zaman ilgilidir. Bir 
dizi görüşmeden sona beni denemeye 
tabi tuttular. Beğenildim ve sözleşme im-
zaladım.

Voleyboldaki hedeflerin neler?
Şu an çok gencim, henüz bir hedef belir-
lemedim. Fakat her oyuncu gibi yurt dı-
şında, iyi bir kulüpte oynamak önceliğim. 
Bir de Türkiye’nin marka kulüpleri var. On-
ların birinde forma giymek de hayallerim 
arasında. 

Okul ve voleybol... ikisi bir arada 
nasıl gidiyor?
Okul ve voleybol, ikisi bir arada şimdilik 
çok zorlanıyorum. Devamsızlık yapıyo-
rum. Maalesef sistem böyle çalışıyor. 

Üniversiteyi kazandığımda ikisini bir ara-
da daha iyi yürüteceğime inanıyorum.

Bir günün nasıl geçiyor? Buradaki 
yaşamın hakkında bilgi verir msin?
Pek boş zamanım olmuyor; sabah ve ak-
şam antrenmanlar, halter antrenmanları 
oluyor. Genelde pazar günlerimiz boş 
oluyor; voleybolla ilgili bir etkinlik yoksa 
arkadaşlarımla buluşuyorum; alışveriş ya-
pıyor, sinemaya gidiyoruz 

Türkiye’deki voleybol hakkında 
neler söylersin?
Türkiye ve Bosna arasında çok büyük 
farklar var. Benim için Türkiye’ye gelmek 

büyük bir başarı. Bosna küçük bir ülke ol-
duğu için voleybol fazla gelişmemiş du-
rumda. Türkiye ise voleybolda bir ekol

Örnek aldığın voleybolcular var mı?
Bir çok kişi gibi ben de Gamova’yı örnek 
alıyorum. Bence çok iyi bir oyuncu.

Maçlara çıkmadan önce yaptığın 
herhangi bir uğurun var mı?
Sahaya çıkmadan önce hareketli müzik-
ler dinlerim. Bu sayede motivasyonumu 
sağlıyorum.

Giysi, ayakkabı bulmak konsunda 
sıkıntı çekiyor musun?
Ben giysi ve ayakkabı bulmakta pek sı-
kıntı çekmiyorum, burada bir çok alışve-
riş merkezi ve mağazalar var. Onlarda da 
fiziğime ve ölçülerime uyacak kıyafetler 
bulabuluyorum.

Takım arkadaşlarının sana taktığı 
her hangi bir lakabın var mı ?
Kısaca “Meli” diyorlar bana.

Üniversitede hangi bölümü 
düşünüyorsun ?
İngilizce bölümünü okumak istiyorum

Bir Yıldız Adayı
Meliha İsmailoğlu
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Eğitim sistemi ne kadar zorlar-
sa zorlasın, voleybol aşkını ye-
nemiyor. Buna en güzel örnek 
de Orta Doğu Teknik Üniver-
sitesi (ODTÜ) Bayan Voleybol 
Takımı
Memleketin en prestijli, bir o kadar da 
zor okulu ODTÜ. Kız takım kadrosunun 
neredeyse tamamı mühendislik fakültesi 
öğrencilerinden. Bu kadro üstelik Üniver-
siteler 2. Ligini ilk sırada bitirerek Birinci 
Lige yükselme başarısı gösterdi.

Antrenör Şenol Zobooğlu kadrolarının 20 
oyuncudan meydana geldiğini, derslerin 
ağırlığı nedeniyle antrenman yapacak 10-
12 kişiyi zor bulduklarını belirterek, “Yine 
de içlerindeki voleybol sevgisi ve göster-
dikleri azim her türlü zorluğu yeniyor di-
yerek durumu açıkladı.

Üniversiteler 2. Lig finallerinde sahaya 
çıkan ODTÜ takımında şu öğrenciler bu-
lunuyordu:

Hacer Aytuğ Turan (Kimya Mühendisli-
ği), Tuğçe Gülcüler (Kimya Mühendisli-
ği), Bengi Reşat (Maden Mühendisliği), 
Ayşe Usta (İnşaat Mühendisliği), Gül 

Hunç (İnşaat Mühendisliği), Bilgesu 
Özge Güvenç (Fen Edebiyat Fakülte-
si/Matematik), Beril Oturmazer (Kimya 
Mühendisliği), Gülece Güder (Kimya 
Mühendisliği), Zeynep Şabanoğlu (Eği-
tim Fakültesi/İlk Öğ.Fen), Deniz Arçak 
(Fen Edebiyat Fakültesi/Biyoloji), 
Çağla Terzioğlu (Metalurji Malzeme 
Mühendisliği), Pelin Yavuz (İİBFF/Ulus-
lararası İlişkiler), Gözde Yüksel (Eğitm 
Fakültesi/Fizik Öğretmenliği), Deniz 
Ece Uzunoğulları (Çevre Mühendisliği), 
Elif Özgün Özdirek (İİBF/İşletme)

Yardımcı Antrenör Gülşah Aydınak da 
ODTÜ mezunu bir metalurji mühendisi.

ODTÜ’nün Mühendis Kız Takımı

45



Kısa Kısa

2014’ün 
Yıldızları 
seçiliyor
Türkiye Voleybol Federasyonunun gelece-
ğin milli takımlarını oluşturmaya yönelik 
altyapı faaliyeti ara vermeksizin sürüyor.
Bu kapsamda 2014 yılının Yıldız Bayan 
Milli Takımının oluşturulması, 2012 yılın-
da yapılacak Dünya Çocuk Oyunlarına 
katılacak takımın geniş kadrosunun belir-
lenmesi ve bu yaş grubundaki sporcuların 
gelişimlerinin daha yakından izlenmesi 
amacıyla bir çalışma hayata geçirildi.
Birincisi 27 Kasım 2011 tarihinde An-
kara’da yapılan 1998 ve 1999 doğumlu 
sporcuların yer aldığı çalışmaya 24 ku-
lüpten 73 sporcu katıldı. Taramalar İstan-
bul ve İzmir’de de yapıldı.
Umut verici
Bayan Milli Takımlar Antrenörü Marco Au-

relio Motta bu faaliyetin yansımalarını çok 
önemsediklerini belirterek şu bilgileri verdi:
Başarılı bir çalışma oldu, bu yaş grubun-
da Ankara’da oynayan sporcuların büyük 
bölümünü görme fırsatı yakaladık.  Ça-
lışmaya katılan  sporcuların seviyeleri 
gelecek için  umut vericiydi. Ankara’daki 
kulüplerin sporcu seçiminde iyi bir yolda 

olduklarını gördük. Bu çalışmaya katılan 
sporcuların bir kısmını 21-25 Ocak 2012 
tarihleri arasında Ankara’da yapacağımız 
kampa davet etmeyi düşünüyoruz. Bu 
çalışmanın aynısını 4 Aralık’ta İstanbul, 8 
Ocak’ta İzmir’de yapacağız. Bu illerde de 
katılımın yüksek olmasını bekliyoruz.”

Bayanlar Dünya 
Kupası İtalya’nın
Japonya’da 4-18 Kasım tarihleri arasın-
da düzenlenen olimpiyatlara vize veren 
organizasyonda, 12 takım tek devreli 
lig usulüne göre mücadele etti. Şampi-
yonaya Afrika şampiyonu Kenya, Afrika 
ikincisi Cezayir, Güney Amerika şampi-
yonu Brezilya, Asya şampiyonu Çin, Asya 
ikincisi ve ev sahibi Japonya, Asya üçün-
cüsü Güney Kore, Kuzey ve Orta Amerika 
ve Karayipler şampiyonu ABD, Kuzey ve 
Orta Amerika ve Karayipler ikincisi Do-
minik Cumhuriyeti, Avrupa şampiyonu 
Sırbistan ve Avrupa ikincisi Almanya’nın 
yanı sıra ‘’wild card’’ sahibi olan İtalya 
ile Arjantin katıldı.   Şampiyonada 4. tur 
sonunda puan tablosunda ilk 3 sırayı 
elde eden İtalya, ABD ve Çin, 2012 Londra 
Olimpiyat Oyunları’na katılma hakkı elde 
etti. Türkiye Voleybol Federasyonu Başka-
nı Erol Ünal Karabıyık, Avrupa üçüncüsü 

(A) Milli Bayan Voleybol Takımının, olim-
piyat vizesi veren Dünya Kupasına katı-
labilmesi için FIVB’den ‘’wild card’’ talep 
etmiş, ancak FIVB bu hakkı, Avrupa’dan 
İtalya’ya vermeyi tercih etmişti.

Sıralama şöyle gerçekleşti:
1. İtalya, 2. ABD, 3. Çin, 4. Japonya, 5. Bre-
zilya, 6. Almanya, 7. Sırbistan, 8. Dominik 
Cumhuriyeti, 9. Kore, 10. Arjantin, 11. Ce-
zayir, 12. Kenya

Aroma 2. Lig maçları 
Kanal B’de
Aroma Erkek ve Bayan İkinci Lig karşılaş-
maları bundan böyle Kanal B televizyo-
nundan naklen yayınlanacak.
Türkiye Voleybol Federasyonunun Kanal 
B ile yaptığı anlaşmaya göre kanal, cu-
martesi ve pazar günleri, saat 13:00’te 

başlayacak birer karşılaşmayı naklen ek-
ranlara getirecek.
Voleybolseverler Kanal B’yi; 
Digiturk 50, 
D smart 211, 
Kablo TV S 40
kanalları ile
Türksat 3A uydusu frekans 12729, sembol 
oranı 30000 polarizasyon dikey değerle-
rinden izleyebilecekler.
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Dünya Kupası 
Rusya’nın
Uluslararası Voleybol Federasyonları 
Birliği (FIVB) Erkekler Dünya Kupası, Rus-
ya’nın şampiyonluğuyla sona erdi.
Japonya’nın ev sahipliğinde 20 Kasım-4 
Aralık tarihleri arasında yapılan organi-
zasyonda şampiyon Rusya, 11 maçta 10 
galibiyet, 1 yenilgi ve 28 puan topladı. 
8 galibiyet, 3 yenilgi ve 26 puanı bulu-
nan Polonya ikinci, 8 galibiyet, 3 yenilgi 
ve 26 puanla Brezilya üçüncü sırada yer 
aldı. Kupada ilk 3 sıraya alan bu takımlar, 
2012 Londra Olimpiyatları’na katılma-
ya hak kazandı.  Dünya Kupası sonunda 
oluşan sıralama şöyle:  
1.Rusya, 2.Polonya, 3.Brezilya, 4.İtalya, 
5.Küba, 6.ABD, 7.Arjantin, 8.Sırbistan, 
9.İran, 10.Japonya, 11.Çin, 12.Mısır

Filede Bulgaristan ile 
işbirliği!
Türkiye, komşusu Bulgaristan ile birlik-
te erkekler ve bayanlarda 2015 Avrupa 
Voleybol Şampiyonaları’nı düzenlemeye 
talip olacak.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, yaptığı açıklama-
da, erkekler ve bayanlarda 2015 Avrupa 
Şampiyonası düzenleme hakkını almak 
için Bulgaristan ile birlikte başvuracakla-
rını kaydederek, “Büyüklerde erkekler ve 
bayanlar 2015 Avrupa Şampiyonalarına 
ev sahipliği için Bulgaristan ile birlikte 
aday olmaya karar verdik” dedi.   

Türkiye’nin 2003 yılında bayanlarda, 
2009 yılında da erkeklerde Avrupa Şampi-
yonasına tek başına ev sahipliği yaptığını 
hatırlatan Karabıyık, “İlk kez bir ülkeyle 
birlikte başvuru yapacağız. Son yıllarda 
böyle bir trend başladı. İki ülke olunca 
hem şansınız yükseliyor, hem de bütçeler 
düşüyor’’ diye konuştu. Karabıyık, “İtalya 

ve Sırbistan bayanlar, Avusturya ve Çek 
Cumhuriyeti ise erkekler şampiyonasını 
düzenledi. Biz farklı olarak iki şampiyo-
nayı da düzenlemek için aday oluyoruz. 
Eğer şampiyonayı alırsak, erkeklerin fina-
li Bulgaristan, bayanların finali Türkiye’de 
yapılacak” diyerek projeyi açıkladı. 

A Bayanlar FIVB 
sıralamasındaki 
yerini korudu
FIVB, Japonya’da yapılan ve İtalya’nın 
şampiyonluğu ile sonuçlanan 2011 Ba-
yanlar Dünya Kupasının ardından dünya 
sıralamasını açıkladı. A Bayan Milli Takım, 
78.5 puanla 10. sıradaki yerini korudu.
Dünya sıralamasında ilk 10 şöyle:
1.ABD 285
2.Brezilya 265
3.Japonya 228,5
4.İtaya 217,5
5.Çin 198
6.Rusya 167,5
6.Sırbistan 167,5
8.Almanya 121,5
9.Küba 94
10.Türkiye 78,5
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Saffet Eraybar, 
İsveç Voleybol 
Federasyonu 
Başkanı
Türk voleybolunun Avrupa’daki ilerleyişi 
sürüyor. Balkan Voleybol Birliği yöneti-
minin Türkiye’ye geçmesinden sonra, CEV 
Yönetiminde de en üst düzeyde temsil 
edilen Türk voleybolu Saffet Eraybar’la 
yeni bir gelişme yaşadı.
Uzun yıllardır İsveç’te yaşayan, voley-
bolumuzun efsane isimlerinden Değer 
Eraybar’ın kardeşi Saffet Eraybar, 26 Ka-
sım 2011 tarihinde yapılan Olağanüstü 
Kongrede İsveç Voleybol Federasyonu 
Başkanlığına seçildi.
Ağustos’ta yapılan kongrede seçilen eski 
başkan ve yönetiminin anlaşmazlıkları 
nedeniyle 26 Kasım’da yapılan Olağanüs-
tü Kongrede delegler tarafından ısrarla 
tek aday olarak gösterilen Eraybar, kong-

rede hazır bulunan 47 delgenin oybirliği 
ile İsveç Voleybol Federasyonu Başkanı 
seçildi.
Eraybar konu ile ilgili olarak, “Kişisel ola-
rak böyle bir düşüncem yoktu. Ama çok 
ısrarlı davrandılar. İsveç Voleybol Fede-
rasyonunda 96 delege var. Genel Kurula 
gelen 47 üye benim için oy kullandı. Dört 
ay sonra esas seçim yapılacak. İsveç ka-
muoyu, o genel kurulda da beni tek aday 
olarak gösterip 2013’e kadar bu görevde 
kalmamı istiyorlar. Görev verildiği sürece 

İsveç voleybolunu yöneteceğim. Türki-
ye’yi de burada en iyi şekilde temsil etme-
yi sürdüreceğim.” diye konuştu.
Galatasaray’da voleybol oynayan ve çe-
şitli takımlarda antrenörlük yapan Saffet 
Eraybar, ülkemizde yapılan tüm orga-
nizasyonlarda da gönüllü olarak görev 
yapmıştır.
Türk voleyboluna yıllardır hizmet veren 
65 yaşındaki Eraybar, Bol Bol Voleybol 
dergisine de düzenli olarak yazılar yaz-
maktadır.

Avrupa’nın 
Sultanları TED 
İstanbul’da
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı 
Erol Ünal Karabıyık, Avrupa Üçüncüsü A 
Bayan Milli Voleybol Takımımızın oyun-
cuları ve Milli Takım antrenörü Marco 
Motta, TED İstanbul Koleji’nde düzenle-
nen panelde gençlerle bir araya geldi. 
Türkiye’nin bir voleybol ülkesi olması için 
atılan büyük adımları desteklemek ve 
gençlerimizi voleybol sporuna yakınlaş-
tırmak amacıyla düzenlenen bu önemli 
buluşmada ‘Türkiye’de Gençlerin Voley-

bola Bakış Açısı’ üzerine bir panel gerçek-
leştirildi.
TED İstanbul Koleji öğrencileri, sporcula-
ra voleybol hakkında merak ettikleri so-

ruları da yönelttiler. Panelin sonunda TED 
İstanbul Koleji Küçük, Yıldız ve Genç Kız-
lar Voleybol Takımı, A Bayan Milli Takım 
sporcularıyla hatıra fotoğrafı çektirdiler.

Voleybol maçları 
artık cebinizde
Voleybol.tv Apple uygulaması AppSto-
re’da yerini aldı. Iphone uygulaması ile 
Wifi veya 3G bağlantısı aracılığı ile canlı 
yayınları izlemek mümkün olacak.
Iphone, Ipad, ipod touch gibi cihazlara 
uygun olarak çalışabilen uygulama ile 
Voleybol.tv’den yayınlanan karşılaşma-
lar, mobil olarak; canlı ya da “video on 
demand” izlenebilecek.
Ücretsiz olacak
Uygulama, 2008-2009 sezonundan başla-
yarak 1000’e yakın maç videosunu kolay-

ca bulup izleme olanağı da sağlayacak.
AppStore’da ‘voleybol’, ‘TVF’ gibi anahtar 
kelimelerle arandığında uygulamaya eri-

şip, mobil cihazlara ücretsiz yüklenerek 
bu uygulamadan yararlanmak yeni bir 
hizmet olarak sunuldu.
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